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Ob kulturnem 
prazniku 

V prvih Januarskih dneh vojnega leta 1944 je bil v Semiču, na 
osvobojenem ozemlju zbor slovenskih kulturnikov: sedemdeset jih 
je prišlo Iz brigad lin čet. 

Kajuhova pesem je vrela iz prsi poeta — partizana. Moja 
pesem ni le moja pesem . . . Himna Štirinajste divizije je ogrela 
srca partizanov — umetnikov, kulturnikov. Od kod li moč v tej 
pesmi, stvaritvi mladega Špika in Kajuha. 

Zborovalci so pirlSll iz brigad in čet z Imeni Cankarja, Prešerna, 
Gradnika, Levstika, Gubca. 

Le čemu tolikšen napor sredi vojne vihre in poiganih domov? 
Ko je zazoril dlan po nočnem zborovanju kulturnikov, se je 

zganila na pohod silna vojska. 
Zarožljalo je orožje Štirinajste. Glej tam v dolgi koloni te 

Matjaževe vojske plesalko, drobno partizanko Brino, ob njej 
recitatorko Vero, črnolasega Kajuha, glasbenika Špika, Idpaija 
Bdača, Krna in harmonikarja Janeza. 

Divizija je prifila na Hrvatska tla kovati bratstvo, davno 
zavezništvo med Slovenci In Hrvati še iz časov Matije Gubca. V 
Čazmi so vzklikali: Živela brača Slovenci! Živela slovenačka 
divizija! Domača dekleta so prinesla Brini hrvatsko nošo. 
Slovenska partizanlka je v njej zaplesala ples bratstva. 

V Jasenovcu, v JI ase novcu pa so ječali za bodečo žico in je tekla 
kri. 

Prišli so na dolg;em pohodu čez slovensko in hrvatsko zemljo v 
hribe in gozdove nad našo dolino. Bili so utrujeni, prezebli, lačni, 
krvaveči, vendar kott plaz neustavljivi. 

Za njimi je hfla (globoka gaz v snegu in krvava sled. 
Na Paškem Ka>zjalcu je utihnila Janezova hramonika, na 

Graški gori so ujeli i ranjenega Špika in ga v maju postavili v vrsto 
talcev. Na Gori juirišev je obležal kipar Bdač. Na pragu Žleb-
nikove domačije je; padel Kajuh. Divjanje in hrumenje ofenzive je 
onemoglo. 

Brina, vera in Krrn, Štirinajsta so preživeli divji metež. 
Kdo hI izmeril omot kulture v boju majhnega naroda? Beseda 

slovenska, pesem ddomača, radoživi plesi in šege, izročilo dedov, 
ljudski godd, harmoonikaiji . . . 

Je slutil to moč c okupator? Štirinajsta je korakala po štajerskih 
tleh, po zemlji, zzačrtani za mejo, — branik tisočletnega, ja 
večnega rajha. Kakko bi tega ne vedel, le streti je kljub hladni 
uničevalni sli ni moggel, niti znal. 

Ob rdečih plakaatih so Slovend leta 1941 brali: Untersteirer 
I 

Knjige, naše slovenske knjige so zagorele. Preroške so bile 
besede pesnika Hetineja. Dejal je, da bodo ljudje, ki sežigajo 
kajige, sežigali tudi 1 ljudi. 

Minilo je štiridesset let. Desetletja se bodo kaj kmalu zlila v 
st Dlet je in čas bo tekkel... 

Zimzelen za klobOuk! 
V borbo Štirinajsta, juriš! 
Bomo pomnili, taovariši, ta čas? Le ta počasi, neustavljivo tone 

v zgodovino. 
Kako je po štiridesetih letih v tej naši dolini danes in kakšen bo 

most t odi s kulturnima! oporniki grajen v čas novega tisočletja? Za 
preteklost zatrdno vvemo in pomnike na ta čas skrbno hranimo. 

Tokrat dvignimo i čašo za zdravliico. 
„Zive naj vsi narrodi, ki hrepene dočakat dan." Karli Kandež 

Danes olimpijski ogenj v 
Titovem Vellenju 

Popoldne ob 1430 bomo pod velenjskimi skakalni-
cami pri gradu naddvse slovesno sprejeli in pozdravili ogenj 
XIV. olimpijskih iiger. 

Udeležimo s<e v čimvečjem Številu te prireditve pod 
geslom »POZDRiAV OLIMPIJSKIM IGRAM V SA-
RAJEVU«. 

ORGANIZACIJSKI ODBOR 

Zmagovalci veleslaloma so pred spomenik Edvarda Kardelja 
položili cvetje 

Ob obletnici rojstva 
Edvarda Kardelja 

Ob 74-letmci roj>jstva Edvarda Kardelja so prip zavili na 
Kardeljevem trgu v TTitovem Velenju pri spomeniku tega veli-
kega revolucionaija inn misleca slovesnost. Pred tem paje društvo 
prijateljev mladine iz i te krajevne skupnosti, ki je tudi sicer v času 
šolskih počitnic dobrco izpopolnilo prosti čas otrok s številnimi 

""•ni, pripravilo titekmovanje v veleslalomu na smučišču v 
k i je bilo tudi i namenjeno počastitvi spomina Edvarda 

Skupna seja OK SZDL in OS ZSS Velenje 

Pomanjkljivosti v delegatskem sistemu moramo 
hitreje odpravljati 
PREJŠNJI TEDEN STA BILI 

SKUPNI SEJI PREDSEDSTEV 
OK SZDL VELENJE IN OBČIN-
SKEGA SVETA ZVEZE SIN-
DIKATOV VELENJE. PRED-
SEDSTVI STA OBRAVNAVALI 
OCENO O URESNIČEVANJU 
DELEGATSKEGA SISTEMA V 
OBČINI VELENJE V TEM 
MANDATNEM OBDOBJU, 
POTRDILI PA STA TUDI 
PREDLOG KANDIDATOV ZA 
NOSILCE NAJODGOVORNEJ-
ŠIH DELEGATSKIH FUNKCIJ 
V OBČINI IN REPUBLIKI. 

Največ pozornosti je bilo seveda 
namenjeno uresničevanju delegat-
skega sistema v naši družbe-
nopolitični skupnosti. Ocena je 
dokaj kritično pokazala na vrsto 
slabosti, za katere pa moramo v 
večini primerov ugotoviti, da niso 
nove, da pa jih že vrsto let dokaj 
neučinkovito odpravljamo. 

Tako na primer še vedno nismo 
uspeli urediti težav z gradivi za seje 
skupščin in samoupravnih interes-
nih skupnosti. Ta pogosto prihaja-
jo prepozno in so tudi marsikje 
neustrezno oblikovana. Variantnih 
predlogov ni, dnevni redi pa so 
največkrat preobsežni, da bi 
omogočali zadovoljivo razpravo o 
vseh točkah dnevnega reda. 

Pripombe so bile izrečene tudi na 
delovanje izvršnega sveta in njego-
vih organov, ki premalo pripomo-
re k uspešnejšemu razvoju delegat-
skega in skupščinskega sistema. 
Zato bi ga bilo potrebno kadrov-
sko izpopolniti za uspešnejše 
ustvarjalno in kolektivno delo. 

Člani predsedstev so kritično 
spregovorili tudi o uveljavitvi kraj-
šega mandata za vse vodilne funk-
cije v našem družbenopolitičnem 
sistemu. Če ne bomo namreč 
konkretneje pristopali k uveljav-
ljanju temeljnih načel kadrovske 
politike, bo krajSi mandat pomenil 

le podvajanje formalnih kandi-
dacijskih in volilnih opravil. Da je 
temu zares tako, pa je bilo potr-
jeno v naslednji točki dnevnega re-
da, ko sta predsedstvi obravnavali 
in tudi potrdili predloge kandi-
datov za nosilce najodgovornejših 
funkcij. Bistvenih sprememb na-
mreč ni bilo. 

Reorganizacija 
KS Desni breg 

V OBČINI VELENJE IMAMO 
NEKAJ KRAJEVNIH SKUPNO-
STI, KI IMAJO ŽE TOLIKO 
PREBIVALCEV, DA JE NJIHO-
VO SAMOUPRAVNO DELOVA-
NJE MOČNO OTEŽENO. ENA 
OD TAKŠNIH JE KRAJEVNA 
SKUPNOST VELENJE CENTER 
DESNI BREG. 

ZARADI POPOLNE NEOR-
GANIZIRANOSTI KRAJEVNE 
SAMOUPRAVE V TEJ KRA-
JEVNI SKUPNOSTI, SE JE 
PREDSEDSTVO OBČINSKE 
KONFERENCE ZSDL VELENJE 
ODLOČILO, ZA DOLOČENE 
UKREPE, KI NAJ BI UREDILI 
SAMOUPRAVNE ODNOSE. 

Krajevna skupnost Velenje Cen-
ter desni breg so ustanovili Jeta 
1972. V njenem okolišu živi 7.500 
stalno in 2.500 začasno prijavlje-
nih občanov. Naselje je bilo graje-
no kot spalno naselje brez drugih 
mestnih funkcij. 

Krajevna samouprava v tej kra-
jevni skupnosti nikoli ni dobro 
zaživela. Kot so ugotovili na pred-
sedstvu občinske konference SZDL 
Velenje neposrednega odločanja 
delovnih ljudi in občanov doslej 
praktično ni bilo, razen ob volit-
vah in referendumu za izvedbo 
samoprispevka. Krajevna skupnost 

Konferenca 0 0 ZSS Gorenje TG0 

Programsko volilna seja 
V ponedeljek popoldan je bila 

programsko volilna seja konfe-
rence osnovnih organizacij ZSS 
tovarne gospodinjske opreme 
Gorenje. Na seji so ocenili delo 
izvršilnega odbora konference 
OO ZSS, aktivov invalidov in 
krvodajalcev, ocenili pa so tudi 
rekreativno in kulturno dejavnost 
ter pravno pomoč in delo blagajne 
vzajemne pomoči. Sprejeli so na-
dalje smernice za delo in finančni 
načrt konference OO ZSS ter iz-
volili novo vodstvo konference in 
nove člane organov konference. 

Za novega predsednika konfe-
rence OO ZSS Gorenje TGO je bil 
izvoljen Ivan Sotošek iz DSSS, za 
namestnika predsednika pa 

Martin Hrastnik iz tozda Elek-
tronika Titovo Velenje. 5. dele-
gatov konference OO ZSS Gore-
nje TGO pa so izvolili v koordi-
nacijski odbor sindikata sozda 
Gorenje. 

nama 
Veleblagovnica 
Titovo Velenje 

še nima svojega statuta, povsem 
zamrlo pa je tudi delovanje skup-
ščine in organov skupščine. Vzro-
kov za to je bilo več. Največ kriti-
ke pa bi prav gotovo morali 
naprtiti funkcionarjem družbeno 
političnih organizacij v tej krajevni 
skupnosti. 

Med poskusi, da bi se nezado-
voljivo stanje vendarle izboljšalo, 
je bil pred leti sklep krajevne 
skupnosti, da se njeno območje 
razdeli na šest sosesk. Vendar pa 
tudi delo po soseskah ni zaživelo. 
Stanje se ni izboljšalo niti potem, 
ko so bile v soseskah ustanovljene 
osnovne organizacije ZK. 

Predsedstvo občinske konferen-
ce SZDL je zato sprejelo sklep o 
reorganizaciji krajevne skupnosti. 

V krajevni skupnosti so izvolili 
začasno predsedstvo krajevne kon-
ference SZDL, ki ima nalogo, da s 
strokovno in politično pomočjo 
družbenopolitičnih organizacij za-
čne akcijo reorganizacije krajevne 
skupnosti. 

V krajevni skupnosti naj bi iz 
šestih sosesk ustanovili tri. Te so-
seske bi imele vsaka svojo skup-
nost stanovalcev in vse možne 
funkcije krajevne skupnosti, ki bi 
bile opredeljene v statutu krajevne 
skupnosti. V dobi dveh let bi te so-
seske prerastle v krajevne skupno-
sti, dosežen pa naj bi bil tudi cilj, 
da se krajevna samouprava pribli-
ža krajanom in delovnim ljudem in 
se jim omogoči, da si življenje in 
delo v krajevni skupnosti oblikuje-
jo sami. 

„Po poteh XIV. divizije' 

Sklepna slovesnost 
na Ljubnem 

Mladi bodo tudi letos pri-
pravili »Pohod po poteh 14. 
divizije« in z njim obeležili 
40-letnico njene herojske 
borbene poti, med katero je 
divizija zanetila množično 
vstajo in močno osvobodilno 
gibanje na Štajerskem. 
Organizator četrte in zadnje 
etape je občinska konferenca 
ZSMS Moziije, sklepna 
slovesnost pa bo 14. febni-
arja na Ljubnem ob Savinji. 

Mladi pohodniki mozirske 
občine bodo prapor od ve-
lenjskih vrstnikov sprejeli v 
nedeljo 12. februarja v Za-
vodnjah. Tega dne bodo 
opravili še pot do Žlebnikove 

in Razpodovnikove kmetije 
ter prenočili v Belih vodah. V 
ponedeljek bodo prispeli do 
Smrekovca in se tam med 
drugim posvetili tudi idejno-
političnemu delu. 

Zadnji dan pohoda bodo 
najprej krenili do Rastk in 
tam pripravili tekmovanje v 
Streljanju z zračno puško, 
nato pa se podali do Ljubne-
ga. Seveda bodo med potjo ob 
spominskih obeležjih pripra-
vili krajše slovesnosti in po-
ložili vence. Pohod bodo 
sklenili na Ljubnem, kjer bo 
poleg tega še sklepna občin-
ska prireditev »Mladost v 
pesmi, besedi in spretnosti«. 

Na Golteh so letos z obiskom zelo zadovoljni, tudi smučarji nimajo 
pripomb na urejenost smučišč, gneča ob spodnji postaji gondolske žičnice 
pa ostaja. 

SŠGZ Titovo Velenje 

S strokovno podkrepljenimi pobudami 
do cilja 

Preteklo sredo, 25. januarja, so 
se na 2. seji sestali delegati skup-
ščine Savinjsko — Šaleške gos-
podarske zbornice Titovo Velenje. 
Osrednja točka, ki so ji namenili 
največ pozornosti, je bila name-
njena obravnavi poročila o delu 
zbornice v preteklem letu in spre-
jemu programa dela za letošnje 
leto. Delegati so potrdili finančni 
načrt SŠGZ in sklep o prispevni 
stopnji za leto 1984. V nadaljeva-
nju seje pa so sprejeli predlog 
pravilnika o priznanjih zbornice. 

SŠGZ dajejo ton trije osnovni 
elementi: vprašanje organiziranosti 
in drugih pogojev delovanja 
zbornice, njeno vključevanje v 
razreševanje tekoče gospodarske 
problematike na področju, ki ga 
zbornica pokriva in dejstvo, da si je 
potrebno kljub obilici tekočih težav 
prizadevati za dolgoročne koncepte 
razvoja in povezovanja gospodar-

stva. Prav tu pa jih, kot so 
poudarili, čakajo največje naloge. 

Čeprav še niso dokončno znani 
rezultati poslovanja za preteklo le-
to, so nekatere ocene že takšne, da 
jih lahko- uporabimo brez bojazni, 
da bodo bistveno odstopale od 
končnih rezultatov. Količinski ob-
seg proizvodnje je tako v velenj-
ski kot mozirski občini nad ravnijo 
leta 1982, za kar imajo v občini Ve-
lenje zasluge tri največje organiza-
cije: Gorenje TGO, RLV in TEŠ. 
še večji kot v Velenju pa je porast 
fizičnega obsega proizvodnje v pri-
merjavi z letom poprej v Mozirju, 
kjer so temu pripomogli dobri 
rezultati Elkroja, Glina, Gozdnega 
gospodarstva, Smreke ter Kemije. 
Zaskrbljuje pa porast izgub. Te so 
se povečale kar za 90 indeksnih 
točk glede na leto poprej. Z izgubo 
bodo leto zaključile TEŠ, RLV, 
Gorenje TGO in GPS, EKO, Pa-
ka-Golte, Farmin Inženiring in 
Merx tozd Potrošnik Šoštanj. V 

Mozirju pričakujejo izgubo le v 
Komunalnem podjetju, pa še ta bo 
nižja kot je bila zabeležena v de-
vetih mesecih. Nejasna pa še ostaja 
ocena za Glinov tozd Iverna. 

Gospodarstvo regije se je v pre-
teklem letu tudi zelo uspešno vklju-
čilo v izvozna prizadevanja, še 
posebno na konvertibilno podro-
čje. V prihodnje pa se bodo v med-
narodno menjavo morale še bolj 
vključiti manjše delovne organiza-
cije. 

Zaskrbljuje tudi to, so poudarili, 
da smo z vlaganji celo pod ravnijo 
enostavne reprodukcije. In-
vesticijska vlaganja so v občini Mo-
zirje padla na ll,6odstotno udele-
žbo v družbenem proizvodu ob-
čine. Res je, da bodo v občini Ve-
lenje nekoliko višja, še vedno pa 
precej od predvidene višine. Ni še 
recepta kako to rešiti, jasno pa je, 
da z zastarelo tehnologijo ne bomo 
mogli konkurirati na zahtevnih 
tujih tržiščih. 

Savinjsko-Šaleška gospodarska 
zbornica'si bo še naprej prizadevala 
dati načrtovanju mesto, ki mu po 
pomembnosti pripada. Se bolj se 
bo usmerila na področje povezo-
vanja gospodarstva, združevanja 
dela in sredstev, optimalnega 
koriščenja tehnoloških in kadrov-
skih zmogljivosti, kajti največ 
rezerv obstaja prav v premalo 
uporabljeni pameti, premalo 
izkoriščenih proizvodnih potencia-
lih, organizaciji dela in v 
učinkovitejšem poslovnem povezo-
vanju. 

Razpravljalci so pohvalili delo 
SŠGZ, ki je dosegla veliko 
pozitivnih vsebinskih premikov in 
se začela uveljavljati kot pomem-
ben element gospodarskega 
življenja regije. ,,Zbornični sistem 
ni organ oblasti, zato lahko 
pobude, ki jih daje, dosežejo svoj 
namen le tako, da so dovolj 
strokovno podkrepljene," so 
poudarili. rapk 



Izvajanje programov samoupravnih interesnih 
skupnosti družbenih dejavnosti v letu 1983 
1. NAČRTOVANJE DEJAVNOSTI 
IN SREDSTEV 

zaostrene gospodarske razmere, 
sprejeti dolgoročni stabilizacijski 
ukrepi in interventna zakonodaja, 
zahtevajo varčevanje in odpovedova-
nje na vseh področjih, vendar pa 
vedno bolj stopajo v ospredje odprta 
vprašanja in nakopičene težave na 
področju skupne porabe, ki se ob vse 
večjem oženju že tako skromnih 
razvojnih možnosti družbenih dejav-
nosti. še poglabljajo. 

Razčlenjevanje programov SIS 
družbenih dejavnosti predvsem z 
vidika racionalizacije in stabilizacije 
zato kaže. da je nemogoče še naprej 
programsko omejevati te dejavnosti 
brez velikih posledic za njihov nadalj-
nji razvoj in obstoj. Restriktivno 
omejeni materialni okviri izvajalcev 
na tem področju ne zmorejo več 
zadovoljevati mnogih temeljnih ob-
veznosti. posebej kritično in zaskrblju-
joče pa je stanje glede vlaganj v 
razširitev prostorskih kapacitet, 
predvsem pri zakonsko pogojenih 
dejavnostih. 

Dosti aktivnosti in koordiniranega 
dela med OK.DD in samoupravnimi 
interesnimi skupnostmi je bilo vlože-
nega na področju planiranja, saj sta 
realnost in kontinuiteta predpogoj za 
skladno in uspešno zadovoljevanje 
potreb na tem področju. 

Resolucija ŠR Slovenije in občine 
Velenje o družbenoekonomskem raz-
voju v letu 1983 je dovoljevala za 
družbene dejavnosti rast sredstev 
glede na preteklo leto za 12 oz. 13 % 
(brez SPIZ). Takšni pogoji gospodar-
jenja so narekovali učinkovitejšo or-
ganiziranost in sprotno spremljanje 
vseh ukrepov, ki so vplivali na izvaja-
nje programov. 

Izvršni svet SRS je v mesecu juliju 
1983 obravnaval izredno težko situa-
cijo v družbenih dejavnostih ter 
predlagal občinam, da izdelajo enovi-
to »splošno bilanco« občine, ki je 
dovoljevala rast sredstev za te dejav-

nosti glede na lete 1982 v globalu 
16 %. pri čemer je odpadlo na sredstva 
za zadovoljevanje socialne varnosti 
uporabnikov, oz. t. i. »osebne prejem-
ke« 19 % vseh sredstev (op.: os. 
prejemki so: otroški dodatki, socialne 
pomoči, nadomestila za brezposelnost 
in boln. dopust.. .). 

Po oktobrski oceni, ki jo je pripravil 
Zavod SRS za družbeno planiranje 
skupaj z IS SRS in Republiškim 
sekretariatom za finance o gibanju 
materialnih stroškov (cen), je bila 
izvedena druga valorizacija sredstev 
SIS družbenih dejavnosti v višini 3 %. 
Občinski komite za družbene dejav-
nosti je predlagal SIS, da sredstva 
namenijo za izboljšanje položaja de-
javnosti. predvsem za ublažitev izred-
nih neskladij na področju OD izvajal-
cev teh dejavnosti. Usklajevanje bi-
lance splošne in skupne porabe na 
ravni republike Slovenije je pogojeva-
lo v mesecu decembru še eno dovolje-
no povečanje sredstev, ki pa ga bodo 
po navodilu republiške samoupravne 
interesne skupnosti uporabile za pre-
magovanje ekonomskih težav v letu 
1984. (Tabelarični pregled je priloga.) 

Skupni indeks dovoljene porabe 
družbenih dejavnosti za leto 1983 
znaša 122. Realni padec v razvoju na 
tem področju je v letu 1983 dosegel že 
30ind. točk. 

Vse leto je družbene dejavnosti v 
občini pestila realizacija prispevkov, 
ki ni dosegla plana. Najnižja je bila v 
mesecu juniju, ko je dosegla le 78 % 
poprečja preteklih mesecev. Do tolikš-
nega izpada izvirnih prihodkov je 
prišlo zaradi nelikvidnosti enega naj-
večjih zavezancev — REK —. ki je, 
zaradi blokiranih računov zaostale' 
družbene dajatve poravnal v juliju oz. 
avgustu. 

Ob koncu leta je ralizacija občin-
skih SIS dosegla 97.86% dovoljene 
porabe, kar pomeni izpad sredstev v 
višini 29.5 milijona din. Ta sredstva 
bodo predvidoma realizirana v ob-
dobju januar—marec 1984. 

Primerjava realiziranih prispevkov 1982:1083: 

— v 000. — 

SIS REALIZACIJA 
Indeks 

1982=100 1982 1983 
Indeks 

1982=100 

Občinske SIS 
Solidarnost 
Skupne naloge 
Republiške SIS 

1,050.337 
66.622 
8.827 

294.418 

1,268.418 
61.896 
16.588 

354.349 

120,76 
092.91 
187.92 
120,36 

SPIZ 
1,420.204 
868.243 

1,701.251 
1.224.008 

119.79 
140.98 

Vsega 2,288.447 2,925,259 127,83 

2. Za leto 1983 so bile poprečne 
PRISPEVNE STOPNJE sprejete v 
mesecu decembru 1982; glede na 
viSino stopenj občinskih IS je bila 
naša občina na 56. mestu, le 4 občine 
so imele nižje prispevne stopnje. 

Stopnje so bile v letu 1983 dvakrat 
spremenjene in prilagojene gibanju 
osnov za obračun — v večini prime-
rov je to OB D —: v mesecu aprilu, ko 
je globalna stopnja ostala enaka ter 
mesecu septembru, ko se je globalna 
občinska stopnja povečala za 0,83 
poena. Po višini stopenj se je tedaj 
občina Velenje uvrstila na 29. mesto. 

Medletno so spreminjale prispevne 
stopnje tudi republiške samoupravne 
interesne skupnosti, v večini primerov 
w imele previsoke in so jih zniževale. 

Nove prispevne stopnje za leto 1984 
bodo sprejete in objavjene v mesecu 
marcu z veljavnostjo od I. aprila 1984. 
S temi stopnjami bodo poračunani 
tudi vsi primanjkljaji leta 1983, med-
tem ko bodo skladno z Zakonom o 
začasni prepovedi razpolaganja z 
delom družbenih sredstev DPS in SIS 
za porabo v letu 1983 vsi presežki 
uporabljeni za pospeševanje izvoza. 
Samoupravne interesne skupnosti 
družbenih dejavnosti v občini Velenje 
v letu 1983 presežkov niso imele. 

Ponovno želimo poudariti, da so 
prispevne stopnje le instrument za 
zbiranje sredstev ter. da na višino 
dovoljene porabe nimajo vpliva. (Li-
mit!) 

Prispevne stopnje občinskih SIS v letu 1983: 

SIS 1. 1. - 1.4. - 1.9,— 
31. 3. 318 31. 12. 

Iz BOD: 
OSOV-d 1.30 1,30 1,38 
-s 0,90 0,86 0,90 
OIS 4.98 4,92 5.07 
OKS 0.49 0,54 0,52 
OTKS 0.66 0,76 0,76 
OSSS 0,52 0,61 0.61 
OZS 1.76 1,62 2,07 

10,61 10,61 11,31 
Iz dohodka: 

11,31 

OZS 8,44 8,46 8,58 
OSZ 0.23 0,21 0,24 
ORS 0.04 0,04 0,02 oz. poračunska 

o,03 

8.71 8,71 8,84 

SKUPAJ: 19,32 19.32 20,15 

3. Za INVESTICIJSKE PROGRA-
ME je bilo namenjenih 71.779 tisoč 
din ali 2.43 % vseh sredstev SP. V letu 
1982 je bil delež v celotnih sredstvih 
3.41 %. Nominalno so bila ta sredstva 
nižja za 9 odstotkov, realni padec pa 
je bil zaradi visoke stopnje inflacije še 
mnogo višji. 

Na nivoju občine se ie namenilo za 

investicije 32.479 tisoč din, za regijske 
investicijske obveznosti po srednjeroč-
nem planu pa 39.300 tisoč din. Po 
planu so bile zaključene investicije — 
obe nadgradnji šolskih stavb OŠ 
Anton Aškerc in Centra sednjih šol in 
prostori za 4 oddelke Vzgojno varstve-
nega zavoda v domu CSŠ — ter 
predani svojemu namenu. 

4. DELEGATSKI SISTEM - Pri 
doseženi stopnji razvoja samoupra-
vljanja na vseh družbenih ravneh, 
zlasti s krepitvijo samoupravnih pra-
vic. obveznosti in odgovornosti delav-
cev v združenem delu je, žal, še vedno 
prisotna in zaskrbljujoča slaba udelež-
ba delegatov na sejah skupščin sa-
moupravnih interesnih skupnosti, zla-
sti uporabnikov. Brez le-teh pa dolo-
čanje trdnih okvirov možnosti in 
potreb mnogokrat ni možno. Pojav 
nesklepčnosti skupščin povzroča veli-
ke motnie Dri izvaianiu konkretnih in 
operativnih nalog skupščin in njiho-
vih organov1' _ zaradi ponovnih 

sklicov se dnevni redi kopičijo, akti-
ven odnos delegatov do prezentiranih 
problemov pa je vse manjši. Dostikrat 
tudi ugotavljamo, da so predlagana 
gradiva preobsežna, da se delegacije 
marsikje ne sestajajo, da prihajajo 
delegati na skupščine brez kvalitetne 
strokovne podlage svoje delegatske 
sredine in zato težko sodelujejo v 
razpravi. 

Zelo redko se skupščin udeležujejo 
predstavniki DPO v občini; ta absti-
nenca ustvarja pri delegatih negoto-
vost glede uspešnega sodelovanja 
organov DPS z delegatsko bazo. 

Predlog programov samoupravnih interesnih 
skupnosti družbenih dejavnosti za leto 1984 
1. NAČRTOVANJE OBSEGA DE-
JAVNOSTI IN SREDSTEV 

Resolucija o politiki družbenega in 
gospodarskega razvoja SR Slovenije 
in občine Velenje v letu 1984 določa 
zaostajanje družbenih dejavnosti za 
dohodkom za okrog 20 %. oz. rastejo 
sredstva za to porabo nominalno 

21.5% na sredstva preteklega leta 
(brez SPIZ). 

Upoštevajoč naravo in posebnosti 
družbenih dejavnosti ima zanje naj-
večji pomen produktivnost dela, za 
katero pa je eden od pogojev tudi 
kvalitetno programiranje in ustrezen 
razvoj družbenih dejavnosti. Pri dolo-

TABELARIČNI PREGLED REALIZACIJE IZVIRNIH PRIHODKOV SIS DRUŽBENIH DEJAVNOSTI ZA LETO 1983 

v 000,-

Zap. SIS 
itev. 

Planirana 
sredstva 
za zbiranje 

Realizirano 
skupaj realizac. 

Realizira-
no za 
ob£. prog-
ram 

Realizira-
no za 
republ. 
program 

Realizir. 
za so-
lidarnost 

Realizirano 
za skupne 
naloge 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

OBČINSKE SIS: 

1. Skupnost otroik. varstva 146.865 144.904 98,66 138.615 6.289 
2. Izobraževalna skupnost 306.268 296.694 97,19 277.363 _ 16.689 2.642 
3. Kulturna skupnost 32.013 30.980 96,77 30.980 — — 

4. Telesnokultuma skupnost 46.502 43.785 94,16 41.128 _ _ 2.657 
S. Skupnost social. skrbstva 37.741 35.088 92,97 27.981 _ 6.254 853 
6. Zdravstvena skupnost 786.395 774.370 98,47 734.425 — 31.002 8.943 
7. Skupnost za zaposlovanje 16.600 16,465 99,19 13.310 — 1,662 1.493 
8. Raziskovalna skupnost 5.029 4.616 91,79 4.616 -

1,37B.413/x 1,346.902 97,86 1,268.418 61.896 16.588 

REPUBLIŠKE SIS: 

3. Skupnost o t r o š . varstva 74.534 _ 74.534 _ _ 
10. Izobraževalna skupnost in PIS-i 195.571 — 195.571 — — 

11. Kulturna skupnost 30.883 — 30.883 — • 
12. Raziskovalna skupnost in PRS-i 53.361 — 53.361 — — 

13. SPIZ in SZK 1,224.008 — 1,224.008 — 

VSEGA A 

Struktura realiziranih 
sredstev (v %) 

/ X X 1,578.357 - - 1,578.357 

VSEGA A 

Struktura realiziranih 
sredstev (v %) 

/ 

/ 

2,925.259 

100 

/ 

/ 

1,268.418 • 

43,36 

1,578.357 

53,95 

61.896 

2,12 

16.588 

0,57 

x/ V planiranih sredstvih za zbiranje so poračunani vsi presežki in 
primanjkljaji iz leta 1982. 
xx/ S podatki na razpolagamo, oziroma obveznost v okviru občine 
občina ni limitirana. 

čanju skupne politike v razvojnih 
programih posameznih dejavnosti in 
uravnavanju medsebojnih odnosov 
bo zato potrebna še tesnejša povezava 
vseh zainteresiranih subjektov. 

S sredstvi za družbene dejavnosti 
bomo v letu 1984 selektivno pospeše-
vali predvsem programe, ki najbolj 
neposredno vplivajo na gospodarsko 
in ustvarjalno moč>družbe ter zagota-
vljajo enake izhodiščne pogoje za 
razvoj posameznika in ohranjanje 
njegove socialne varnosti. Prednostne 
dejavnosti: raziskovanje, izobraževa-
nje. zdravstvo in socialno skrbstvo. 

Ob predvideni rasti cen za leto 
I984. pomeni nominalna rast 21,5 % v 
družbenih dejavnostih njihovo zaosta-
janje za približno 20 indeksnih točk. 
Samoupravne interesne skupnosti in 
izvajalci bodo sprejeli vse možne 
ukrepe za omilitev inflacijskih gibanj. 

TABELE: 

v icin 1984 bosta začeli veljati dve 
novi zakonski ureditvi s področji 
socialnega varstva — Zakon o pokoj-
ninskem in invalidskem zavarovanji 
ter Zakon o družbenem varstvi 
duševno in telesno prizadetih odraslil 
oseb. Slednji bo narekoval višj 
sredstva za socialno skrbstvo, in sicc 
se bodo le-ta zbirala po načeli 
solidarnosti na podlagi enotne pri 
spevne stopnje, ki bo v poprečji 
predvidoma znašala 0,15 % od bruto 
osebnih dohodkov. 

Letni plani samoupravnih interes 
nih skupnosti izhajajo iz opredelite! 
sprejetih v Samoupravnem sporazu 
mu o temeljih planov SIS za obdobjt 
1981 — 1985 ter se sproti prilagajaj« 
redukcijskim usmeritvam o gibanji 
skupne porabe tako v pogledu plani 
ranja prioritetnih dejavnosti kot dovo 
ljeni nominalni rasti sredstev, oi 
zaostajanju za dohodkom. 

A/IZRAČUN SREDSTEV ZA LETO 1984: 

Dovoljen;! poraba 1983 

Valorizacija dec. 1983. ki se ne 
všteva v osnovo za 1984 

Osnova za izračun 
sredstev za 1984 

1.357.297 t. din 

-15.248 t. din 

1.342.049 t. din 

Sredstva 1984 po resoluciji 
(indeks 121.5) 1.630.5901, din 

B/ PREDLOG SREDSTEV ZA LETO 1984 po SIS: 

SIS Vrednost Primanjkljaj Prenosi med 
programa 1983 SIS/PS'83 

1984 

v (XX 

Sredstva a 
zbiranje 'ff 

: 
osov 177.804 1.961 —3.000 
OIS 389.616 8.574 +3.000 
OKS 42.669 1.033 
OTKS 44.470 2.717 
OSSS 49.088 2.653 
OZS 899.340 12.025 
OSZ 21.237 135 
ORS 6.366 413 

VSEGA 1.630.590 29.511 — 

>.78 ; 176.71 
401.1 
43.7! s 
47. IS ' 
51.74,, 

911.34] 
21.3? j 
6.7f' 

1,660.10 

(VREDNOST PROGRAMOV SIS DRUŽBENIH DEJAVNOSTI (iz prispeti 
stopnje) za leto 1983 in PREDLOG za leto 1984 

viwn. 

Dejavnosl Invcst. SKUPAJ Dejavnost Invest. SKUPAJ 5:2 

i 2 3 4 5 6 7 8 

osov 144.864 5.190 150.054 177.804 177.804 123 
OIS 305.351 2.143 307.494 378.916 10.700 389.616 124 
OKS 30.173 30.173 36.669 6 000 42.669 122 
OTKS 29.359 • : 41.273 35.470 9.000 44.470 121 
OSSS 33.291 — 33.291 49.088 _ 49.088 147 
OZS 727.555 45.300 772.855 828.010 71.300 899.340 114/' lli 
OSZ 17.120 — 17.120 21.237 _ 21.237 124 
ORS 5.037 — 5.037 6.366 - 6.366 126 

VSEGA: 1.292.750 64.547 1,357.297 1.533.590 97.000 1.630.590 119 1201 

V Sprememba sistema — sicer ocena ind. 125, 
"/ Valorizacija mes. dec. se ne upošteva v osnovo za izračun leta 1984, zato 
indeks rasti nižji od 121.5, 

2. INVESTICIJSKA SREDSTVA 

V letu 1984 v družbenih dejavno-
stih ne načrtujemo novogradenj, 
predlagana investicijska sredstva bo-
do uporabljena za najnujnejša investi-
cijsko vzdrževalna dela — na osnovni 
šoli Paka. za usposobitev dela na novi 
glasbeni šoli v Titovem Velenju, za 
delno sanacijo kulturnih objektov v 
občini, sanacijo zimskega bazena. 

Golte ter v zdravstvu za soudeležb 
pri nakupu RTG aparata in sofinana 
ranje po SaS o temeljih plani 
1981—1985 — ostanek za OtroSk 
oddelek v Slovenj Gradcu ter modeif" 
nizacijo Bolnišnice Celje. 

Iz sredstev »A« programa sam<!| 
prispevka občanov občine Velenje a 
bosta v tem letu gradila Glasbena šol 
v Titoverti Velenju in vrtec v Smart 
nem ob Paki. 

3. PRISPEVNE STOPNJE i 
V prvem tromesečju 1984 se bodo j 

samoupravne interesne skupnosti fi- | 

nancirale po začasnih prispevnih 
stopnjah, ki so za občinske SI C 
naslednje: 

SIS iz BOD iz DOH. 

OSOV-d. 1,38 
— s. 0,90 
OIS 5.07 
OKS 0,52 
OTKS 0,76 
OSSS 0,61 
OZS 2,07 8,58 
OSZ 0,24 
ORS 0,03 

11,31 8.85 

si< 

V mesecu marcu bo opravljen 
poračun med planiranimi sredstvi 
1984 ter v tem času zbranimi sredstvi 
in objavljene nove prispevne stopnje, 
ki bodo veljale od 1. aprila dalje. 
Ocenjujemo, da se bodo prispevne 
stopnje znižale. 

Spremljanje planiranih osnov, izra-

čunavanje in objava prispevnih sto-
penj bo moralo biti ažurno — in pt 
oceni pogostno —. kajti vsa prelff 
mesečnega plana zbrana sredstva bij™ 
SDK sproti usmerjala na posebs" 
račun, kjer bodo ostala do 31/I!U1 
1985. V 

4. DELOVANJE SKUPŠČIN 

V letu 1984 načrtujejo samouprav-
ne interesne skupnosti družbenih 
dejavnosti štiri redne seje skupščin — 

v marcu, juniju, septembru in noveifij 
bru oz. decembru. 

Glede na naravo dela in potreb*" 
bodo SIS sklicale seje tudi izven tejMl 
rokovnika. 

5. OPERATIVNI PROGRAM IZVA-
JANJA DOLGOROČNE GOSPO-
DARSKE STABILIZACIJE V LETU 
1984 

Dolgoročni program gospodarske 
stabilizacije na področju družbenih 
dejavnosti v občini je izdelan. Obrav-
nava naslednja poglavja: 

— splošne ugotovitve. 
— glavne cilje razvoja družbenih 

dejavnosti v okviru politike gospodar-
ske stabilizacije. 

— potrebne spremembe 
— splošne (družbeno načrtovanje. 

uveljavljanje neposredne svo 
bodne menjave dela. participaciji 
storitev v nekaterih dejavnostih ...)1 

ter 
— konkretne spremembe v 

meznih dejavnostih tega področja. 
Operativni program izvajanja nalttf* 

dolgoročne ekonomske stabilizacije^ 
občini Velenje v letu 1984 je 
posredovan združenemu delu v Sku| 
ščinskem delegatu št. 18. z dne 20/11 
1983. ter je sedaj kot predlog v fa 
razprave. Stabilizacijski prograf 
družbenih dejavnosti je njegov sesta{ 
ni del. 

»NAŠ ČAS«, glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 1973 
je izhajal kot štirinajstdnevnik 
»Šaleški rudar«, kot tednik pa 
izhaja »Naš čas« od 1. marca 
1973. 

Uredrištvo: Stane Vovk — 
odgovorni urednik (v. d. direktor-
ja in glavnega urednika), Bogdan 
Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana 
Podgoršek, Boris Zakošek, Mira 
Zakošek in Milena Krstič-Pla-
ninc (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprava: 

Titovo Velenje, cesta Františka 
Foita 10, telefoni (063) 850-087, 

850-317,850-316. 
Brzojavni naslov: Informativni 

center Velenje. 
Cena posameznega izvoda je 10 

dinaijev. Letna naročnina za 
individualne naročnike je 432 din 
(mesečna je 36 din) za inozem-
stvo 900 dinarjev). 

Letna naročnina na Naš čas z 
rubriko Uradni vestnik občine 
Velenje za temeljne in druge 

organizacije združenega dela, 
delovne skupnosti, družbenopoli-
tične organizacije, samoupravne 
interesne skupnosti in krajevne 
skupnosti ter zasebne obrtnike_pa 
znaša 720 din in je plačljiva vna-
prej. 

Žiro račun pri SDK, podružni-
ca Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korekture. 

tisk in odprema: ČGP Večer,? 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in foti 
grafij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenji 
sekretariata za informacije iz 
nega sveta Skupščine SR 
nije številka 421-1/72 
februarja 1974 ne plačuje 
ni davek od prometa proi) 
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Komite za planiranje, gospodarstvo in varstvo okolja 

Ukvarja se tudi z nasilnimi vselitvami 
Komite za planiranje, gospo-

darstvo i« varstvo okolja sestav-
i j o tri organizacijske enote. 
Odsek za družbeno planiranje 

načrte občine in 
njihovo uresničevanje, 
se pogosto srečuje s 

težavami, ki jOi povzroča slab in-
fonaacoski sistem in ročna 
obdelava podatkov. 

Veliko dela ima odsek za ure-
janje prostora in varstvo okolja. 
Občina Velenje je bila med prvimi 
v Sloveniji, ki je sprejela prosto-
rski del družbenega plana občine 
za to srednjeročno obdobje. Ta 
dokument jc tudi osnova za izde-
lavo urbanističnih dokumentov. 
O tem smo že veliko pisali. Odsek 
za splošne zadeve gospodarstva 
pa je v preteklem letu veliko po-
zornosti posvetil preskrbi, sode-
lovanju s sveti potroSnikov, za-
ložen os ti trgovin. Velik korak 
naprej so naredili na področju 
obrti. Skrajšali so postopek za 
pridobivanje dovoljenj za obilne 
delavnice. Še več: z vsakim 
obrtnikom, ki ima težave ali želi 
odpreti obrt, se posebej pogovo-
rijo. Razveseljivo je tudi, to, da so 
za obrtne delavnice že v lanskem 
letu v vseh krajevnih skupnostih 
našli nekaj lokacij. Občinska 
kupnost za cene je lani obravna-
vala kar 325 zahtevkov za dvig 
sen. Po zamrznitvi cen tudi ve-
enjski inšpektorji iščejjo more-
Mtne kršilce. Kot so nann zagoto-

vili na komiteju, jih do sedaj v 
občini še ni bilo. 

Komite za planiranje, gospo-
darstvo in varstvo okolja se mora 
včasih ukvaijati tudi z zelo ne-
prijetnimi, a žal po številu vse 
pogostejšimi-nasilnimi vselitva-
mi. 

POZNAMO ZAKONITE IN 
NASILNE VSELITVE 

Število nasilnih vselitev v 
občini Velenje raste iz leta v leto. 
Prav zaradi tega je komite eno 
izmed zadnjih sej namenil tej 
problematiki. V zadnjih dveh le-
tih je bilo takšnih nedovoljenih 
vselitev okrog trideset. Do njih 
pride najpogosteje zato, ker 
organizacije združenega dela še 
vedno posvečajo premalo pozor-
nosti reševanju stanovanjskih 
problemov delavcev. Pri zapos-
lovanju ne upoštevajo Družbe-
nega dogovora o minimalnih 
standardih za življenjske in kul-
turne razmere delavcev. Tudi v 
občini Velenje je bil že pred leti 
sprejet Samoupravni sporazum o 
minimalnih standardih, ki jih 
mora delavcu, ko ga sprejme v 
delovno razmeije, zagotoviti de-
lovna organizacija. 

Iz katerih delovnih organizacij 
so delavci, ki so se polastili te 
nezakonite poti za pridobitev 
strehe nad glavo? Iz REK Franc 
Leskošek-Luka jih je osem, sedem 
jih združuje delo v Gorenju, štirie 

so zaposleni v Vegradu; TEŠ, 
RŠC in Lesna Šoštanj pa imajo 
vsak po enega »grešnika«. Med 
tistimi, ki so se nasilno vselili so 
tudi nezaposleni, delavci, ki so 
zaposleni pri samostojnih obrtni-
kih, za nekatere pa sploh ni bilo 
mogoče ugotoviti kje so (če sploh 
so) zaposleni. 

Vprašanje, ki se ob tem poraja 
je, kdo sploh ima pravico, da si 
stanovanje, to nujno dobrino, 
pridobi »mimo vrste «? Se vedno je 
v naši okolici veliko tistih, ki živijo 
v neurejenih razmerah, pa na 
stanovanje čakajo potrpežljivo. 
Kaj bi bilo, ko bi lahko vsak delal 
kot se mu zahoče? Kako si sploh 
nekdo lahko prilasti nekaj, kar ni 
njegovo in kar mu ne pripada? 
Res je skrajni čas, da tudi na tem 
področju nekaj naredimo. Dej-
stvo je, da je klasičnih nasilnih 
vselitev le polovica. Druga polo-
vica pa so »mirne« vselitve. Naj-
večkrat po receptu: tu imaš ključ 
od stanovanja, jaz se bom izselil, 
vseli se ti/Plačevanje stanarin pa v 
večini primerov poteka pod sta-
rimi priimki imetnikov stano-
vanjske pravice. Zato so sokrivci 
tudi takšni »prijatelji« in tudi te bi 
morali začeti sodno preganjati. 

Postopki za izselitev velikokrat 
tečejo prepočasi, pa tudi socialna 
služba je pogosto prepozno sez-
nanjena z izvršbami. Seveda pa je 
res tudi to, da včasih tisti, ki bi le 
lahko preprečil kakšno takšno 
vselitev, ne ukrepa. Prazna sta-
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: proti nasilnim vseeHtvam 

novanja, teh je v občini nekje od 
10 do 20 (v glavnem so to kad-
rovska stanovanja) pa predstav-
ljajo svojevrsten mik za vse po-
tencialne nasilne vseljivce. Pre-
ventivi bi morali posvetiti več 
pozornosti, kot smo ji doslej. Prav 
hišni sveti in stanovalci sami lah-
ko poleg ozd veliko naredijo, da 
do nasilnih vselitev ne pride. 

In kakšna stališča je zavzel ko-
mite do teh problemov? Bolj dos-
ledno je potrebno upoštevati 
Družbeni dogovor in Samo-
upravni sporazum o zagotavlja-
nju minimalnih standardov za 
življenje, v primerih, ko so pri 
nasilnih vselitvah prisotni tudi 
otroci, se mora upravni organ 
pred izdajo odločbe o izvišbi 
dogovoriti s Centrom za socialno 
delo, da ta priskrbi rejnike za 
varstvo otrok. Same organizacije 
pa so dolžne kazensko preganjati 
nosilca stanovanjske pravice, ki 
omogočijo drugemu protizakoni-
to vselitev. 

Seveda pa bodo z izselitvami 
pričeli takoj, ko bo oblikovan 
skupen program z organizacijami' 
združenega dela in s Centrom za 
socialno delo. 

Na drugi strani pa je v občini 
tudi nekaj takih, ki zasedajo dva 
ali celo več stanovanj. Prav za te 
pa so organizacijam skupaj z Ve-
kosovim tozdom Stanovanjska 
oskrba naložili nalogo, da jih 
morajo evidentirati in proti njim 
sprožiti postopek po Zakonu o 
stanovanjskih razmeijih. 

IN KATERIM NALOGAM 
BODO LETOS NAMENILI 
NAJVEČ POZORNOSTI? 

Največ pozornosti bo Komite 
za planiranje, gospodarstvo in 
varstvo okolja posvetil spremlja-
nju nalog gospodarske stabiliza-
cije in uresničevanju resolucije, 
aktivnostim za pripravo in izde-
lavo srednjeročnega in dolgoroč-
nega plana občine. V okviru pri-
prav za dolgoročni načrt pa jih 
čaka še posebno zahtevna naloga. 
To bo priprava in izdelava pros-
torskega dela družbenega plana z 
vidika varovanja okolja. Temu 
smo v preteklosti posvečali pre-
malo pozornosti. 

Še naprej si bodo prizadevali 
tudi za hitrejše reševanje proble-
matike s področja drobnega gos-
podarstva v povezavi z ostalimi 
upravnimi organi, obrtnim zd-
ruženjem in ozd v dolini, mkp 
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vestnim delom do uspehov 
n n i AI/MT : ZA MNOGE DE1LOVNE 

IGANIZACIJE JE BILO 
LETO VS1E PREJ 

DOBRO. PESTIILE SO 
NAJRAZLIČNEJŠE 

IVE, MED KATERIMI JE 
V OSPREDJU PO-

REPRODUK-
3A MATERIALA IN 

)VE NENEHNE POD-
TUDI VSI OSTALI 

SLEMI SO NEGATIVNO 
/AI.I NA GOSPODARJE 

VEČINE DELOVNIH 
IGANIZACIJ. 

| Seveda so tudi orgainizacije 
nega dela, ki se s tlemi ne-

niso srečevalle in so 
načrtovano proizvodnjo 
ile, ali celo p>resegle. 

nje zanesljivo sodi Ellkrojeva 
ljna organizacija Komfekcija 
nj s stodvajset zaposlenimi 

avci. Takoj velja poudiariti, da 
i pri njih ni šlo brez vjsestran-

prizadevanj in vsttrajnosti 
t kolektiva, da so smelo 

rljenc delovne prrograme 
i uveljavili na tržišču. ;z upoš-

1 zahtevane kakovosti iz-
uresničevanjem i izredno 

1 rokov, zlasti za tujec kupce, 
' 1 delovnim čassora ter 

1 ob prostih sobotah,, so lani 
_"i izjemno dobre gosspodar-

: rezultate. T. so boljši od na-
, ker še posebej welja za 

na konvertibilno tržišče 
» so lani izdelali 190.0100 žen-

i in otroških hlač. Izvoziili so jih 
|.000, kar je za 10.000 večč kot so 

vali. Celotni prihodcek se je 
icrjavi z letom popurej po-
za 41 odstotkov in je lani 

150 milijonov diinaijev. 
dohodek so ppreseglj 

23 odstotkov in je za 65 
kov večji kot v letuu 1982. 
rili so 43 milijonov < čistega 

, načrte pa presegali za 23 
kovin predlanskeddosežke 

157. Tako bodo za pooslovni 
namenili 8,5 milijonnov di-

narjev. Veliko pozornost name-
njajo izvozu, dosegli so ga pa 
petnajst milijonov dinaijev. 
Dobro gospodaijenje in vsi na-
pori se kažejo tudi v osebnih do-
hodkih, ki so v povprečju okoli 
18.000 dinaijev. 

Letošnji pogoji gospodarjenja 
bodo zagotovo še težji. Tega se 
zavedajo tudi načrtovalci proiz-
vodnje, ki pa kljub temu predvi-
devajo nadaljnjo rast. V šoštan-
jski Konfekciji tako načrtujejo, da 
bodo izdelali 200.000 hlač in jih 40 
odstotkov izvozili. Z uresničenimi 
načrti naj bi v Konfekciji ustvarili 
230 milijonov dinaijev prihodka, 
98 milijonov dinaijev dohodka, in 
65 milijonov dinarjev čistega do-
hodka, v poslovni sklad pa bodo 
namenili 13 milijonov dinaijev. Z 

izvozom, pretežno v Zvezno re-
publiko Nemčijo, bodo zaslužili 
okrog 30 milijonov dinaijev. Po-
udariti velja, da bodo načrtovani 
proizvodni program uresničevali 
z enakim številom delavcev do-
polnili in izboljšali pa bodo 
obstoječo teUnološko opremo. 
Največ pozornosti bodo zagotovo 
namenili boljšemu izkoristku de-
lovnega časa, saj se zavedajo, da 
bodo le z vestnim delom in s pri-
zadevanji slehernega zaposlenega 
uresničili zahtevne načrte. Seveda 
brez podaljšanega delovnega časa 
in dela ob prostih sobotah tudi 
letos ne bo šlo. Zapisati velja še, da 
kolektiv vc, kaj hoče in bo tudi ob 
koncu letošnjega leta zabeležil 
enako dobre poslovne rezultate, 
če ne še boljše. 

Temeljno organizacijo Kon-
fekcijo pa čaka še ena odgovorna 
in prav tako pomembna naloga, 
kako čimprej uresničiti načrtova-
no naložbo, to je gradnjo novih 
delovnih prostorov. Kot je pove-
dal direktor temeljne organizacije 
Martin Preskar, so že pričeli s 
pridobivanjem potrebnih finan-
čnih sredstev. Tudi projekti bodo 
izdelani v februarju, čakajo le še 
na odgovor republiške komisije za 
naložbe. Vse torej teče po načrtih, 
zato pričakujejo, da bodo z grad-
njo pričeli v prvi polovici letoš-
njega leta. Vrednost celotne na-
ložbe znaša 120 milijonov dinar-
jev. 

B. Mugerte 

V šoštanjski Konfekciji se bodo potrudili, da bodo uresničili zahtevne načrte 

Tok Kmetijstvo Šoštanj 

Letos melioracija 
v Šentilju 

TEMELJNA ORGANIZA-
CIJA KOOPERANTOV TOK 
KMETIJSTVO ŠOŠTANJ JE 
V PRETEKLEM LETU 
URESNIČILA VEČ ZAHTEV-
NIH NALOŽB TAKO V ZA-
SEBNEM KOT V DRUŽBE-
NEM SEKTORJU. 

V zasebnem sektoiju so naj-
več skrbi namenili pripravam na 
melioracijo v Šentilju ter pre-
usmeijanju kmetij. Sem sodijo 
novogradnje, adaptacije in po-
sodobitve hlevov, silosov, gnoj-
nih jam in drugih kmetijskih 
objektov. 

V družbenem sektoiju pa je 
bila največja naložba izgradnja 
nadomestnega hleva na Rav-

nah, ki ima zmogljivost 150 glav 
živine. Ta naložba je bila za-
ključena v jesenskih mesecih, 
trenutno pa Je v hlevu, ki je 
grajen po sistemu boksov, v ka-
terih se živina prosto giblje, kar 
dvesto glav goveda. To je mož-
no, ker imajo v hlevu predvsem 
mlado živino. 

Med nalogami, ki so si jih na 
tem področju zadali za letošnje 
leto, pa je melioracija v Šentilju s 
katero bodo pridobili in izbolj-
šali precej kmetijskih zemljišč 
gotovo najpomembnejša. Seve-
da bodo ob tem skrbeli tudi za 
posodabljanje kmetij; v družbe-
nem sektoiju pa načrtujejo re-
konstrukcijo sušilnice. 

V novem hlevu na Ravnah bodo redili okoli 150 glav živine 

Tok Gozdarstvo Šoštanj 

Skrbno gospodarjenje 
TEMELJNA ORGANIZACI-

JA KOOPERANTOV GOZ-
DARSTVO ŠOŠTANJ GOS-
PODARI Z ZASEBNIMI GOZ-
DOVI NA OBMOČJU OBČINE 
VELENJE IN SICER NA PO-
VRŠINI 7834 ha. LASTNIKOV 
GOZDOV JE SKUPAJ 1850, OD 
TEGA PA JE KMETOV 1166. 

Naloge, ki jih opravlja TOK 
Gozdarstvo so odkazilo lesa, 
oddaja blagovne proizvodnje 
lesa, odobravanje lastne uporabe, 
kontrola in izvrševanje gozdnih 
gojitvenih del, načrtovanje sečnje, 
izgradnja gozdnih cest ter njihovo 

let, namenili tudi vzgoji mladine. 
Na praksi so imeli več učencev, ki 
so jih seznanili z delom v gozdu, 
pri čemer so posebno skrb name-
nili gojitvenim opravilom. 

In kaj jim je pri delu povzročalo 
največ težav? 

Pomanjkanje delovne sile smo 
že omenili. Ta problem so reševali 
s pomočjo dveh obrtnikov, ki sta 
opravljala sečnjo in spravilo lesa. 
Pii gojitvenih delih pa so jim po-
magali delavci iz tozda Gozdar-
stvo iz Mislinje. 

Nadaljne težave pa so velika 
lastna uporaba lesa, odtujevanje 
lesa, ki ga na našem področju 

•m 

Kljub strojem je delo zelo naponM> 

vzdrževanje, varstvo gozdov, na-
bava motornih žag ter rezervnih 
delov za gozdno mehanizacijo, 
delo s šolsko mladino, vzdrževa-
nje in oprema evropske peš poti, 
ki poteka po ozemlju naše občine 
ter sodelovanje s krajevnimi 
skupnostmi pri reševanju raznih 
krajevnih problemov. 

V preteklem letu si je TOK 
Gozdarstvo Šoštanj zadala zah-
teven plan dela, ki pa gaje v celoti 
uresničila. Pri tem imajo poleg 
članov kolektiva veliko zaslug 
tudi gozdni posestniki, ki so 
pripomogli, da je bil dosežen na-
črtovan rezultat. Posekano je bilo 
26 tisoč kubičnih metrov lesa, 
uresničena pa so bila tudi vsa 
gozdno gojitvena dela v vrednosti 
več kot 6 milijonov dinaijev. 
Največja težava je bila delovna 
sila, saj delavcev za to naporno 
delo vedno primanjkuje. 

Veliko sredstev je bilo vloženih 
tudi v posodobitev in izgradnjo 
gozdnih cest. V preteklem letu je 
bilo narejenih okoli 3 km novih 
cest, za vzdrževanje in novograd-
nje pa so poratofi okoli 6 milijo-
nov dinaijev. > » iB'J ' 

Veliko skrb so, tako kot že vrsto 

odkupi gozdno gospodarstvo Ce-
lje, tozd trgovina Šempeter in za 
katerega niso plačane družbene 
dajatve, odklanjanje odkazila pri 
številnih gozdnih posestnikih, 
pomanjkanje motornih žag ter 
rezervnih delov. 

Kljub vsem tem težavam so bili 
plani doseženi in tudi preseženi, 
zato v TOK Gozdarstvo Šoštanj 
tudi na uresničevanje letošnjih 
načrtov gledajo dokaj optimistič-
no. 

Ker je bila zima blaga, brez 
večjih snežnih padavin in hudega 
mraza, so že v januarju uspeli 
uresničiti deset odstotkov letoš-
njega načrta, do konca meseca so 
oddali okoli 1900 kubičnih me-
trov lesa. 

Z veliko akcijo so v letošnjem 
letu začeli na področju Ležna, kjer 
bodo posekali gozd, kije ogrožen 
zaradi ugrezanja. Sicer pa se v 
TOK Gozdarstvo Šoštanj strinja-
jo s sprejetimi usmeritvami, ki naj 
bi omogočila večjo rast kmetijske 
proizvodnje tudi s krčenjem goz-
dov v nižinskih predelih in inte-
nzivnim pogozdovanjem višjih 
predelov, pašnikov in drugih ne-
obdelanih površin. B. Z. 
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Občinska zveza društev upokojencev 

V pomoč društvom in članom 
ZAGOTOVO NI PRETIRA-

NA UGOTOVITEV, DA JE 
ZVEZA DRUŠTEV UPOKO-
JENCEV OBČINE VELENJE S 
SVOJIM DOSEDANJIM DE-
LOM POVSEM UPRAVIČILA 
SVOJ OBSTOJ. ČEPRAV 
ZVEZA DELUJE ŠELE DRU-
GO LETO, JE NJENO AKTIV-
NOST ČUTITI NA VSAKEM 
KORAKU, V ZLASTI VELIKO 
POMOČ PA JE DRUŠTVOM 
UPOKOJENCEV V OBČINI 
VELENJE. TO SE NAVSE-
ZADNJE OPAZI TUDI PRI 
NJIHOVEM VSAKDANJEM 
DELU. 

Za preteklo leto lahko trdimo, 
da je bilo za upokojence precej 
razgibano. Lani so obravnavali in 
sprejeli vrsto novosti s področja 
pokojninskega in invalidskega 
zavarovanja. Sprejetje bil zvezni 
zakon, ki smo ga pričeli uporab-
ljati julija lani, sprejeta pa sta bila 
tudi republiški zakon in statut 
pokojninsko — invalidskega za-
varovanja. V obravnavo obeh 
zakonov in statuta se je aktivno 
vključila tudi občinska zveza 
društev upokojencev. Razprave 
so bile zelo tvorne, pa tudi kako-
vostno pripravljene. Med po-
membnejše uspehe sodi tudi 
upokojenski bilten, ki so ga izdali 
v nakladi 3.500 izvodov m so ga 
prejeli vsi člani društev upoko-
jencev v občini. Lani je gradbeni 
odbor končno pridobil potrebna 
lokacijska in gradbena dovoljenja 
za gradnjo 22 — stanovanjskega 
stolpiča z društvenimi prostori ob 
Kidričevi cesti. Vrednost naložbe 
je 36 milijonov dinarjev, sredstva 
pa so zbrali s štiriodstotnim pri-
spevkom od pokojnin za stano-
vanjsko izgradnjo. Gradijo na 
ključ, gradnja pa bo končana po 
trinajstih mesecih. Lani je zveza 
prvič in zelo uspešno pripravila 
teden upokojencev. Ves teden so 
se vrstila športna in rekreacijska 

tekmovanja, srečanja, obiski bol-
nih ter nepokretnih upokojencev 
v bolnišnicah in domovih, sklepna 
prireditev pa je bila v Logarski 
dolini. Tjakaj so povabili tudi sto 
upokojencev iz občine, ki preje-
majo manjše pokojnine. 

To je le nekaj nalog iz bogatega 
delovnega programa občinske 
zveze društev upokojencev, ki so 
jih smelo zastavili za preteklo leto. 
Z uresničitvijo celotnega delov-
nega programa so lahko zares 

Hubert Mravijak: »Uresničili smo 
več, kot smo načrtovali.« 

zadovoljni tudi zato, ker so na 
področju športa in rekieacije na-
črte celo presegli. 

Letošnji delovni načrt je pred-
sednik izvršilnega odbora Hubert 
Mravljak ocenil takole: »Celoten 
program zveze in posameznih 
društev smo objavili v biltenu. 
Naj poudarim, da si bomo v le-
tošnjem letu med drugim močno 
prizadevali za uskladitev pokoj-
nin med upokojenci upokojenimi 
pred leti in novimi. Člani izvrši-
lenga odbora bomo čimprej, naj-
kasneje pa do konca februarja, 
obiskali vse delovne organizacije 
in se z njihovimi predstavniki 

pogovorili o življenju, delu in 
težavah njihovih upokojenih de-
lavcev. Zanima nas, če jih kdaj 
povabijo v delovno organizacijo 
in kakšne imajo sicer stike z njimi. 
Precej skrbi bomo namenili tudi 
upokojencem z nižjimi prejemki, 
zlasti pa tistim, ki so bolni ali ne-
pokretni. Seveda je to skrb vseh 
društev v občini, ne le zveze. 
Gradbeni odbor bo spremljal 
gradnjo stanovanjskega stolpiča, 
stanovanjska komisija pa si bo 
prizadevala, da bomo stanovanja 
razdelili kar najbolj pošteno. Tudi 
za letošnji teden upokojencev 
pripravljamo bogat program, iz-
vedli pa ga bomo od 3. do 8. 
septembra. V počastitev dneva 
upokojencev Jugoslavije, slavimo' 
ga 25. julija, bomo pripravili pik-
nik v naravi, združen s kulturnim 
sporedom. Precej pozornosti 
bomo seveda znova posvetili re-
kreaciji, športu, izletom in 
družabnim srečanjem, ki so jih 
upokojenci še kako veseli. 

Občinska zveza društev upo-
kojencev se trudi, da bi se število 
članov društev upokojencev po-
večalo. Zato vabi vse upokojence, 
ki še niso včlanjeni, naj se vklju-
čijo v društva. S tem si pridobijo 
vrsto ugodnosti, kijih omogočajo 
zveza in posamezna društva. Za 
uresničitev bogatega delovnega 
programa bo nedvomno potreb-
nih precej sredstev. Zato upravi-
čeno pričakujemo, da jih bomo 
zbrali s pomočjo občinskega sveta 
zveze sindikatov, iz občinskega 
proračuna, skupnosti pokojnin-
skega in invalidskega zavarova-
nja, ter s pomočjo pokroviteljev 
tedna upokojencev. Pričakujemo 
tudi pomoč združenega dela ve-
lenjske občine, ta pa je seveda 
močno odvisna od dobre volje in 
razumevanja vodstev in samo-
upravnih organov posameznih 
delovnih organizacij.« 

B. Mugerte 

V stanovanjskem stolpiču, katerega gradnja teče nemoteno, bo svoje prostore imela tudi občinska zveza 

Vse za varovance in njihovo počutje 

Dom za varstvo ostarelih Titovo Velenje 

Kako uspešno gospodariti naprej? 
DOM ZA VARSTVO 

ODRASLIH IZ TITOVEGA 
VELENJA, KI JE LE EDEN IZ 
PEŠČICE TAKIH DOMOV V 
SLOVENIJI, JE LETO 1983 
POZITIVNO ZAKLJUČIL. 

»Težavni pogoji gospodarjenja 
so se krepko odražali tudi pri na-
šem poslovanju. Še najbolj nas je 
pestilo občutno povišanje cen 
hrane in materialnih stroškov. 
Kljub temu smo lahko z doseže-
nimi rezultati gospodarjenja za-
dovoljni. Da smo to leto še po-
slovali brez izgube, smo pripo-
mogli vsi, tako oskrbovanci, kot 
tudi osebje. Zbrani denar od do-
kaj nizkih oskrbnin smo poraz-
delili tako, da smo pokrivali naj-
nujnejše stroške, nakup pa smo 
prilagodili možnostim. Precej 
težav smo skozi celo leto imeli 
prav s cenami domskega varstva. 
Moram povedati, da so naše cene 
oskrbnega dne v primerjavi z 
drugimi v takih domovih v re-
publiki, dokaj nizke. Življenjski 
stroški so se dvignili precej višje, 
kot pa smo lahko v našem domu 
povišali cene oskrbnega dne. Te 
smo v letu 1983 dvignili kar dva-
krat,« je povedala direktorica 
doma za varstvo odraslih Titovo 
Velenje Marija Lešnik. 

V domu je trenutno 163 
oskrbovancev. Zmogljivosti v 
enoposteljnih sobah, v njih so 
nameščeni varovanci z boljšo 
življenjsko ravnijo, so v celoti za-
sedene. Nekaj prostih postelj je še 
v več- zlasti dvoposteljnih sobah. 
Ta ustanova za sedaj pokriva vse 
potrebe po domskem varstvu za 
odrasle v velenjski občini. Kot je 
povedala sogovornica, je dom za 
varstvo odraslih v Titovem Vele-
nju dom z največjim številom sa-
moplačnikov. Ti prispevajo kar64 
odstotkov celotnega prihodka, 14 
odstotkov prispeva za oskrbo-
vance z nižjimi pokojninami so-
cialno skrbstvo, četrtino denarja 
pa zdravstvo, in sicer za oskrbo-
vance, ki potrebujejo tujo nego in 
pomoč. Če ne bi bila določila sa-
moupravnega sporazuma pravo-

Družbeno varstvo 

Vso skrb duševno in telesno prizadetim 
PRIZADEVANJA NAŠIH 

INVALIDSKIH DRUŠTEV, 
ZLASTI PA TISTIH NE-
UMORNIH DELAVCEV, KI SE 
POKLICNO ALI POVSEM 
PROSTOVOLJNO UKVARJA-
J O Z DUŠEVNO PRIZADETI-
MI OBČANI SO KONČNO, 
TUDI PO ZASLUGI VSEH 
NAŠIH DELEGATOV, RODI-
LA NEKAJ SADOV. 

Decembra je namreč slovenska 
skupščina sprejela Zakon o druž-
benem varstvu duševno in telesno 
prizadetih oseb. Ta zakon na za-
konit in samoupravni način ureja 
oblike družbenega varstva zmer-
no, težje in težko duševno ter 
najtežje telesno prizadetih oseb. 

Vendar obsega ta zakon urejeno 
družbeno varstvo le za tiste kate-
gorije občanov, ki se ne morejo 
usposobiti za samostojno delo in 
življenje in pri katerih je tudi 
ugotovljeno, da je prizadetost 
nastala v otroški dobi, do dopol-
njenega 18. leta starosti, ali pa v 
času rednega šolanja. Kot strajni 
rok nastanka prizadetosti je do-
ločeno dopolnjeno 26. leto staro-
sti. 

Kot oblike družbenega varstva 
tako sedaj poznamo predvsem 
varstvo, ki se izvaja v splošnih in 
posebnih socialnih zavodih, kar 
sicer ni novost, bistveno pa je, da 
je to sedaj zakonita oblika druž-
benega varstva in je omogočena 
vsakemu invalidu, ki ima stalno 
prebivališče v Sloveniji in ki iz-
polnjuje vse zakonske pogoje. 
Naslednja oblika je varstvo v 
drugi družini. Tudi to obliko smo 
že poznali. Takšno varstvo je za-
gotovljeno invalidom, ki mmajo 
družine ali pa ne morejo živeti v 
svoji družini, glede na naravo in 
stopnjo invalidnosti pa jim ni 
potrebno stalno varstvo v zavodu. 

Povsem na novo pa je urejena 
zakonita pravica teh invalidov do 
nadomestila. Ker so nekatere 
pravice otrok že urejene z drugimi 
predpisi (otroški dodatek, zdrav-
stveno varstvo) je zakon odločil, 
da imajo invalidi, ki dopolnijo 18. 
leto starosti pravico do nadomes-
tila. Tako odmeijeno in priznano 
nadomestilo pa znaša 35 odstot-
kov povprečnega mesečnega do-
hodka na zaposlenega v Sloveniji 
in to praviloma za minulo leto. 
Vsako leto pa se tako odmeijeno 
nadomestilo valorizira na osnovi 

uradno ugotovljenega porasta 
čistega osebnega dohodka v pre-
teklem letu. Zvišano nadomestilo 
bo invalid prejemal od 1. aprila 
vsakega leta dalje. 

Vsak invalid, ki mu je za 
osnovne življenjske potrebe nujna 
stalna tuja pomoč in postrežba pa 
bo po novem zakonu imel pravico 
tudi do dodatka za tujo pomoč in 
nego. Zakon pri tem določa, da se 
za ugotavljanje upravičenosti do 
tega dodatka upoštevajo kriteriji, 
ki so določeni in zapisani v sa-
moupravnih splošnih aktih skup-
nosti za socialno skrbstvo in 
skupnosti pokojninskega ter in-
validskega zavarovanja. Vse to bo 
v praksi gotovo najbolje izvajati v 
okviru sklepa, ki ga je sprejela 
skupščina skupnosti pokojnin-
skega in invalidskega zavarovanja 
sredi decembra lani. Predpis na-
mreč določa kriterije za ugotav-
ljenje zmanjševanja zmožnosti 
premikanja zavarovancev za naj-
manj 70 odstotkov. Ta predpis je 
ustvaril pogoje za enotno delo 
invalidskih komisij pri ugotavlja-
nju zmanjšane zmožnosti premi-
kanja občanov, ki uveljavljajo 
pravico dodatka za pomoč in 
postrežbo. Postavlja pa se vpra-

šanje ali ni novi zakon postavil še 
strožjih kriterijev kot na primer 
zmanjšanje možnosti premikanja, 
saj govori o »nezmožnosti za sa-
mostojno življenje in delo«. Od 
mnenja komisije bo tako odvisno, 
kdo je sploh duševno prizadet ter 
kdo najtežje prizadet. 

Naj še dodam, daje zakon sicer 
že začel veljati. Vendar pa bodo 
določbe o izplačevanju nad-
omestila in dodatka za tujo pomoč 
»zaživele« šele s 1. junijem 1984. 
Prav pa je, da seznanimo vse 
prizadete, še posebej svojce pri-
zadetih, da morajo navedene 
pravice uveljaviti pri občinski 
skupnosti za socialno skrbstvo 
oziroma pri centru za socialno 
delo in to po postopku, ki je za-
pisan v aktih skupnosti. Postopek 
se začne na zahtevo upravičenca, 
njegovega zakonitega zastopnika, 
pa tudi samega centra za socialno 
delo ali na zahtevo, ki jo lahko 
sporoči tudi organ krajevne 
skupnosti. V društvu invalidov 
bomo v tem času samo zapisovali 
oziroma eviaenurafi osebe za ka-
tere menimo, da bi lahko uve-
ljavljali katero od oblik družbe-
nega varstva. 

Edvard Centrih 

časno m pravilno uresničena, bi se 
tudi dom za varstvo odraslih 
znašel ob koncu leta 1983 v 
množici izgubašev. 

Na zadnji seji občinske skup-
nosti socialnega skrbstva Velenje 
so delegati med drugim potrdili 
tudi za 15 odstotkov višje cene 
domskega varstva, pričele pa naj 
bi veljati 1. januarja letos. Tako 
naj bi oskrbovanci v enopostelj-
nih sobah z balkonom odšteli na 
dan 402 dinaija. V to ceno je 
vključeno vzdrževanje stanovan-
jskih prostorov, čiščenje osebne 
garderobe skupaj s pranjem, vsi 
stroški komunalnih storitev in 
trije obroki hrane, določeni z živ-
ljenjsko ravnijo za zdravo pre-
hrano starejših ljudi. Največ 
oskrbovancev velenjskega doma 
za varstvo odraslih pa biva v 
dvoposteljnih sobah. Ti pa mo-
rajo za oskrbo plačati 291 dinarjev 
na dan. »Predlagane, za 15 
odstotkov višje cene so delegati 
obravnavali 20. decembra prete-
klo leto, torej pred zamrznitvijo. 
Če jih bomo lahko uveljavili, ne 
vemo, saj odlok o zamrznitvi cen 
domskega varstva ne omenja po-
sebej. Zaposleni menimo, da so-
dimo v skupino uporabnikov 

svobodne menjave dela, tako kot 
v zdravstvu. Upamo, da 
pristojni na republiški in z 
ravni uredili tudi t j cene. če 
zamrznitev velja tudi za nas 
tem lahko že trdimo, da s se 
njimi cenami, uveljavljenimi let 
1983. poslujemo z izgubo.« 

Zaposleni v domu za varstvi 
odraslih se torej na samem začet 
ku letošnjega teta srečujejo i 
težavami. Že sedaj dobro vedo, di 
bodo to leto uspešno zaključili k 
če bodo lahko dvignili cene za 1! 
odstotkov, če se ne bodo prevef 
povišali življenjski stroški in tata 
še bolj padel življenjski standari, 
če . . . Ob koncu mcseca septem 
bra lani so znašali povprečn 
stroški oskrbnega dne 457,75 di 
narjev. Delavci doma za vaistvt 
odraslih v Titovem Velenju poi 
udarjajo, da bodo te tako lahb 
uspešno poslovali, seveda al 
preudarnem gospodarjenji 
skrbnim delom tako osebja ka 
tudi oskrbovancev, zategovanje« 
pasu povsod tam, Iger bo to Si 
možno. Njihova glavna skrb je 
namenjena čim boljšemu počutji 
oskrbovancev. Naredili bodo vse 
da njihov že tako plitki žep ne li 
bil preveč prizadet. 

2ani Kranjc -
sedemdesetletnik 

Pred kratkim je 70. dvojni 
življenjski praznik slavil Ivan 
Kranjc iz Nazarij. Če kdo ne ve, ! 

za koga gre, naj velja, da je 70-
letnico slavil Žani. S tem je po-
vedano veliko, pravzaprav vse. 
Le kdo namreč ne pozna še da-
nes živahnega in klenega Žanija, 
enega prvih šoferjev v Gornji 
Savinjski dolini, že dobro de-
setletje pa ga redno srečujemo 
na poti med Nazarjami in Slo-
venj gradcem, kjer je sopotnik 
številnim voznikom, ki jih mu-
čijo opravki, povezani s tehnič-
nimi pregledi njihovih jeklenih 
konjičkov. Predvsem seveda 
velja, da mu sedem križev na 
plečih in 13-letnega staža v 
upokojenskih vrstah, najbrž 
nihče ne bi prisodil. 

Žani je bil borec 5. preko-
morske brigade. Z njo se je iz 
Italije vrnil v domovino. Ko je 
sklenila svojo borbeno pot je 
ostal v avtovodu pri glavnem 

štabu slovenskih partizanov, 
kjer je vrtel volan dobrega sta-
rega Dodgea. Po osvoboditvi je 
bil nekaj časa namestnik ko-
mandanta avt©bataljona v Ma-
riboru. nato pa se je vrnil domov. 
Štiri leta je bil voznik avtobusi 
na progi med Lučami in Šmar-
tnim ob Paki, leta 1949 pa je 
prišel med gozdarje in pri njih 
ostal vse do upokojitve teta 1971. 
V vsem ton obdobju je iz gozdov 
celotne Gornje Savinjske doline 
vozil hlodovino, zato ga poznajo 
takorekoč vsi, ki so ga srečevali 
na cestah in bili deležni vsa-
kovrstnih uslug, s katerimi ni 
skoparil. Le komu ni ostal v 
spominu rdeč OM, s katerim se 
je leta 1949 prvič podal po les v 
gozdove. 

Danes uživa prisluženo po-
kojnino, vedno med ljudmu v 
družbi, na poti; Se vedno živahen 
in zdrav. Naj velja — Se veliko 
zdravih let. 

Žani ob tovornjaku gozdnega gospodarstva, k kje na j bi w sicer sita 



KDO BO ZMAG;AL? Kot tribuna za gledalce (ali oder za zmago-
valce), so se »postavile:« klopi in mize na prostoru ob Savinjskem gaju. 
Gledalcev (mimoidočih) je veliko, med njimi so tudi tisti, ki bi jih naj 
prestavili pod bližnjo sttreho in jih obvarovali pred vremenskimi nevšeč-
nostmi. Boj med klopmii in naravo torej traja, zmagovalec pa bo vsekakor 
našel mesto na eni izmetd njih, saj ne kaže, da bi kaj kmalu našle mesto pod 
streho. Kaj pa če zmagp kdo tretji? 

DO ,,ERA" TITOVO VELENJE 
KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 
TOZD VINO ŠMARTNO OB PAKI 

OBJAVLJA prosta dela in naloge za 
nedoločen čas 
VZDRŽEVANJE pri p. e. 
POLNILNICA-KLET 

Kandidati morajo pooleg splošnih pogojev izpolnjevati še na-

slednje: _ «V sttrojni ključavničar 
— najmaanj eno leto delovnih izkušenj 
— poznaavanje tehnologije vinarske polnitve 

Kandidati naj pošijeejo pfsne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev za opravljanje teh del najkasneje v roku 8 dni od 
dneva objave na naaslov: 

5 ? , ' J « . .T lT i ) V /° VRENJE. KOMISIJA ZA DELOVNA 
RAZMERJA TOZED VINO ŠMARTNO OB PAKI. Šmartno 
ob Paki 134. 
Kandidati bodo o izzbiri pisno obveščeni. 

»Spomini na prijateljico in soborko Ivanko Herle" 

Nekaj pripomb na sestavek 
V NAŠEM ČASU SMO 24. 

NOVEMBRA (ŠTEVILKA 
47/48) OBJAVILI SESTAVEK 
»SPOMINI NA PRIJATELJI-
CO IN SOBORKO IVANKO 
HERLE«, KI GA JE NAPISALA 
FRANCKA POVH-SLAVKA. 
PRIPOMBE IN DOPOLNITVE 
NA TA SESTAVEK NAM JE IZ 
SOLČAVE POSLAL ANTON 
IKOVIC. 

»Ker želim, da bi bili zgodo-
vinski podatki za Solčavo čimbolj 
točni še pred izidom kakšne 
publikacije o našem kraju med 
NOB, bi rad dopolnil Francko 
Povh-Slavko zaradi nekaterih 
netočnosti v navedenem sestavku: 

— v 3. odstavku mora biti 
Bevski in Robanov namesto 
Bovški in Tobanov (opomba 
uredništva: očitno gre za tiskarsko 
napako); 

— v 5. odstavku: » . . . Krznar-
jevega fanta«. To ni bil Krznaijev 
Bil je Anton Oprčan, nezakonski 
sin Notburge, zato so ga tudi do-
mačini klicali Burgin Tone. Nje-
gova mati se je preživljala kot 
kmečka delavka. Ko je bil Anton 
star šest mesecev, ga je mati 
oddala svojim staršem, ki so živeli 
v stari hiši pri Lašekarju v Solčavi, 
ker ga pri delu ni mogla imeti 
poleg sebe. Bil je zelo nadarjen, 
zato so ga poslali študirat. Pri 
študiju sta mu finančno pomagala 
stric in teta Franc in Marija 
Oprčan. Ker sta bila siromašna, si 
je moral tudi sam pomagati s po-
učevanjem drugih dijakov. V 
zadnjem letu ga je zatekel preo-
brat in zaključnih izpitov ni na-
pravil. Rad je zahajal v domači 
kraj. Ker je bil zaveden Slovenec, 

so ga pričeli zasledovati domači 
izdajalci. Umaknil se je na Ko-
roško, dobil službo v rudniku 
Mežica in pozneje v Litiji, kjer so 
ga zahrbtno ustrelili; 

— 7. odstavek: »S sestro Klaro 
sva v zimi I943/44 prisostvovali 
obsodbi Pernata.« To ni bilo v 
zimi 1943/44. Iz vojnega poročila 
4. operativne cone je razvidno, da 
je Koroška četa že5.januarja 1943 
na Kolarjevem vrhu prijela de-
nuncianta in nemškega špijona 
Jurija Pernata ter mu za izdajal-
sko delo sodila; 

— 7. odstavek: »Takrat nama je 
Lojz (Vresk, pripomba A. I.) po-
vedal. da bodo napadli Solčavo.« 
Dvomim, da bi Alojz Vresk, kot 
funkcionar koroške enote, pripo-
vedoval civilistom strogo zaupne 
vojaške podatke. Sicer pa ta izjava 
sploh ne drži, ker je Koroška četa 
napadla Solčavo že 15. decembra 
1942. V istem odstavku tudi piše, 
da je Francka Povh-Slavka po-
stala partizanka 1. koroškega ba-
taljona 15. aprila 1943. To ne bo 
držalo (glej Vestnik koroških 
partizanov, številka 2 — 3, letnik 
X, sept. 1976 — Solčavska števil-
ka). V tem Vestniku na strani 15 
opisujem Slavkin odhod v par-
tizane, ki ga mi je sama pripove-
dovala. Piše, da je bilo to po pre-
hranjevalni rekviziciji pri Jožetu 
Klemenšeku. Po trditvi Roka 
Klemenšeka-Viktoija je bilo to na 
veliki petek 23. 4.1943, ko so imeli 
v shrambi že pripravljene veliko-
nočne dobrote. Nemci v svojih 
poročilih _naxaiaio datum 22. 
april. Po tej akciji so borci Koroš-
ke čete odšli v Matkov kot in se 
oglasili na domu tedaj Francke 

Grudnik-Slavke, ki je naslednji 
dan 24. aprila odšla v partizane. 
Ta datum ima evidentiran tudi 
krajevna organizacija ZZB NOV 
Solčava; 

— 15. odstavek: Ivanka ni ro-
dila pri Havdeju. Rodila je 18. 8. 
1943 v mali skoijevki, ki sta si jo z 
možem Jožetom zgradila v gozdu 

blizu Knezove električne centrale 
pod Knezovimi njivami. To 
skoijevko smo v letu 1944 upora-
bili za bivanje gradbene ekipe pri 
gradnji partizanske bolnišnice in 
za ranjenega Konrada Mlačnika-
Karla.« 

ANTON IKOVIC 

Klara Gradnik z malo Lučko 

IZ OBČINE MOZIRJE 

Gozdno gospodarstvo Nazarje 

Olajšati delo 
v gozdovih 

GOSPODARJENJE Z 
GOZDOVI IMA VSEKA-
KOR VELIK IN VSE-
STRANSKI POMEN. 
GOZDARJI MORAJO 
TEMU NARAVNEMU 
ŽIVLJENJSKEMU PROS-
TORU ZAGOTOVITI NA-
RAVNO ČVRSTOST, 
SKRBIJO ZATO, DA 
GOZD TRAJNO DAJE 
NAJVEČJE MOŽNE DO-
NOSE LESA, OBENEM 
PA MORAJO POSKRBE-
TI ZA TO, DA GOZDOVI 
OPRAVLJAJO SVOJO 
ZAŠČITNO NALOGO 
PRED IZPIRANJEM TAL, 
OHRANJAJO STALNE 
VODNE VIRE IN ČISTIJO 
ZRAK. 

Gornja Savinjska in Ša-
leška dolina, z njunimi goz-
dovi upravlja nazarsko 
Gozdno gospodarstvo, sta 
usmeijeni tudi v turizem, 
pogoj za njegov razvoj pa so 
ohranjene naravne lepote. Z 
gozdovi je torej treba gos-
podariti tudi tako, da 
obdržimo njihovo mikav-
nost. 

Ob vsem tem pa moramo 
seveda upoštevati še ožje 
gospodarske potrebe goz-
darjev, saj boljše ali slabše 
gospodarjenje z gozdovi po-
meni tudi večji ali manjši kos 
kruha za vse zaposlene v 
gozdarstvu in sorodnih pa-
nogah. V današnjih razme-
rah je usmeritev na tuja 
tržišča vse večja nujnost, 
posledica tega pa so tudi 
merila, ki vladajo na med-
narodnem tržišču. To pa so 
visoka kakovost, spoštova-
nje dogovorjenih rokov in 
prosto oblikovanje cen. 
Gozdaiji sami sicer nepo-
sredno ne izvažajo veliko, 
kakovost njihovega lesa pa v 
veliki meri opredeljuje iz-
vozno uspešnost lesarjev. 

V prizadevanjih za zago-
tavljanje kakovostnega lesa 
morajo gozdarji v čimvečji 
meri uskladiti delovni pro-
ces med sečnjo, spravilom in 

odvozom lesa ter s tem pre-
prečiti daljše ležanje hlodo-
vine v gozdu in padanje nje-
ne vrednosti. Kakovost lesa, 
večje delovne učinke in la2je 
delo skušajo gozdaiji med 
drugim doseči z vlaganji v 
izgradnjo gozdnih promet-
nic, v nakupe sodobnih de-
lovnih strojev za sečnjo, 
spravilo in prevoz lesa. Da bi 
olajšali težaška dela v gozdu 
so že povsem opustili kleš-
čenje drevja s sekiro, kmalu 
pa bodo v celoti opustili tudi 
lupljenje iglavcev. Prav 
lupljenje je najtežje opravilo 
pri sečnji lesa in predstavlja 
kar 40 odstotkov delovnega 
časa. 

Seveda pa opustitev lup-
ljenja tetja vrsto dodatnih 
ukrepov in postopkov. 
Osnovni pogoj je vsekakor 
modernizirano osrednje 
skladišče z lupilnimi stroji. 
Predvsem zaradi denarnih 
zagat so v Nazarjah z grad-
njo mehaniziranega skladiš-
ča odlašali vrsto let. Lani so 
pričeli nalogo učinkovito 
uresničevati in Lesna indus-
trija Gorenj e-Glin Nazaije 
je že postavila sodoben lu-
pilni stroj, kar je prvi del 
izgradnje mehaniziranega 
osrednjega skladišča. Na-
ložba je veljala kakšnih 25 
milijonov dinarjev, gozdarji 
pa so na podlagi sovlaganj 
lesaijem prispevali dva mi-
lijona dinaijev. Stroj so že 
preiskusili. lahko lupi 
oblovino od 8 do 74 centi-
metrov premera, njegova 
zmogljivost pa je do 300 ku-
bičnih metrov na dan. Za 
gozdaije pomeni stroj veliko 
olajšanje, pa tudi dodatno 
obveznost. Vrednost gozd-
nih sortimentov bo namreč 
porasla le, če bodo gozdarji 
dostavljali sveže gozdne 
sortimente do mehanizira-
nega skladišča, oziroma lu-
pilnega stroja. Ob vseh teh in 
ostalih pomembnih nalogah 
se gozdaiji zavedajo, da 
bodo uspeli le, če bodo delali 
dobro in še boljše. 

V SLIKI iN BESIEDI • V SLIKI IN BESEDI 

n a s c a s * Stran 5 
2. februarja 1984 •T i t o vo Velenje 

Geodetska služba občine Mozirje 

Uspešna štiri 
desetletja 

PRILOŽNOSTNO SLOVES-
NOST OB 40-LETNICI GE-
ODETSKE SLUŽBE V SLO-
VENIJI SO PRIPRAVILI TUDI 
V PROSTORIH SKUPŠČINE 
OBČINE MOZIRJE. NA SRE-
ČANJU SO MED DRUGIM 
SPREGOVORILI O DOSEŽ-
KIH OBČINSKE GEODETSKE 
UPRAVE V PRETEKLOSTI, PA 
TUDI O TEMELJNIH SMO-
TRIH NJENEGA DELOVANJA 
IN DELOVNIH USMERIT-
VAH. O DELU UPRAVE V MI-
NULEM OBDOBJU PRAVI 
NJEN DOLGOLETNI NAČEL-
NIK ANTON TIRŠEK TAKO-
LE: 

»Mirno lahko rečem, da smo v 
štirih desetletjih geodetske uprave 
storili več, kot osemdeset let pred 
tem. Najpomembnejši dosežki so 
vsekakor avtomatska obdelava 
katastrskega operata za območje 
celotne občine, temeljni topog-
rafski načrti v merilih 1:5.000 in 
1:10.000 ter pregledni katastrski 
načrti za vso občino. Sem sodijo še 
karta občine v merilu 1:50.000, 
katastrsko-topografski načrti v 
merilu 1:1.000 za naselja Mozitje, 
Nazaije, Gornji grad., Ljubno in 
Luče, temeljni topografski načrti 
v merilu 1:1.000 za Rečico ob Sa-
vinji in Logarsko doliino, register 
območja teritorialnih enot in po-
dobno.« 

Pomen teh dokumentov je za-
gotovo velik in vsestranski? 

»Zagotovo so vsa tat opravljena 
dela velikega pomema za gospo-
darstvo, za načrtovamje in druga 
področja ter za vsakcega občana 
posebej. Zlasti pomeimbni so te-
meljni topografski natčrti v večjih 
merilih. Ti so nepogrešljivi pri 
urbanističnem načrttovanju, v 
gradbeništvu, pri oorganizirani 
gradnji novih sosesk,, pri združe-
vanju in zaokroževamju kmetij-
skih zemljišč, urejamju vodoto-
kov, pogozdovanju im podobnih 
posegih v prostor.« 

V vse te dejavnosti je torej 
vključena geodetska sslužba. Kak-
šni so zato njeni nadaliljnji načrti? 

»V bodoče bi morrali več po-
zornosti nameniti kicatastru ko-
munalnih naprav. Urresničitev te 
naloge sicer ne priniaša velikih 
priznanj, toda vsakdio, ki se je 
kdajkoh ukvarjal zz urbanim 
prostorom ve, kako dtragoceni so 
takšni podatki. Čedaljje večja po-
treba po lastni proizvcodnji hrane 
narekuje nadaljnjo ipreobrazbo 
našega kmetijstva. Nowi odnosi na 
tem področju sicer prrinašajo na-

predek, ostajajo pa številne ne-
izkoriščene možnosti, ki bi zago-
tovo omogočile večji pridelek 
hrane. Med nje vsekakor sodi 
združevanje močno razdrobljenih 
posestev v'zaključeno celoto. 
Pomembna je tudi informativna 
dejavnost, tista prava, ki bo dele-
gate pripravila do razmišljanja, 
načrtovanja in zavestnega 
odločanja. V zvezi s tem smo 
lanskega marca dobili zakon o 
družbenem sistemu informira-

nja. Na podlagi tega zakona so se 
v občinski upravi oblikovali trije 
skupni registri. To so centralni 
register prebivalstva, register 
organizacij in skupnosti ter regis-

Anton Tiršek 

ter prostorskih enot. Slednjega bo 
v občini in republiki vodil organ, 
kije pristojen za geodetske zade-
ve. Geodetska služba je s tem 
dobila pomembno družbeno pri-
znanje in njeno zaupanje, ki ga bo 
seveda morala tudi upravičiti. 
Glede na izročilo geodetske služ-
be in njeno enotno organizacijo, 
ki pri svojem delu obravnava vsak 
najmanjši del naše domovine in 
daje s tem družbi podatke in 
podlago za uspešno delo na 
upravnem, planskem in gospo-
darskem področju, geodeti seveda 
ne smemo zatajiti.« 

Kaj pa zagotavljanje sredstev? 
»V letu 1981 smo podpisali sa-

moupravni sporazum o združe-
vanju sredstev za financiranje 
geodetskih del v tem srednjeroč-
nem obdobju, ki so ga sprejeli 
občinski izvršni svet in ustrezne 
samoupravne interesne skupnos-
ti. S tem smo lahko pripravili sa-
mozavestno oblikovan srednje-
ročni program in boljšo opremo. 
Prepričan sem zato, da bomo 
uporabnikom dajali podatke hi-
tro in uspešno ter razvijali ge-
odezijo skladno z razvojem doma 
in v svetu.« 

Planinci Gornje Savinjske doline 

Novo zavetišče 
v gorah 

V MOZIRSKI OBČINI 
ZELO USPEŠNO DELUJE 
ŠEST PLANINSKIH 
DRUŠTEV. TUDI ŠTEVI-
LO ČLANOV NENEHNO 
NARAŠČA. V DRUŠTVA JE 
TRENUTNO VKLJUČE-
NIH 2.178 ČLANOV, KAR 
POMENI, DA SO PLANIN-
CI DALEČ NAJMOČNEJ-
ŠA ORGANIZACIJA V 
OBČINI. 

V lanskem letuje minilo 90 
let od ustanovitve Savinjske 
podružnice Slovenskega pla-
ninskega društva, zato so 
planinci po vsej dolini pri-
pravili vrsto slovesnosti in 
proslav. Visok jubilej so se-* 
veda obeležili s številnimi 
pomembnimi delovnimi 
zmagami, prav v prostovo-
ljnem delu pa se v najlepši 
meri kaže velika delovna 
zagnanost in solidarnost gor-
njesavinjskih planincev. Še 
posebej to velja za sodelova-
nje in pomoč pri obnovi in 
gradnji novih planinskih po-
stojank. Tako so lani odprli tri 
nove postojanke in sicer kočo 
na Klemenči jami pod Ojstri-
co, kočo Pristava na Menini 
planini in zavetišče gorske 
reševalne službe na Mozirski 
planini. 

Samo v lanskem letu so 
planinci pri gradnjah in 
obnovah svojih postojank 
opravili 6.000 prostovoljnih 
delovnih ur, njihova vrednost 
pa krepko presega sto 

starih milijonov dinaijev. 
Veliko časa in dela so porabili 
tudi za organizacijo številnih 
pohodov, tekmovanj, srečanj 
in drugih oblik svoje redne 
dejavnosti, na mnogih pa so 
tudi sodelovali. Številnih iz-
letov seveda ne kaže posebej 
omenjati. Za uspešno uresni-
čevanje zahtevnih nalog so 
potrebni tudi usposobljeni 
kadri in tudi temu vprašanju 
planinci namenjajo veliko 
pozornosti. Trenutno v druš-
tvih deluje 16 mladinskih vo-
dnikov, imajo pa tudi več in-
štruktoijev gorske straže in 
gorske reševalne službe. Na 
šolah deluje 9 mentoijev pla-
ninske vzgoje, planinske šole 
pa je obiskovalo 154pioniijev 
in mladincev. Pomembno in 
zahtevno delo opravljajo tudi 
markacisti, ki skrbijo za varne 
in dobro označene planinske 
poti. 

Lani so za obnovo in po-
pravilo koč, domov in bivakov 
porabili precej več kot tri mi-
lijone dinaijev, od tega pa so 
zbrali za poldrugi milijon 
lastnih sredstev. Vrednost 
planinskih objektov v Gornji 
Savinjski dolini že presega 30 
milijonov dinaijev. V letoš-
njem letu nameravajo v nji-
hovo nadaljnjo obnovo in vz-
drževanje vložiti 4,3 milijona 
dinaijev. Precej sredstev bodo 
namenili tudi nadaljnjemu 
strokovnemu usposabljanju 
pionirjev, mladincev in čla-
nov, poskrbeli pa bodo tudi za 
predavanja, izlete in za vse 
ostale oblike planinske de-
javnosti. 

K celoviti podobi Savinjskega gaja so svoj delež prispevali tudi mozirski 
planinci s svojo kočo 



Pogovor s Karlijem Kordežem, predsednikom ZKO Velenje 

Mnogo nas je žef toda naše vrste bomo še povečali 
Za kulturno (i .javnost v naši 

občini vemo, da je prisotna skoraj 
na vsakem koraku. Pomeni nam 
marsikaj, predvsem pa razvedrilo 
in koristno zapolnitev prostega 
časa. 

V velenjski občini deluje precej 
kulturnih društev po krajevnih 
skupnostih, da osnovnih in sred-
njih šol raje ne omenjamo. Dobro 
poznamo Kolednike, pa Amater-
sko gledališče iz Titovega Velenja, 
šmarške gledališčnike, obe godbi, 
pevske zbore in še in še. Vsi pa se 
združujejo v Zvezi kulturnih 
organizacij občine Velenje. 8. 
februar je slovenski kulturni pra-
znik. Hkrati z njim bomo letos 
praznovali tudi 40-letnico pohoda 
legendarne XIV. divizije na Šta-
jerskem ter 40-letnico smrti pes-
nika Karla Destovnika-Kajuha. 
Ob tej priložnosti smo se pogo-
varjali o delu Zveze kulturnih 
organizacij občine Velenje z nje-
nim predsednikom Karlijem Kor-
dežom. 

Kako bi ocenili kulturno dejav-
nost v velenjski občini v preteklem 
letu? 

Karli Kordež: »Z lansko kul-
turno žetvijo smo lahko pri Zvezni 
kulturnih organizacij zadovoljni. 
Težav nam seveda ni manjkalo. S 
temi smo se ubadali na sejah 
odborov, posameznih društev. 
Toda, to za nas ni toliko pomem-
bno. V preteklem letu smo se 
razveselili ponovne oživitve kul-
turne dejavnosti v Pesju, ki je v 
svojem kraju s tamburaško in 
dramsko skupino znova dala pe-
čat kulturi: krajevne skupnosti. 
Kulturno društvo so ustanovili v 
Ravnah, v Lokovici je pričel peti 
zbor, da o Konovem in vseh treh 

središčih Šaleške doline ne iz-
gubljam preveč besed. Napredo-
vali so likovniki, literati, plesalci, 
pevci... Pri zvezi deluje 11 
odborov. Vsi po vrsti se trudijo 
kulturno živeti, ustvarjati. Odbor 
za kulturno dejavnost delavcev iz 
drigih republik ima največje 
težave s prostori. Z izgradnjo 
glasbene šole bodo morda le našli, 
pa tudi druge skupine, svojo 
streho nad glavo. Zelo prizadevni 
so bili pri uresničevanju načrto-
vanih nalog člani likovne sekcije, 
ki so zelo uspešno organizirali li-
kovno šolo. njihove stvaritve pa so 
si lahko ogledali ljubitelji te 
umetnosti v vseh mestih, ki nosijo 
Titovo ime. Vse bolj se uveljavlja 
plesni odhod, literati so izdali že 
štiri številke svojega glasila Ho-
tenja. Kinoklub deluje po osnov-
nih šolah in tako prispeva velik 
delež k filmski vzgoji mladih, in še 
bi lahko našteval« 

Ali lahko rečete, da v vsaki 
krajevni skupnosti Šaleške doline 
deluje društvo? 

Karli Kordež: »Tega ne bi smel 
trditi. Čeprav je kulturna dejav-
nost razvita tudi drugod — 
delavno je društvo v Šentilju, 
Topolšici. Zavodnjah, Skalah, se 
morda te in druge krajevne 
skupnosti premalo povezujejo z 
Zvezo kulturnih organizacij, da o 
njih premalo vemo. Ta društva 
delujejo občasno, nek svojstven, 
sebi zadosten kulturni pomen pa 
vendarle imajo. Z zaposlitvijo 
kulturnega animatoija, ustvaijal-
ca in povezovalca kulturnih po-
bud bomo naredili korak naprej. 
Želimo si namreč, da v občini nebi 
imeli le nekaj kulturnih središč, 
ampak bi vsaka krajevna skup-
nost na našem območju imela 
razvito kulturno dejavnost.« 

Naša tri kulturna središča — 
Titovo Velenje, Šoštanj in Šmar-
tno ob Paki so torej še vedno v 
ospredju? 

Karli Kordež: »To je res. Ven-
dar, moram povedati, da ob tem 
premalo poznamo živahno de-
javnost konovskega kulturnega 
društva Lipa, kjer se vedno dogaja 
kaj zanimivega. To društvo je 
lahko za vzgled marsikateremu, 
tako glede organizacije kot tudi 
načrtovanja. Pri povezovanju ima 
namreč zveza precej težav. Ne-
katera društva ne načrtujejo pra-
vočasno svojih predstav ali prire-
ditev. V Zvezi kulturnih 
organizacij vidijo le razdeljevalko 
denaija. To pa že zdaleč ni njen 
namen. Morda bomo s kulturnim 
animatorjem to bolje uredili in 
morda k delu ali ustanovitvi 
spodbudili še kakšne kulturne 
ustvarjalce, že ustanovljeni pa 

Karli Kordež 

bodo svoje delo še izboljšali in se 
tesneje povezali med sabo, kar je 
naša najpomembnejša naloga.« 

Kaj pa kulturna ustvaijalnost v 
združenem delu? 

Karli Kordež: »O tej dejavnosti 
vemo premalo. V preteklih letih 
smo se povezovali s sindikati. 
Nekateri kolektivi imajo velik 
posluh za kulturno dejavnost, 
nekateri so na tem področju že 
dolgoletni meceni raznih naših 
skupin. Omenim naj rudarsko 
godbo, oktet. Kajuhov zbor, pev-
ski zbor Gorenje in še katero 
drugo skupino.« 

Ničesar še nismo povedali o 
mladih kulturnikih na osnovnih 
šolah. 

Karli Kordež: »Na osnovnih 
šolah delujejo kulturno umetniš-
ka društva. Skoraj vsa so zelo 
marljiva. Mladi kulturniki se ne 
predstavljajo le na šolskih odrih, 
ampak se povezujejo z življenjem 
izven šole. Prirejajo razne prosla-
ve. se med sabo povezujejo, kra-
janom pripravljajo samostojne 
prireditve. Zelo prizadevno je 
kulturno umetniško društvo na 
šmarški osnovni šoli, na osnovni 
šoli Karla Destovnika-Kajuha 
delujejo tri kulturniške skupine, 
ki vsakemu obiskovalcu spomin-
ske sobe XIV. divizije pripravijo 
krajši kulturni program. Kultur-
niki OŠ Antona Aškerca uspešno 
sodelujejo s splitskimi vrstniki. Na 
vseh šolah imajo zelo lepe likovne 
razstave. Tu bi lahko naššteval in 
našteval. Nič se nam ni treba bati, 
da bo kulturna dejavnost v po-
znejših letih zamrla, saj imamo 
veliko mladih kulturnikov v svo-
jih vrstah.« 

Še vedno velja trditev, da je v 
kulturno dogajanje v občini 
vključenih kar nekaj tisoč 
občanov? 

Karli Kordež: »Pravimo, da na 
je 5000. Nekateri temu podatku 

ne verjamejo, češ daje statističen, 
neresničen. Če med kulturnike 
štejemo mlade pevce, igralce, 
plesalce iz šol, ob tem pa ne po-
zabimo še na odrasle pevce, gle-
dališčnike. likovnike, folkloriste 
— skratka, vseh, ki se kakorkoli 
ukvaijajo s to dejavnostjo. Neka-
teri med njimi so širšemu krogu 
občinstva, tako v domovini kot 
tujini, dobro poznani. Ni treba 
posebej omenjati, kje vse so se že 
plesali Koledniki. kje vse so na-
stopili člani Amaterskega gleda-
lišča iz Titovega Velenja, pa 
šmarškega Gledališča pod kozol-
cem. obeh pihalnih godb. Samo v 
naši folklorni skupini Koleda je 
več kot 100 plesalcev. Nekateri 
ljudje se ukvarjajo s kulturno de-
javnostjo le občasno, manj po-
vezano in bolj v svojem kotičku. 

Množičnost smo že dosegli, goto-
vo pa bomo še povečali naše 
vrste.« 

Neglede na današnje razmere? 

Karli Kordež:» Prav zaradi tega. 
Programi posameznih društev so 
sedaj mnogo stvarnejši, ne pa tako 
kot včasih, ko so marsikje napisali 
delovne programe predvsem za-
radi pridobivanja denarja. Tega 
sedaj ni več. Denar ne sme biti 
glavni oblikovalec in zaviralec 
kulturne dejavnosti. Od našega 
kolača dobi društvo ali skupina 
pač toliko, kolikor ji ga naša 
krušna mati, kot rad imenujem 
Zvezo kulturnih organizacij, 
odreže in si zasluži.« 

Kakšna pa bo kulturna dejav-
nost v letu 1984, saj vemo, da 
praznujemo 40-letnico pohoda 
XIV. divizije na Štajerskem in 
40-letnico Kajuhove smrti? 

Karli Kordež: »Prepričan sem, 
da bo letošnja žetev na vseh po-
dročjih kulturnega ustvaijanja 
znova obilna. Seveda se bomo za 
ta jubileja še posebej potrudili, V 
najtežjih časih je kultura nad-
omeščala sicer dobro oboroženi 
diviziji, dajala prebivalcem vso 
tisto moč. ki jo je imel sovražnik v 
orožju. Tudi danes mora biti zelo 
pomembna za vsakega izmed nas. 
V Kajuhovem rojstnem kraju — 
Šoštanju — bo 25. februaija 
osrednja prireditev, na kateri 
bodo naši godbeniki pevski zbor 
Gorenje in recitatoiji znova zaig-
rali kantato z naslovom Moja pe-
sem ni le moja pesem. Navzočnost 
Brine. Vere Hreščak-Beblerjeve, 
ki je po Kajuhovi smrti vodila 
kulturniško skupino ter udeležba 
še preživelih borcev XIV. divizije, 
bo dala prireditvi gotovo svoj-
stven pečat.« 

Kaj pa pripravljate ob tej pri-
ložnostni na vaši šoli, ki nosi ime 
po rojaku in narodnem heroju 
Karlu Destovniku-Kajuhu? 

Karli Kordež: »Že nekaj let naši 
učenci pridno berejo knjige in 
tekmujejo za Kajuhovo bralno 
značko. Letos jo bomo podelili še 
posebej svečano. V mesecu marcu 
bomo znova organizatoiji repub-
liške likovne razstave, na kateri 
sodeluje že več kot 100 šol iz vse 
Slovenije. Čeprav je razstava te-
matsko vezana na razmišljanje 
otrok in njihovo upodobitev pri-
hodnosti, bomo tudi na njej na-
menili kakšno likovno stvaritev 
temu odgodku.« 

Tovariš Kordež hvala za pogovor. 

T. P., S. V. 

Osnovna šola bratov Letonje Šmartno ob Paki Kulturni center Ivan Napotnik 

jeziku. Partizanom je uspelo to 
nemško »postojanko« zavzeti po-
leti leta 1944. Kot je moč razbrati 
iz šolske kronike, v začetku je bila 
pisana v gotici, je od 15. oktobra 
ieta 1945 »gulilo« šolske klopi v 
obeh starih šolskih stavbah 250 
učencev. Seveda so bile razmere-
za vzgojno-izobraževalno delo po 
vojni zelo težke, saj učitelji niso 
imeli na voljo učil, učnih pripo-
močkov, pa tudi učnih knjig ni 
bilo prav veliko. Prva stara šola, v 
kateri so danes prostori Vegrada. 
stoji v samem centru Šmartnega 
ob Paki. Njena podoba se ni 
spremenila. 

Šolsko poslopje, v katerem je 
danes pouk, so zgradili leta 1962, 
deset let kasneje pa so krajani s 
samoprispevkom zgradili še novi 
del. v katerem so učilnice in ka-
bineti za predmetni pouk, kuhinja 
in prostori vzgojnovarstvene usta-
nove. Šmarška šola nosi ime po 
prvoborcih. domačinih Vladu in 
Jožetu Letonju. V 13 oddelkih in 
dveh oddelkih podaljšanega bi-
vanja »nabira« znanje 275 otrok, 
poučuje pa jih 20 pedagoških de-
lavcev. 

O življenju in delu na tej šoli ni 
potrebno izgubljati preveč besed, 
saj je to resnično pestro, bogato 
kot le malokje tako. Učenci lahko 
razvijajo svoja nagnjenja in spo-
sobnosti v 19 različnih interesnih 

Prireditve za šolsko mladino 
Lutkovne predstave in igrice domačih gledaliških skupin 
od 21. 1. 1984 do 3. 3. 1984, vsako soboto ob 10.00, v domu kul-
ture v Titovem Velenju 
za predšolske otroke. 
Josef Čapek — Matjaž Loboda: 
KAKO STA SE KUZEK IN MUCA IGRALA GLEDALIŠČE 
Ljubljansko lutkovno gledališče 
za predšolske otroke in učence osnovnih šol — nižja stopnja 
Denis Poniž: NOČNI ČUVAJ V ŽIVALSKEM VRTU, 
Slovensko mladinsko gledališče Ljubljana 
29. 2., 1. 3. in 2. 3. 1984 
za učence osnovnih šol — nižja stopnja 
Aishil: PERŽANI 
Slovensko mladinsko gledališče v Ljubljani 
dne 7. 3. 1984 
za učence osnovnih šol — višja stopnja 
Norman Hunter: PROFESOR MODRINJAK 
Slovensko ljudsko gledališče Celje, dne 22., 23. 3. 1984 
za učence osnovnih šol — višia stopnja 
Andres Valdes: GIB IN TIŠINA, sodeluje Jana Kovač 
za dijake srednjih šol, že izvajano, dne 13. 12. 1983 
Nigel VVilliams: RAZREDNI SOVRAŽNIK 
Slovensko mladinsko gledališče Ljubljana, dne 13. 2. 1984 
za dijake srednjih, šol 

Filmsko gledališče ¥ februarju 
Ponedeljek, 6. 2. ob 20. uri 

CUBA — ameriški, akcijski. 
V gl. vi.: Sean Connery, Brooke Adams 
Režiser: Richard Lester 
Cuba leta 1959 — neposredno pred padcem diktatorja Batista in 
zmago Fidela Castra. Robert Dapes, angleški major v pokoju 
postane svetovalec v že omajanem Batistinem režimu. Kmalu zatem 
je izbruhnila revolucija in Batista in njegovi ljudje morajo zbežati. 
Ponedeljek, 13. 2. ob 20. uri 
SOMRAK — britansko-jugoslovanski. 

V gl. vi.: Kari Malden, Jedi Thelen, Demion Nach, Pavle Vujisič 
Režiser: Goran Paskalievič 
V mali istrski vasici živijo samo starci in otroci. Vsi sposobni za delo 
pa so odšli v mesta ali na začasno delo v Nemčijo, svoje otroke pa 
pustili v skrbstvo staršem. 
Film nam govori o prav takšni družini, o starem očetu, vnuku in 
vnukinji, ki neprestano čakajo na vrnitev staršev, a teh nikoli več ne 
bo nazaj. 
Ponedeljek, 20. 2. ob 20. uri 

ŽELEZNI ČLOVEK - poljski, drama. 
V gl. vi.: Jerzy Radziwilowicz, Krystyna Janda 
Režiser: Andrzej Wajda 
V filmu sodeluje tudi Lech Walesa. 

Film je pravzaprav nadaljevanje znamenitega filma Marmornati člo-
vek. Wajda je snemal na licu mesta, brez zgodovinske distance in to 
je tudi ena največjih kvalitet tega filma. 
Železni človek je film o -Birkutovem sinu, delavcu in članu Solidar-
nosti v Poljski, od študentskega gibanja 1968. leta do podpisa spo-
razuma med vlado in deiavci-stavkarji, avgusta leta 1980 v ladjedel-
nici v Gdansku. 
Televizijski režiser je dobil nalogo posneti dokumentarec o stavki 
delavcev, ki naj bi služil proti stavkajočim. Ob snemanju pa zve za 
krivice, ki so jih morali prenašati delavci. Ob srečanju z Agneszko,< 
režiserko, ki se je po snemanju Marmornatega človeka poročila i 
Birkutovim sinom in, ki je trenutno v zaporu kot aktivistka pa se 
dilema režiserja poglablja. Razpet je med dolžnostjo in vestjo, pritis-
kom vlade in sočutja z delavci. Režiser je kreativen človek a zdaj mu 
je bilo ukazano kaj in kako delati. 
Film je leta 1981 dobil Zlato palmo za najboljši film v Cannesu. 

Proslavili bodo 150-letnico delovanja 
Praznovanje bodo začeli 5. 

maja s tradicionalnim pohodom 
na Goro Oljko. Nedelja, 6. maja, 
bo športno obarvana. Med dru-
gim bodo pripravili nogometno 
tekmo med očeti in sinovi, roko-
metno srečanje, gasilsko tekmo-
vanje med pionirji domačega ga-
silskega društva in Paške vasi. Od 
ponedeljka do petka se bodo zvr-
stili kulturni večeri, in sicer večer 
folklore in plesov, gledališki večer 
v četrtek pa se bodo predstavili 
šmarški literati in pevski zbori. V 
petek. 11. maja. bodo v avli šole 
odprli več razstav, od likovne, 
modelarske, ročnih del, spise, ki 
so bili objavljeni v različnih ča-
sopisih. na razstavi pa sj bodo 
obiskovalci lahko ogledali še fo-
tografije iz življenja in dela na šoli 
nekoč. Pozornost bo gotovo pri-
tegnil tisti del razstave, kjer bodo 
razstavljeni stari učbeniki, pripo-
močki. šolska kronika, stara spri-
čevala. šolska glasila in pomem-
bna priznanja. Seveda si učitelji in 
učenci želijo, da bi bil ta del 
razstave čim pestrejši in bogat. 
Zato prosijo za pomoč starejše 
krajane, ki hranijo doma še 
kakršnekoli zapise, knjige, skrat-
ka vse. kar je povezano s šolo. da 
jim te predmete posodijo. Posebej 
za to priložnost bodo mladi li-
kovniki izdali likovno mapo. 
izčrpen zgodovinski pregled o 
delu na šoli od začetkov do danes 
pa bodo zabeležili v sliki in besedi 
v posebni številki biltena. Pra-
znovanje bodo nadaljevali še v 
soboto. 12. maja. ko bo na igrišču 
pri osnovni šoli sklepna sloves-
nost. Učenci — mladi kulturniki 
se bodo predstavili s krajšim kul-
turnim programom, telovadci pa 
bodo nastopili še na slavnostni 
telovadni akademiji. Isti dan bo 
še srečanje nekdanjih in sedanjih 
delavcev te šole. Slovesnosti ob 
tem jubileju bodo končali s stre-
ljanjem na glinaste golobe. Zvečer 
bodo na Malem vrhu zagoreli še 
taborniški kresovi tako. kot so to 
ob podobnih priložnostih počeli 
pred več kot 100 leti. 

Skupaj s tem jubilejem bodo 
krajani proslavili še svoj krajevni 
praznik. 8. maj. »Naša šola re-
snično živi s krajem, saj smo med 
sabo tesno povezani in tvorno 
sodelujemo. Tako bo tudi ob 
praznovanju.« je ob koncu po-
udarila ravnateljica druge najsta-
rejše osnovne šole v velenjski 
občini Marija Cigala. T. P. Na praznovanje 150-letnice šole se že sedaj marljivo pripravljajo 

OSNOVNA ŠOLA BRATOV 
LETONJE IZ ŠMARTNEGA 
OB PAKI SLAVI LETOS ČAS-
TITLJIV JUBILEJ - 150-
LF.TNICO IN JE DRUGA NAJ-
STAREJŠA OSNOVNA ŠOLA 
V VELENJSKI OBČINI. NA TA 
POMEMBEN DOGODEK, NE 
SAMO ZA ŠOLO, AMPAK 
TUDI ZA KRAJ, SE UČITELJI, 
UČENCI ŽE SEDAJ MARLJI-
VO PRIPRAVLJAJO, SAJ 
BODO 150-LETNICO ŠOLE, KI 
JE SREDIŠČE ŽIVLJENJA IN 
DELA V KRAJU, PROSLAVILI 
KAR SE DA SVEČANO. 

Prosvetljevanje in kulturno 
osveščanje krajanov na območju 
krajevne skupnosti Šmartno ob 
Paki se je začelo že zelo zgodaj. 
Prvo šolsko zgradbo so zgradili že 
leta 1834. Imela je le eno učilnico. 
Nekaj let kasneje so prizidali še 
eno. Kraj se je širil, prihajali so 
novi krajani, povečevale so se 
potrebe po razširitvi šolskih 
prostorov. Zato so takratni uči-
telji organizirali pouk še v nekaj 
metrov oddaljeni Fridrihovi hiši. 
V njej je potekal pouk vse od leta 
1873 do leta 1962. do začetka 
druge svetovne vojne pa ga je 
obiskovalo 320 otrok. 

Ob prihodu okupatoija v ta 
kraj so že od 21. aprila leta 1941 do 
11. septembra 1944 nemški uči-
telji poučevali otroke v nemškem 

dejavnostih. Vsi krožki delajo zelo 
prizadevno. To potrjujejo številna 
priznanja, diplome, pokali„Zara-
di majhnega števila imajo učenci 
veliko možnosti za vključevanje v 
izvenšolske dejavnosti. Pogoji za 
delo so zelo ugodni, saj imajo 
pouk le dopoldne. 

Praznovanje 150-letnice:. ob-
stoja je lep in enkraten dogodek. 
Učitelji in učenci bodo ta 
jubilej proslavili zelo delovno. 
Temu praznovanju so prilagodili 
delovne programe interesnih de-
javnosti. društev na šoli in 
organizacij. Prireditve bodo ves 
teden. 

Marija Cigala 
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Mojca Močivnik 
TAKO KOT ATLETI 

IZBEREJO SVOJEGA 
NAJBOLJŠEGA ŠPOR-
TNIKA ALI ŠPORTNICO 
LETA, TAKO TUDI 
STRELCI NAGRADIJO 
SVOJE NAJBOLJŠE PO-
SAMEZNIKE IN POSA-
MEZNICE. LETOS JE 
LASKAVI NASLOV -
NAJBOLJŠE STRELKE V 
REPUBLIKI — DOBILA 
MLADA VELENJCANKA 
MOJCA MOČIVNIK. TA 
NOVICA JE SPODBUDILA 
TUDI NAS, DA VAM NAJ-
BOLJŠO SLOVENSKO 
STRELKO MALO PO 
BLIŽE PREDSTAVIMO. 

Mojca je dijakinja 4. letnika 
velenjske gimnazije. Strelja-
nju — športni panogi, ki za 
ženski del sveta ni posebej 
zanimiva in v kateri tekmuje 
še malo strelk — seje zapisala 
z dušo in telesom, kot radi 

Eravimo, pred tremi leti. Ta-
ole pravi: »K streljanju sem 

prišla povsem slučajno. Na-
stopila sem na šolskem 
prvenstvu in se naito uvrstila še 
na občinsko tekmovanje. 
Tudi tu sem dosegla dobre 
rezultate. Pot m e je nato vo-
dila na republiško ter državno 
tekmovanje. Dolbro sem se 
odrezala povsodl, kjer sem 
nastopila. Zlasti dosežek na 
državnem prv.enistvu me je 
spodbudil, da seim se začela s 
tem športom resmeje ukvatja-
ti. Sprejela seim povabilo 
strelske družine Mrož , katere 
članica sem še daines.« 

Radi pravimo, seveda tisti, 
ki se na ta šport nte spoznamo 
kaj dosti, da miorajo imeti 
strelci še posebej ostro oko in 
mirno roko, da je rezultat 
dober. Mojca trdii nasprotno: 
vaja dela mojstrai. Da doseže 
strelec dobre reziultate, mora 
vsak dan velikco trenirati. 
Mora vedeti, kalko je treba 
meriti in kdaj spirožiti. To je 
poleg koncentracije najpo-
membneje. Mo jca tekmuje v 
streljanju z zračmo in malo-
kalibrsko puško. »>Zame je to 
seveda najlepši in najbolj 
zanimiv šport. Ljtudje ga pre-
malo poznajo, zat<o imamo na 
tekmovanjih bore malo gle-
dalcev.« 

Še in še sva se pogovaijali, 
seveda največ o streljanju. 
Kot je povedala sogovornica, 
jo pred vsakim pomembnim 
tekmovanjem kaj rada »obiš-
če« trema, rezultati pa so takoj 
nekoliko slabši. Njen najboljši 
dosežek, s katerim se uvršča 
med najboljše slovenske 
strelke z zračno puško, je 368 
krogov. »V državi je to precej 
povprečni rezultat, saj so 
strelke iz drugih republik zelo 
dobre. Slovenke nekoliko 
zaostajamo. 

Jaz sem v zadnjem času 
malo v krizi in mi ne gre naj-
bolje od rok. Rezultati so 

Mojca Močivnik 

povprečni in z njimi nisem 
zadovoljna. Treba bo večkrat 
na strelišče, pa bo. Odnehala 
ne bom zlepa«. V svoji športni 
»karieri« je bila najbolj vesela 
ekipnega naslova pri člani-
cah, ki so ga osvojile slovenske 
strelke na državnem prven-
stvu v Samoboru lani. Mojca 
je bila namreč članica slo-
venske reprezentance na tem 
tekmovanju. 

Priznanje Mojci pomeni 
veliko, predvsem pa spodbu-
do za še trdnejše delo v tem 
športu. »Sama z doseženimi 
rezultati nisem bila zadovolj-
na, zato tega laskavega na-
slova nisem pričakovala. 
Upam, da bom lahko treni-
rala tudi v Ljubljani, kamor v 
jeseni odhajam na študij ge-
ografije in italijanščine,« pra-
vi najboljša slovenska strelka 
preteklega leta. 

Iščemo najstarejšo fotografijo 

V današnji številki objavljamo še eno fotografijo nekdanjega Vele-
nja. Posnetek je nastal leta 1914, v ozadju pa so tudi Skale, s cerkvijo, ki 
je že dolgo ni več. Fotografijo nam je prinesel Martin Demšar. 

Naše tekmovanje za najstarejšo fotografijo, ki prikazuje kraj, do-

godek ali običaj v občini Velenje Se vedno traja. Seveda pa objavljamo tudi 
vse druge zanimive posnetke iz naSe preteklosti. Objavljene fotografije 
tudi honoriramo. Sodelujte torej z nami. 

Krajevna skupnost Šoštanj 

Sprejeli so zahteven program dela 
PRED KRA TKIM SO IMELI 

V KRAJEVNI SKUPNOSTI 
ŠOŠTANJ SEJO SKUPŠČINE 
KRAJEVNE SKUPNOSTI NA 
KATERI SO MED DRUGIM 
SPREGOVORILI O NAJBOLJ 
PEREČIH PROBLEMIH, KI 
TEŽIJO PREBIVALCE TEGA 
KRAJA, SPREJELI PA SO TUDI 
PROGRAM DELA ZA LETO-
ŠNJE LETO. 

Največ besed je bilo namenjenih 
nadaljnji izgradnji toplovodnega 
ogrevanja v tem mestu. Po dogovo-
ru s predstavniki tozda 
Stanovanjska oskrba je bilo predvi-
deno, da bi v letu 1984 zgradili 
toplotne inštalacije v večjem številu 
stanovanjskih hiš s katerimi uprav-
lja SISS. Strokovna služba te 
samoupravne interesne skupnosti 
pa je pred dnevi obvestila krajevno 
skupnost, da so ta predvidevanja le 
delno dobila mesto v planu za 

letošnje leto. Vzrok naj bi bil v 
neizdelanih projektih. Delegati so 
zahtevali, da svet krajevne skupno-
sti pripravi ponoven razgovor s 
predstavniki SIS in tozda za 
Stanovanjsko oskrbo, kjer naj bi 
preverili, če so ti vzroki upravičeni 
in kaj je možno storiti, da bi bilo v 
plan vidjučenih čim več stanovanj. 
Nadaljnje vprašanje je bilo name-
njeno razširitvi telefonskega omre-
žja. V Šoštanju in krajevnih skup-
nostih, ki se napajajo na to cen-
tralo, imajo sedaj že šeststo pred-
naročnikov. Telefonska centrala pa 
naj bi se tu v letošnjem letu poveča-
la za prav toliko številk. Seveda bo 
to premalo, saj se bodo številni in-
teresenti pojavili čez leto. Problem 
je nastal tudi zaradi visokega pri-
spevka za pridobitev priključka. Ta 
je kar 70 tisoč dinarjev in je ob-
čutno višji kot v nekaterih drugih 
krajevnih skupnostih. 

Krajani so spregovorili tudi o 

nespoštovanju prometnega režima 
v Šoštanju. Vozniki ne upoštevajo 
prometne signalizacije, ki je bila v 
preteklem letu izpopolnjena. Me-
nili so, da bi morali miličniki pogo-
steje kontrolirati promet v tem na-
selju. 

Postavljeno je bilo tudi vpraša-
nje kdaj bomo začeli uporabljati 
zgrajeni kolektor. Odgovor je sicer 
preprost — ko bo zgrajena čistilna 
naprava, vendar pa je ta del 
odgovora za očitno vse občane še 
neznanka. Po kopici dogovorov, 
usklajevanj in razmišljanj, pa bi 
najbrž že lahko prišli tudi do 
kakšnega bolj konkretnega 
odgovora. 

Na seji skupščine so spregovorili 
tudi o samoupravni aktivnosti 
delegatov. Menili so, da je ta 
nezadovoljiva in da je potrebno z 
vsemi neaktivnimi delegati opraviti 
razgovore, ki naj pripomorejo k 

boljšemu in vsebinsko bogatejšemu 
delu delegacij. 

Na seji so potrdili tudi zahteven 
program naložb, ki naj bi jih v kra-
jevni skupnosti uresničili v letoš-
njem letu. Med večjimi opravili 
omenimo asfaltno preplastitev 
cestišča dela Koroške ceste, ceste 
Heroja Gašperja, ceste v smeri 
proti Topolšici in Kajuhove ceste, 
med večja dela sodi tudi sanacija 
razvodnega omrežja, ureditev 
cestne razsvetljave na posameznih 
ulicah v krajevni skupnosti, izgrad-
nja primarnega vročevoda in 
toplotne podpostaje na Koraki 
cesti ter seveda ureditev nekaterin 
drugih poti in makadamskih cest, 
parkovnih in zelenih površin. V 
tem letu naj bi pridobili tudi tehni-
čno in drugo dokumentacijo za us-
posobitev urbaniziranega prostora 
ter načrte za revitalizacijo mestnega 
•SedBča. 

B. Z. 

Dr. Jože Vošnjak-Spominski zapis ob 150-letnici rojstva EKLi4 
Zato je bila vsaka naprednejša 

politična alternaitiva za Slovence 
toliko bolj pomiembna in dob-
rodošla. Vošnjalk se je navzel li-
beralnih političnih nazorov že 
zgodaj. Tako je že leta 1863 v 
svoje volilne proglase vpletal li-
beralna gesla o »svobodnih na-
giaualM-isfoihodomiselnosti. 
Tudi v brošurii »Slovenci kaj 
čemo?« iz leta 18567 poudarja, da 
lSi51ovenci niso > »starokopitneži 
in reakcjonatjii« in zahteva 
svobodo združe;vanja in shaja-
nja, večje politiične svoboščine 
v besedi in tisku, porotna sodišča 
in samoupravo i v občinah in 
deželah. Podoibne liberalne 
zahteve je dajal ttudi v deželnem 
zboru in v razliičnih člankih v 
Slovenskem narodu od leta 1868 
dalje. 

Hkrati pa s«e je Vošnjak 
skrbno ogibal i izjav o ločitvi 
cerkve in držatve in versldh 
vprašanj. Podotbno so ravnali 
tudi drugi slovemski liberalci, ki 
so pred volitvatmi vedno izjav-
ljali, da se bodoj »poganjali za 
obrambo katoliiške vere« in 
kandidirali pod skupnim slo-
venskim geslom »Vse za vero, 
dom, cesatja!« 1 Vzrok za tako 
ravnanje je bilai močna kleri-
kalna ofenziva, ki se je proti 
koncu šestdesetihh let 19. stoletja 
zelo razmahnila. Upirali so seji 
tako mladoslovernci, kot staro-
slovenci z Bleiweiisom na čelu, ki 
so bili sicer konseervativni, ne pa 
tudi klerikalni. Ptopuščali pa so 
klerikalcem obojiji, saj je duhov-
ščina predstavljalila najštevilnej-

šo skupino slovenske inteligence 
in glavno organizacijsko jedro 
narodnega gibanja na podeže-
lju. 

Vošnjak je šel pri popuščanju 
klerikalcem še veliko dlje. Sku-
paj z najaktivnejšim klerikalcem 
na slovenskem Štajerskem kap-
lanom Jožetom Sucem je v 
okolici Slovenske Bistrice leta 
1869 ustanavljal katoliška na-
rodna društva. To ga ni motilo, 
da ne bi že leta 1871 v deželnem 
zboru z liberalnimi slovenskimi 
poslanci (Sernec, Dominkuš, in 
Kari Adamovič — tedanji las-
tnik velenjskega gradu!) glaso-
val skupaj z nemškimi liberalci. 
Ko se je januarja 1872 Vošnjak 
preselil v Ljubljano je prav on 
lansiral novo slovensko liberal-
no geslo »Vse za domovino, 
svobodo in omiko« in tako tudi 
formalno priznal razcep slo-
venskega narodnega gibanja na 
klerikalni in liberalni del. Začel 
seje slovenski »kulturni boj« in 
Vošnjak ga je vodil z ognjevi-
tostjo in organizacijskim talen-
tom, ki so ga priznavali celo 
njegovi nasprotniki. Žal pa seje 
načelni boj svetovnih nazorov 
kmalu sprevrgel v silovito 
zmeijanje, ki gaje Josip Stritar z 
žgočo satiro označil takole: 

Pisatelji slovenski, časnikarji, 
kako surovi ste, neotesani; 
bosi, neumiti in nepočesani, 
po govoru, vedenju ste, 
drvarji! 
V psovanju strašno ste zgovorni; 
z »nemčurji«, »mavtaiji«, 

»liberaluhi«, 
nam pridno bogatite jezik 
uborni. 

Vendar je bilo slovenskega 
kulturnega boja kmalu konec. 
Slovenska liberalna stranka je 
bila preslabotna, da bi si zago-
tovila odločilni vpliv v svoji na-
ravni volilni bazi — meščanstvu 
v slovenskih mestih in trgih 
medtem, ko je bilo podeželje 
trdno v klerikalnih rokah. Vo-
lilni neuspehi so zato prisilili li-
beralce k popuščanju, začela se 
je doba »slogaštva«. Liberalci in 
klerikalci so sicer še obdržali 
svoje stranke in glasila, vnemale 
so se tudi občasne časopisne 
praske in polemike, vendar ne v 
bistvenih vprašanjih. V vpraša-
njih narodnostne politike je 
prevladala enotnost, v sveto-
vnonazorskih vprašanjih pa so 
morali liberalci opustiti javno 
izpovedovanje liberalnih načel. 

Slovensko narodnostno giba-
nje je tako na zunaj ponovno 
dobilo konservativno, klerikal-
no podobo, ki jo je obdržalo 
skoraj do konca 19. stoletja. 
Slovenski liberalizem je tako z 
izjemo obdobja od leta 1872 do 
1875 pokazal le svojo straho-
petnost, breznačelnost in opor-
tunizem. Vošnjak v tem pogledu 
ni bil izjema, zlasti še, ker je bil 
nagnjen k sklepanju različnih 
kompromisov. Liberalna načela 
so se zato v njegovem besed-
njaku vse redkeje pojavljala, v 
Spominih (izdani leta 1905 in 
1906) pa se celo čudi ostrini s 

kakršno je vodil »slovenski kul-
turni boj«, saj meni da večjili 
razlik med obema strankama ni 
bilo. Opuščanje liberalnih načel 
pa lahko pri Vošnjaku opazimo 
že v osemdesetih letih, ko je začel 
pisati različne povestice za Mo-
horjevo družbo. V njih je bila 
prav pobožnost skupaj z narod-
no zavednostjo povzdignjena v 
največjo vrlino. 

Slovanstvo in 
jugoslovanstvo 

Slovenski nacionalni program 
je bil tesno povezan z vprašanjem 
odnosov do drugih Slovano v 
Avstriji in izven nje. Zavest o 
povezanosti z »velikim sloven-
skim bratom«, zlasti z mogočno 
Rusijo je dajala slovenskim po-
litikom pomembno politično in 
moralno oporo. V dejstvu, da so 
del 80 miljonskega »slovenskega 
plemena« so videli tudi jamstvo 
za svoj narodnostni obstoj, ki je 
bil tedaj resno ogrožen zaradi 
močnih germanizacijskih pritis-
kov. 

V začetku šestdesetih let 19. 
stoletja seje slovanska zavest pri 
Slovencih izražala predvsem v 
zanimanju za slovenske jezike in 
literaturo, po vojni leta 1866 in 
uvedbi avstroogrskega dualiz-
ma leta 1867, pa je postajala tudi 
politično vprašanje. Podobno 
velja tudi za dr. Jožeta Vošnjaka. 
2e v študentskih letih je čutil 
nekakšno nejasno nagnjenje in 
zanimanje za literaturo slovan-
skih narodov. Poskušal se je v 

branju čeških knjig, za kasnejša 
leta pa zanesljivo vemo, da je 
obvladal češki, ruski in hrvatski 
jezik in spremljal literaturo v teh 
jezikih. 

Po letu 1867 pa je Vošnjak 
svojo slovansko zavest in pri-
padnost.slovanstvu večkrat jav-
no dokazoval. Tako je maja 
1868, kot edini Slovenec 
odpotoval v Prago na slovesnost 
ob polaganju temeljnega kamna 
češkega narodnega gledališča. V 
priložnostnem govoru, ki ga je 
imel v Pragi je Vošnjak izjavil 
tudi tole: »Spoznali smo, da smo 
Slovenci, da smo betva velike 
slovanske lipe in daje naša sveta 
dolžnost ohraniti Slovanom od 
severa vhod do Jadranskega 
morja, po katerem stegujejo 
roke trije tuji narodi. Sami tega 
ne bi zmogli brez zavesti, da smo 
Slovani.« 

Konec leta 1868 je slovansko 
orientacijo pokazal tudi v šta-
jerskem deželnem zboru ter z njo 
poskušal podpreti slovenske 
nacionalne zahteve: »Gospoda 
moja, ali morebiti mislite, da ne 
vemo, pri katerem narodu ima-
mo svojo rodovino iskati, da ne 
znamo šteti, da nas je 80 milijo-
nov, ki slovansko govorimo, 
mislimo in čutimo? Še nekoliko 
desetletij in na mesto nemšku-
joče kulture, kije prišla na kant, 
stopila bo nova slovanska svo-
bodam človečnost. Napredek in 
slovanstvo, to je eno in isto!«. 
Nemška večina štajerskega 
deželnega zbora je ta govor se-
veda ogorčeno napadla, vendar 

je Vošnjak svoje stališče odločno 
branil. 

V okviru poudarjanja slo-
vanstva je že v tem času igrala 
posebno vlogo jugoslovanska 
ideja, ki je imela tudi realen 
politični pomen zaradi sorod-
nosti, prostorske bližine in po-
dobnih političnih razmer. Zato 
je jugoslovanska ideja že v tem 
času večkrat prerasla čustveno 
raven in se odrazila v stikih med 
južno slovanskimi politiki. Po-
gosto se je pojavljala tudi kot 
sestavni del programov za zedi-
njeno Slovenijo. Tako so se npr. 
v že prej omenjeno polemiki o 
zedinjeni Sloveniji leta 1866 kar 
štirje dopisniki celovškega Slo-
venca izjasnili tudi za južnoslo-
vansko politično zvezo. 

Med njimi je bil tudi Vošnjak, 
ki je v članku, nekaj mesecev 
kasneje pa še v brošuri »Slovenci 
kaj čemo?« zahteval, »da bi se 
združile vse avstrijske južnoslo-
vanske dežele, tedaj tudi 
Hrvaško — Slavonsko — Dal-
matinske ali trojedina kraljevina 
in pa srbsko vojvodstvo v eno 
Jugoslovansko skupino. S Srbi 
in Hrvati smo si v najbližji žlahti 
v jeziku in šegah, tudi ima Zag-
reb že razne zavode za vse Ju-
goslovane in ravnokar delajo 
pnprave za višje šole ali vseuči-
lišče jugoslovansko v Zagrebu.« 

Kot vidimo se Vošnjak tu za-
vzema za zvezo jugoslovanskih 
narodov, ki so bili v okviru mo-
narhije. 



Občinski center klubov OZN 

Veliko zahtevnih in 
obsežnih nalog 

DOBRO POZNAMO PRI-
ZADEVNO DELO KLUBOV 
ORGANIZACIJ ZDRUŽENIH 
NARODOV V OSNOVNIH 
ŠOLAH VELENJSKE OBČINE 
IN CENTRU SREDNJIH ŠOL. 
VSI PA SE POVEZUJEJO, 
NAČRTUJEJO NEKATERE 
SKUPNE NALOGE IN AKCIJE 
Z OBČINSKIM CENTROM 
KLUBOV OZN PRI OBČINSKI 
KONFERENCI ZSMS VELE-
NJE. 

Pred dobrim tednom dni so 
člani tega centra izdali zajetno 
pivo številko njihovega glasila — 
Bilten, v katerem so napisali kaj 
delajo, katere naloge so načrto-
vali, katere od teh uresničili in 
katere jih čakajo letos. V njem pa 
so objavljeni še najboljši literarni 
prispevki natečaja, ob tej prilož-
nosti smo se o dosedanjem delu 
centra, ciljih in namenih klubov 
OZN pogovatjali s predsednico 
občinskega centra klubov OZN 
pri občinski konferenci ZSMS 
Velenje Biserko Povše. 

Koliko klubov OZN deluje v 
naši občini, kje in kakšno je nji-
hovo delo oziroma cilji? 

Biserka Povše: »V občinski 
center klubov OZN je vključenih 
9 klubov organizacij združenih 
narodov, od tega jih sedem dela 
na osnovnih šolah, dva pa na 
srednji družboslovni šoli. No-
vembra lani se je naši druščini 
pridružil še klub OZN v Domu 
učencev. Tako je v velenjski 
občini sedaj 200 klubovcev. Nji-
hovo delo temelji na spremljanju 
aktualnih političnih dogodkov v 
svetu — v obliki okroglih miz, 
pogovorov ob raznih dnevih OZN 
(dan človekovih pravic, ob tednu 
solidarnosti), pripravljajo razne 
razstave na temo neuvrščenosti, 
proslave, urejujejo panoje. V 
svojih delovnih programih pa 
imajo zapisane še nekatere stalne 
akcije (učenci osnovne šole An-
tona Aškerca so pripravili ob 
dnevu OZN, 24. oktobru, v avli 
šole mirovni shod). Cilji klubov 
OZN so predvsem razvijati mar-
ksistični svetovni nazor mlade 
generacije, socialistične vrednote, 
revolucionarne tradicije ter lju-
bezen do domovine. Njihova, 
družbena vloga je, da se zavze-
majo za mir v svetu, za enako-
pravnost, prijateljstvo med naro-
di, odpravo nasilja nad človeš-
tvom in za uveljavljanje človeko-
vih pravic. Tako se mladi sezna-
nijo z nastankom, strukturo, de-
lovanjem združenih narodov in 
njegovih ustanov«. 

Kako se povezujejo klubi s 
občinskim in republiškim centrom 
klubov OZN ter aktivom mentor-
jev? 

Biserka Povše: »Skupaj na-
črtujejo nekatere naloge, skupaj 
pripravijo nekatere stalne akcije, 
večje prireditve in seminarske 
naloge.« 

Kaj vse ste delali klubovci in 
seveda tudi člani občinskega cen-
tra klubov OZN pri občinski 
konferenci ZSMS v preteklem 
letu? 

Biserka Povše: »Naš delovni 
program je zelo obsežen in pester, 
naloge pa smo razdelili po mese-
cih. Tako smo od septembra do 
decembra lani pripravili pogovor 
z libijskimi študenti. Ta oblika 
dela je klubovce zelo navdušila. 
Pripravili smo okroglo mizo o 
neuvrščenosti, ob dnevu Združe-
nih narodov smo se udeležili 
shoda klubovcev v Kopru, pri-
pravili likovni natečaj na temo 
Mladi in združeni narodi. Člani 
centra smo obiskali klube OZN po 
osnovnih šolah. V mesecu de-
cembru smo ob dnevu človekovih 
pravic organizirali razstavo, gim-
nazijci pa petkov kulturni večer. 
Že v začetku letošnjega leta smo 
krepko prijeli za delo. Informa-
tivna komisija je izdala prvo šte-
vilko Biltena, študijska pa uredila 
interno študijsko knjižnico, kjer 
najdejo člani klubov vso potrebno 
literaturo za dejavnost kluba.« 

Delovni program občinskega 
centra klubov OZN pri občinski 
konferenci ZSMS Velenje za letos 
je znova bogat. Katere naloge pa 
ste zapisali vanj? 

Biserka Povše: »Resje. Poleg že 
stalnih kacij smo vanj zapisali še 
predavanje o azijskih deželah — 
to naj bi bilo že februaija —, 
klubovcem po osnovnih šolah 
bomo zavrteli filme o narod-
noosvobodilnih gibanjih v svetu, 
lotili se bomo seminarske naloge 
Zdravje v Šaleški dolini, udeležili 
pa se bomo še raznih seminaijev 
in poletne politične šole, ki jo 
vsako leto organizira republiški 
center klubov OZN. V mesecu 
juniju pa bomo poskušali izdati še 
drugo številko našega glasila. 
Aktivnosti je seveda še veliko več. 

Pomanjkanje denarja pa naše že-
lje »kroji« po svoj.e. Seveda bo ena 
od naših glavnih nalog še tesnejše 
sodelovanje s kluSi OZN"velenj-
skih osnovnih šol. Centrom 
srednjih šol in Doma učencev. 

Oblike dela klubov OZN vzamejo 
precej prostega časa, saj potekajo 
v obliki referatov, okroglih miz, 
seminarskih nalog, ki jih je treba 
skrbno pripraviti. Takšen način 
dela je za marsikoga dolgočasen 
in naporen. Zato člani centra 
razmišljamo tudi o organizaciji 
raznih zabavnih prireditev za 
klubovce.« 

Požarna inšpekcija 

Določila so eno, praksa pa drugo 
Lani je bilo v velenjski občini 28 

požarov, od tega dva v organizaci-
jah združenega dela, škoda pa je 
bila na srečo zelo majhna. „Ta 
podatek pa nas ne sme uspavati, 
saj področje požarne varnosti še ni 
najbolje urejeno," pravi požarni 
inšpektor Milorad Sikman in na-
daljuje:" Požarna varnost kot ele-
ment družbene samozaščite in teh-
nološkega procesa ne sledi razvoju 
na tem področju. Zelo nizka stop-
nja preventivnega delovanja, 
premajhna osebna odgovornost pri 
izvajanju ukrepov in določil, slaba 
delovna disciplina, slaba strokovna 
usposobljenost delavcev, ki delajo 
z nevarnimi snovmi, visoka stop-
nja malomarnosti pri varovanju 
družbenega premoženja, lahko na-
šo družbeno skupnost veliko sta-
nejo, In ne le to. Ogrožajo tudi 
življenja delavcev." 

V preteklem letu je požarna in-
špekcija namenila največjo pozor-
nost varovanju družbenega 
premoženja ~v združenem delu. 
Ugotovila je, da večina delovnih 
organizacij nima urejenih 
samoupravnih aktov, čeprav je za-
kon, ki ureja zadeve na tem pod-
ročju, izšel že pred osmimi leti. 
Prav tako ni urejeno izobraževa-
nje, usposabljanje in preverjanje 
znanja delavcev s področja varstva 
pred požari. To je med delovnimi 
organizacijami zelo različno. Ob 
tem, da odgovorni ne izvajajo do-

sledno ukrepov za varstvo pred 
požari, je zaskrbljujoče tudi to, da 
nekatere delovne organizacije ni-
majo niti lastnih služb varstva 
pred požari, niti pooblaščenih de-
lavcev za to področje. Velike teža-
ve povzroča skladiščenje nevarnih 
snovi in ravnanje z njimi. Čeprav 
je precej stvari pri varovanju 
družbenega premoženja še nedore-
čenih in neizdelanih, kljub temu 
organizacije združenega dela za 
razvoj požarne varnosti ne na-
črtujejo nobenih sredstev, o teža-
vah na tem področju pa delavci le 
malokdaj razpravljajo na sejah de-
lavskega sveta. Materialna škoda, 
ki jo lahko povzroči malomarnost 
in neodgovornost do družbenega 
premoženja nas stane lepe denarce. 
..Izkušnje kažejo, da bomo morali 
v velenjski občini požarni varnosti 
nameniti malo več skrbi. Stanje je 
resnično zaskrbljujoče, saj nima-
mo v Šaleški dolini delovne or-
ganizacije, ki bi imela to področje 
povsem urejeno. Kakšna je slika 
požarne varnosti v naši občini po-
ve podatek, da ima od 16 stabilnih 
gasilskih naprav po zakonu op-
ravljen funkcionalen A test le In-
tereuropa. Za velenjsko občino je 
zanimivo tudi to, da od petih cent-
rov za avtomatsko obdelavo 
podatkov niti eden ne ustreza zah-
tevam določil varstva pred požari. 
O stalni gasilski straži, ki mora biti 
postavljena povsod tam, kjer preti 
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Drži, da se je zimska služba letos izkazala, vendar kljub vsem 
prizadevanjem vsake pedi našega mesta le ni uspela očistiti. Sicer 
pa: ali ne bi nekaj več dobre volje zmogli tudi mi sami? 

nevarnost za nastanek požara, raje 
ne izgubljam preveč besed. Slabo 
ali bolje povedano neurejena je še 
požarna varnost na gradbiščih. 

Milorad Šikman 

Potrebni bodo veliki napori vseh, 
da bomo te nepravilnosti čimprej 
odpravili. Zvonenje je še vedno 
najuspešnejše pred točo, pravi star 
pregovor. Zavedati se moramo, da 
je od stopnje pripravljenosti 
požarne varnosti v miru odvisna 

stopnja pripravljenosti v vojni." 
Delo požarne inšpekcije mora 

biti resnično učinkovito. Zato se 
pri opri opravljanju svojih 
dolžnosti povezuje s službami var-
stva pred požari, gasilskimi društvi 
na terenu, postajo milice, oddel-
kom za notranje zadeve, v zad-
njem času pa je okrepila sodelova-
nje še z Zavodom za urbanizem in 
Projektivnim birojem. Novi 
predpisi s področja požarne varno-
sti namreč določajo, da se v 
projektno tehnično dokumentacijo 
že pri projektiranju ,,vgradijo" 
elementi požarne varnosti. Poleg 
"kopice svojih nalog, ki so zelo 
zahtevne, odgovorne in obsežne, 
požarna inšpekcija v naši občini 
urejuje še zadeve s področja vod-
nogospodarske inšpekcije. 

Na področju varstva pred požari 
je torej v občini še kopica ne-
pravilnosti, ki jih bo treba kar naj-
hitreje odpraviti, če želimo 
družbeno premoženje ustrezno va-
rovati. Ker je še vedno največ 
vrzeli na področju požarne varno-
sti v združenem delu, bo požarna 
inšpekcija tudi letos namenila vso 
skrb doslednemu izvajanju ukre-
pov in predpisov, prav tako pa tu-
di nekaterih določil, ki naj bi jih 
letos ..prinesel" novi zakon o 
požarni varnosti. 

Velenjska skupina Šank ročk si uspešno utira pot v svetu zabavne glasbe. 
Na nedavni radijski oddaji Pop delavnica, so v močni konkurenci zmagali 
in se tako z lastno skladbo Ljubi me, uvrstili na finalni del. ki bo 31. mata 

a nedavni radijski oddaji Pop delavnica, so v močni konkurenci zmagali 
in se tako z lastno skladbo Ljubi me, uvrstili na finalni del, ki bo 31. maja 
v Rdeči dvorani Titovem Velenju. 

Kot pravijo člani skupine Šank ročk, Aleš Uranjek, Matjaž Jelen, Zvonko 
Hranjec, Cveto Polak in Evstahij Trdin, so seveda uspeha zelo veseli. 
Upajo, da se bodo dobro odrezali tudi pred domačim občinstvom. Do tega 
nastopa bodo pridno vadili, posneli še kakšno lastno skladbo, čez nekaj 
dni se bodo odpravili še na turnejo. 

Njihova velika želja je, da bi bili izbrani za mladinski festival, ki bo v 
Subotici 25. maja letos. 

Narodna zaščita - oblika samozaščitnega in obrambnega delovanja 
Narodna zaščita je najširša 

organizirana oblika samozaščit-
nega in samoobrambnega delo-
vanja delovnih ljudi in občanov v 
temeljnih in drugih organizacijah 
združenega dela, v krajevnih 
skupnostih, v delovnih skupnos-
tih samoupravnih organizacij in 
skupnosti, organov družbenopo-
litičnih skupnosti, družbenopoli-
tičnih in družbenih organizacij ter 
društev za varovanje z ustavo 
določenega družbenega reda, 
pogojev dela, družbenega in za-
sebnega premoženja, objektov 
skupnega pomena in javnega 
reda, za zagotavljanje mirnega in 
varnega življenja in opravljanje 
drugih določenih nalog družbene 
samozaščite ter za najširše vklju-
čevanje delovnih ljudi in občanov 

i v oborožen boj in druge oblike 
splošnega ljudskega odpora. 

i Kdo organizira narodno zaSčito in 
kako deluje? 

V temeljnih organizacijahzdru-
Ženega dela organizira narodno 
zaščito delavski svet, v krajevni 
skupnosti svet krajevne skupnos-
ti, v delovni skupnosti pa svet 
delovne skupnosti. 

Ko je narodna zaščita 
organizirana, jo lahko aktivira ter 
usmerja njeno delo preko načel-
nika in njegovega pomočnika — 
komite za splošno ljudsko 

obrambo in družbeno samozaš-
čito temeljne ali delovne 
organizacije združenega dela ali 
krajevne skupnosti. 

V organizacijah združenega 
dela in vdelovnih skupnostih, kjer 

. ni komiteja za SLO in DS, aktivira 
NZ delavski svet oziroma svet 
delovne skupnosti. NZ deluje v 
skladu z načrtom za delovanje 
NZ, kije sestavni del varnostnega 
in obrambnega načrta samo-
upravne organizacije oziroma 
skupnosti, v kateri je organizirana 
NZ. 

Z načrtom za delovanje na-
rodne zaščite se določijo njene 
naloge v miru ob nevarnostih, v 
katerih bi bila lahko v večjem 
obsegu ogrožena javni red, var-
nost ljudi, družbeno ter zasebno 
premoženje, objekti skupnega 
pomena, ob naravnih in drugih 
nesrečah, v izrednih razmerah, ob 
neposredni vojni nevarnosti in v 
vojni. 

Delovanje v NZ 

Delovanje v narodni zaščiti je 
pravica in dolžnost vseh delovnih 
ljudi in občanov, neglede na sta-
rost in spol. 

Opravljanja nalog narodne 
zaščite pa je lahko oproščen, kdor 
je zaradi bolezni ali poškodbe 
traino ali začasno nezmožen za 
delo, če je poklican k opravljanju 

nalog v oborožene sile, civilno 
zaščito, organe za notranje zadeve 
in drugih nalog, h katenm je raz-
porejen, ali če to narekujejo drugi 
utemeljeni razlogi. 

Narodno zaščito vodi načelnik 
NZ preko svojih pomočnikov ali 

vodij skupin, če pa se narodna 
zaščita uporablja za opravljanje 
nalog družbene samozaščite 
skupaj z organi za notranje zadeve 
ali s TO, jo vodi predstojnik 
organov za notranje zadeve ali 
TO. 

Narodna zaščita temelji na izkušnjah iz 1NOB in na koncepciji oborože-
nega ljudstva 

Pripadniki narodne zaščite imajo 
pri opravljanju nalog narodne 
zaščite v miru pravico in dolžnost: 

— da ugotavljajo istovetnost 
neznanih oseb v svoji organizaciji 
združenega dela, v bližini objek-
tov, ki jih varujejo ali na drugih 
območjih delovanja, 

— da preprečujejo nepooblaš-
čenim osebam vstop v prostore 
oziroma dostop k objektom, 

— da zadržijo osebo, ki je bila 
odkrita pri kaznivem dejanju, s 
katerim se ogroža varnost ter 
družbeno ali zasebno premože-
nje, 

— da pregledajo osebo ali vo-
zilo, če sumijo, da ta prenaša ozi-
roma prevaža predmete in na-
prave, ki bi lahko ogrozile varnost 
in povzročile škodo. 

— Ob naravnih in drugih ne-
srečah ter v neposredni vojni ne-
varnosti sodelujejo s CZ in TO. 

— Izvajajo množično izvidniš-
ko obveščevalno dejavnost. 

Pripadniki narodne zaščite so med 
opravljanjem nalog narodne zaš-
čite oboroženi: 

— kadar varujejo objekte in 
drugo premoženje, ki je poseb-
nega družbenega pomena, 

— kadar so ogrožena življenja 
ljudi ali družbeno premoženje 
zaradi kriminalne dejavnosti 
skupin ali posameznikov, 

— kadar grozi nevarnost sabo-
taž in drugih terorističnih dejanj, 

— v neposredni vojni nevar-
nosti in v vojni. 

— Strelno orožje pa lahko ose-
ba v narodni zaščiti uporabi v 
primeru, ko želi ali odvrniti napa-
dalca od napada na ljudi ali 
objekte. 

Narodna zaščita ni nič kaj 
drugega kot samozaščitno 
obnašanje ljudi, vsakega posa-
meznika v naši družbi in pravilen 
odnos do zasebnih in družbenih 
sredstev. Ob dejstvu, da smo v 
narodno zaščito vključeni vsi 
državljani, se moramo stalno po-
stavljati po robu posameznikom 
ali skupinam, ki s svojimi dejanji 
kalijo red in imajo odpor do 
družbenih ter zasebnih sredstev in 
tudi tistim, ki imajo interes zrušiti 
samoupravni družbeni red. 

Z ustanovitvijo narodne zaščite 
se zagotavlja vsakemu posamez-
niku naše samoupravne socialis-
tične družbe, da zavestno vpliva 
na odnose v družbi ter da se lahko 
brani, če je ogrožen. 

Podrobneje o narodni zaščiti je 
zapisano v mah knjižici,- »NA-
RODNA ZAŠČITA«, ki jo je iz-
dala Republiška konferenca 
SZDL Slovenije — Svet za sploš-
no ljudsko obrambo in družbeno 
samozaščito preko Dopisne uni-
verze Univerzum Ljubljana. 

JOŽE PRISLAN 
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Šmartno ob Paki 

Dela počasi napredujejo 
KULTURNA DEJAVNOST V 

KRAJEVNI SKUPNOSTI 
ŠMARTNO OB PAKI JE RE-
SNIČNO BOGATA IN PES-
TRA. LE MALOKJE LAHKO 
NAJDEMO TAKO PRIZA-
DEVNE AMATERSKE KUL-
TURNIKE, KOT SO ŠMARŠKI. 

Delovne so prav vse sekcije 
kulturnega društva v tretjem sre-
dišču Šaleške doline, od mladin-
skega kulturno umetniškega 
društvana tamkajšnji osnovnf šoli, 
likovniki, pevci, člani Gledališča 
pod kozolcem in še kdo. Vsi pa so 
si že dalj časa močno želeli, da bi 
imeli tudi kulturni hram takšen, 
da bo lahko vsakdo ob pogledu 
nanj spoznal, kako bogata kul-
turna dejavnost se odvija za nje-
govimi zidovi. 

Kot vse kaže, se bo dolgoletna 
želja šmarških kulturnikov napo-
ved le uresničila. Dom so namreč 
pred koncem lanskega leta začeli 
delavci Vegrada obnavljati. Za 
uresničitev te zelo pomembne, a 
tudi težke naloge srednjeročnega 

in letošnjega delovnega programa 
krajevne skupnosti Šmartno ob 
Paki, bodo morali krajani odšteti 
lepe denarce. Naložba jih bo ve-
ljala 17 milijonov dinarjev, kar v 
tem težkim gospodarskem polo-
žaju ni prav malo. Tega se dobro 
zavedajo vsi, tako člani sveta in 
skupščine te krajevne skupnosti, 
kulturniki, še najbolj pa devet-
članski gradbeni odbor, ki bdi nad 
izvajanjem te naloge. Ker že sedaj 
vedo, da zbranega denaija ne bo 
dovolj, so za pomoč prosili še 
krajane. Prostovoljna akcija, ki so 
jo pripravili v krajevnih skup-
nostih Šmartno ob Paki in Gore-
nje pa je pokazala, da krajani 
razumejo težave in se po svojih 
zmožnostih vključujejo pri 
obnovi kulturnega doma. Samo v 
krajevni skupnosti Šmartno ob 
Paki so krajani prispevali 500 tisoč 
dinatjev. 

In kaj vse so do sedaj v domu 
obnovili? V gradnji je galerijski 
del, osrednji prostor — avla, 
opravljena so nekatera notranja 

obnovitvena dela, k domu pa je 
prizidana tudi srednja stran. Za 
vsa do sedaj opravljena dela so 
porabili četrtino sredstev. Kot 
pravijo člani gradbenega odbora, 
z izvajalcem niso najbolj zado-
voljni, saj dela kasnijo že za cela 
dva meseca. Po prvih izvajalčevih 
obljubah bi moral dom imeti 
streho nad glavo že do 15. de-
cembra lani. Po ponovnem do-
govoru pa je izvajalec obljubil, da 
bodo groba gradbena dela kon-

čana do konca meseca aprila letos. 
V drugi polovici letošnjega leta j 
mora namreč dvorana že služiti | 
svojemu namenu. 

Čeprav je obnova kulturnega \ 
doma za krajane Šmartnega ob j 
Paki velik zalogaj, v svojih priza-
devanjih niso osamljeni, saj jim 
pomaga širša družbena skupnost, j 
Na eni od zadnjih sej jim je kul- j 
turna skupnost Velenje obljubila, 
da bo prispevala denar za nakup J 
opreme. 

Kulturni dom v Smartnem ob Paki počasi spreminja svojo podobo 

Na velenjskem gledališkem odru je zaživel trenutek 
divjega zahoda 

SMO si v našem gledališču 
težka gledalliška dela. V vsako 

" saso vlagali veliko dela in 
Mislimi, da smo uspevali; 

smo obRemenJevali in ga 
s preizkušenimi ali novimi 

Velikokrat smo 

je de-
floitb poltreboo razvedrilo. 

fcronaiMeniih pripomb 
•no spoznanje, da je d 

Tako, kaftarao razvredrilo, Id človeka 
sproiča, U ga bodri zza fta bolj popolno 
Mfceao, ustvarjalnoo in samoupravno 
življenje. Naj se nami ljudje nasmejejo; 
naj se sprošča napcor in zadržanost. 
OdtočiH smo se za kavrbojko: VETER V 
VEJAH SASAFRASSA, delo Reneja de 
Obaldija. Naslov Je čuden, kakor je 

i večina pojavcov, ki jih prinaša 
" s aH večina vrsega, kar prinaša 

• smo. Deko je aaštadirano. 
Zaigrali bomo, kakor-zmoremo in če bo 
vžgalo, koma spornsili ušprh in s tem 
M U vabilo, da bomoo nastopali za de-
lom kolektive in za i mladino.« 

Tako sva razpredati« misli s to vari -
Sem Karlom Čretnikkom, dolgoletnim 
ipakea^ U je na naišem odru ie dos-
tojno predstavil celo vrsto likov umet-
aHdfc stvaritev. To jje bil dan ali dva 
pnd premiere. 

Danes, malo manjj kakor teden po 
predstavi Se vedno niimam urejene ce-
lovitosti predstave, ki i sem jo z veseljem 
ki pozorno spremljal.. Pa smo se dogo-

vorili, da poskušam nekaj napisati in 
odgovoriti, kakšen vtis je predstava 
napravila na gledalca; ali so igralci 
uspeli slediti namenu »vtorja, režiserja 
in svojemu izbora; ali so podoživeli 
družinsko in prijateljsko razpoloženje 
družine Rockfeller in znancev v njihovi 
izvirnosti in domačnosti na divjem za-

Reči moram, da smo gledalci polne 
dvorane predstavo pozorno in s po-
doživtjanjem spremljali. V dvorani smo 
čutili nestrpni mir, čutili smo razpo-
loženje, napetost in strah; v trenutkih 
pa smo se od srca nasmejali. 

četudi ne nameravam ocenjevati 
nastop posameznika, moram za vse 
reči, da je kolektiv odlično opravil svoje 
delo in k temu je vsak posameznik 
prispeval svoj izdatni delež. Mene je 
najprej presenetila scena. Izredne za-
misli in izredni izdelek. In ko ob po-
gledu na oder zaslišimo prijetno in 
melodično glasbo, imamo v resnici 
občutek, da smo neopazni udeleženci in 
opazovalci dogajanja, da čutimo veter 
in pronicljivo življenje v sredi divjine ali 
v kateremkoli kraju razsežne pampe. 

V predstavi sem videl prešerno mla-
dost in sproščenost ljudi, ki so brez 
generacijskih ali drugih" predsodkov. 
Družina je podobna enakovrednim 
ljudem, ki so se v sili zatekli v te pros-
tore pred svojimi preganjalci in sedaj 
jih druži prijateljstvo. Zatočišče Roc-

kfellerjevib se z vsakim gostom števi-
lično povečuje. Vsakdo je dobrodošel, 
le sovražiti jih ne sme. Nič ne de, če 
okajeni zdravnik svoje neuspehe vedno 
znova utaplja v viskiju. Postal je pač 
hišni prijatelj in s tem kos hišnega 
premoženja. 

V celotnem delu pravzaprav ni nič 
posebnega. Tako življenje z vsemi 
krajevnimi navadami in razvadami teče 
povsod in v vseh krajih, le prisluhniti 
jim je treba. V dvorani smo se sproš-
čeno nasmejali smrti »mali pištolici«. 
Kdo bi nam to zameril? Ce bi se drugače 
obnašali ne bi bili mi. Le komu pride na 
misel, da bi nasprotoval čisto prepro-
stemu in vsakdanjemu pogovora in 
govoru. Nekajkratna opozorila iz na-
šega današnjega in sedanjega življenja 
so bila kakor dodatno poživilo. Na-
mesto Nele Eržišnik ali Šraufcigeija so 
jih pač povedali v družini Rockfeller-
jevih. Le čemu se ne bi tako obnašali, 
saj so prišli na oder » z vsem mesom in s 
celimi kostmi.« 

Prepričan sem, da smemo vsem ig-
ralcem skupaj in vsakemu posamezni-
ku iskreno čestitati. Ko smo zapuščali 
dvorano, smo bili prežeti z vedrino in s 
ponosom, da so nam lepo predstavo dali 
in pripravili naši igralci. 

Naše zadovoljstvo pa naj bo hkrati 
vabilo na vse predstave, ki bodo sledile 
premieri. 

Rad bi, da bi se prav razumeli. Go-

tovo velja zahvala tudi odličnemu 
režiserju Francu Končan u, scenaristu 
Sašu Kumpu in celotnemu odrskemu in 
tehničnemu vodstvu, ki so bili tudi 
odlični realizatoiji priprav. 

Posebej pa bi rad velenjskim gleda-
liščnikom v vzpodbudo povedal še tole: 

Amatersko gledališče ima za seboj 
izredno bogato ustvaijalno obdobje, ki 
ga smemo in moramo meriti z desetletji 
in velikim bogastvom. NaSe amatersko 
gledališče je kolektiv, ki liho in mirno 
ustvaija, ki dela in dela, da bi mi gle-
dalci čim bolje in čim lepše uživali; to je 
kolektiv, ki išče poti, ki z močno voljo 
prenaša bremena in ki z vdanostjo dan 
in kulturi premaguje kritična obdobja. 
Zato zasluži in s svojim vztrajnim de-
lom opravičuje, da bi njihovo delo in 
življenje spremljali z drugačno 
odgovornostjo. (Če nič drugega, omo-
gočiti bi jim morali boljše delovne po-
goje.) 

To naj ne zveni samo kot priznanje 
delovnemu kolektivu. Iz njihovega dela 
veje poziv nam občanom in vsem 
odgovornim, da spremljamo njihovo 
delo, da jim javno izrečemo priznanje, 
da smo organizatorji in oblikovalci 
novih odnosov do dobrega in plemeni-
tega dela. To so poti za nove uspehe in 
za nove generacije. 

Stane 2ula 

Pred sejo skupščine SISS 

Letos 284 novii stanovanj 
Za prihodnji {ponedeljek, 6. 

ob 146. uri sklicana 
Samoupravne sta-

novanjske skupnos<ti občine Vele-
nje. Na dnevnem iredu imajo več 

" "i točk. 

INVESTICIJSKI PROGRAM 
ZA SOSESKO ŠAlLEK m 

Delegati bodo nia seji razprav-
ljali o investicijskem programu 
družbeno usmeijeine gradnje So-
seske Šalek m , ki zajema prostor 
med Šalekom II in !Selom. Prvotni 
zazidalni načrt je bil sprejet na 

občinski skupščini že leta 1977, v 
letu 1981 pa tudli tehnični del 
zazidalnega načrtai. Takrat je sta-
novanjska skupnost izvedla tudi 
že natečaj za najugodnejšo pro-
jektno rešitev stanovanjskih 
ofcjektov. 

Na osnovi izkuštenj pri gradnji 
stanovanjske soseslke Salek II, so 
lani pristopih k neekaterim spre-
membam zazidalmega načrta Ša-
lek m in tako prithranili 110 mi-
lijonov dinaijev. 

Soseska Šalek IIII bo tako zaje-
malk 623 stanovainj (pet stano-
vanjskih objektov),!, osnovno šolo 
za 700 otrok, otroštki vrtec za 200 
otrok, samostojern objekt za 
osnovno preskrbo,', lokale v pri-
tličju dven stanovaanjskih blokov 
in vso potrebno kcomunalno in-
frastrukturo s 7665 parkirnimi 
mesti. 

Predračunska vrrednost izgrad-
nje celotne soaseske znaša 
1353.183.272 dinartijev, od tega je 
predračunska vreddnost stano-
vanjske gradnje (too je tisti del, ki 
bremeni m2 stanovanja) 
1,086.796.000 dinanrjev. 

Gradnja prvih ddveh stanova-
njskih objektov se jeje že pričela ko-
nec preteklega leta,, soseska pa naj 
bi bila dograjena kconec leta 1986. 

Prvi objekt v novi soseski mora 
biti končan še v letošnjem letu, 
drugi pa junija 1985. Sredi letoš-
njega leta bodo, kot predvideva 
načrt izgradnje, pričeli že gradnjo 
tretjega objekta, v prvi polovici 
naslednjega leta gradnjo četrtega 
objekta in v drugi polovici leta 
1985 gradnjo zadnjega objekta. 

NAČRT STANOVANJSKE 
SKUPNOSTI OBČINE VELE-
NJE ZA LETO 1984 

Predlog programa, ki ga bodo 
na prihodnji seji potrjevali dele-
gati skupnosti stanovanjske 
skupnosti predvideva, da bi v tem 
letu zgradili 284 družbenih sta-
novanj (objekti A3, E2, stolpič 
SISS, 1A B, štiri pritlična stano-
vanja v objektu D4, 10 podstreš-
nih stanovanj REK, 8 podstrešnih 
stanovanj v Topolšici...) 

Stanovanjska skupnost gospo-
dari s stanovanji in stanovanjski-
mi hišami. To področje dela 
obsega vzdrževanje, prenovo in 
nadomestitev stanovanj, tako da 
se zagotovi nezmanjšana upo-
rabna vrednost stanovanja in 
stanovanjskih hiš v družbeni lasti; 
upravljanje s stanovanji in stano-
vanjskimi hišami v družbeni lasti; 
odločanje o oblikovanju in upo-
rabi sredstev stanarin in o drugih 
sredstvih za gospodarjenje s sta-
novanji in stanovanjskimi hišami 
v družbeni lasti. 

Stanovanjska skupnost zbira 
sredstva tudi za namene vzajem-
nosti pri razreševanju stanova: 

njskih vprašanj. V ta namen bomc 
v občini Velenje zbirali 0,782 
odstotka sredstev iz bruto osebnih 
dohodkov iz čistega dohodka. V 
letu 1984 naj bi tako zbrali nekaj 
več kot 38,5 milijonov dinaijev. 
Po predlogu bi polovico zbranih 
sredstev namenili za kreditiranje 

izgradnje družbeno najemnih 
stanovanj za tiste ozd, ki začasno 
niso sposobne oblikovati sklada 
skupne porabe za stanovanjsko 
graditev. 35 odstotkov sredstev bi 
namenili za kreditiranje odkupa 
etažnih stanovanj, ostala sredstva 
pa za kreditiranje gradnje indivi-
dualnih stanovanjskih hiš. 

V tem letu bo zgrajenih 41 so-
lidarnostnih stanovanj. 22 jih 
bodo namenili delovnim ljudem, 
občanom in družinam, ki nimajo 
pogojev, da bi rešili svoje stano-
vanjsko vprašanje. 22 stanovanj 
pa v občini Velenje gradimo s 
sredstvi SPIZ Slovenije in bodo 
dodeljena upokojencem in inva-
lidom. 

UREJANJE STANOVANJ-
SKIH ZADEV DELAVCEV 
ZAPOSLENIH PRI OBRTNI-
KIH 

Delegati bodo na seji razprav-
ljali tudi o osnutku pravilnika o 
urejanju stanovanjskih zadev de-
lavcev zaposlenih pri delovnih 
ljudeh, ki samostojno opravljajo 
dejavnost z osebnim delom s 
sredstvi v lasti občanov. S tem 
aktom bo skupnost nadomestila 
dosedanji pravilnik o merilih in 
pogojih za dodeljevanje stano-
vanj in stanovanjskih posojil, ki 
jih v ta namen odvajajo samo-
stojni obrtniki občine Velenje. 
Nov akt v celoti upošteva vsa do-
ločila, kijih na tem področju pri-
našajo novo sprejeti akti v naši 
republiki. Javna razprava o tem 
samoupravnem splošnem aktu 
poteka tudi v sindikalni 
organizaciji delavcev zaposlenih 
pri samostojnih obrtnikih. 

PREDNOSTNA LISTA 
UPRAVIČENCEV DO STANO-
VANJ 

Na dnevnem redu je tudi zelo 
pomembna točka dnevnega reda 
— sprejem prednostne liste 
upravičencev do stanovanj, kate-
re dodeljuje Samoupravna inte-

resna stanovanjska skupnost | 
občine Velenje. Na listi je 75 
prosilcev. 

Delegati pa bodo na seji raz- ! 
pravljali še o spremembah pra-
vilnika o pogojih in merilih za 
delno nadomeščanje stanarin ter 
potrdili listo upravičencev do j 
subvencij na tem področju. Odbor 
za solidarnost in vzajemnost v 
stanovanjskem gospodarstvu je že 
obravnaval predlog enotnih sta-
lišč za politiko stanarin v letoš-
njem letu. Za obdobje 1981 do 
1985 je bil pripravljen sistem 
delnega nadomeščanja stanarin 
na osnovi raziskovalne naloge 
inštituta za ekonomska razisko-
vanja in določa devet možnih va-
riant. V občini Velenje smo v 
lanskem letu prvotno uporabljali 
varianto 4, marca lani smo jo 
nadomestili z varianto 2, tokrat j 
pa predlagajo delegatom skup-
ščine v sprejem varianto 1. Seveda 
bodo o tem odločali delegati. 
Varianta 1 je najmilejša in so 
subvencije tudi največje. Do 
nadomestila stanarine so upravi-
čene družine v primerih, kadar je 
odstotek stanarine v dohodku 
gospodinjstva višji od odstotka 
znosne stanarine. 

Na dnevnem redu seje skup- j 
ščine samoupravne interesne ; 
skupnosti pa je še vrsta drugih 
pomembnih točk. Med drugim 
bodo delegati sprejeli ugotovit-
veni sklep o prenehanju veljav-
nosti samoupravnega sporazuma 
o dolgoročnem opravljanju stro-
kovnih nalog in opravil za Sa-
moupravno stanovanjsko skup-
nost, samoupravni sporazum o 
financiranju UGG dokumenta-
cije, sprejeli sklep o odprodaji 
poslovno stanovanjske zgradbe 
Celjska 9 a. Na dnevnem redu so 
še volitve in imenovanja. Izvolili 
tiodo odbor za solidarnost in 
vzajemnost ter imenovali pet-
članski odbor za reševanje stano-
vanjskih vprašanj delavcev za-
poslenih pri samostojnih obrtni-
kih. 

| Kino Velenje - Kulturni center hran N^otnk Vitanje 

| Koledar prireditev v februarju 
TITOVO VELENJE 

Četrtek. 2. febraaija, ob 26. mi, dom britve Titovo Veleaje projekcija filma. 
PRINC MAŠČEVALEC, ameriški, akcijski spektakel. 

Petek, 3. februarja, ob 19. ari, r 
j otvoritev likovne razstave Antona I 
i sodelujeta Ljupčo SAMARDŽISKI, 
Pokrovitelj Kulturna skupnost Velenje. Razstava bo odprta do 29. februarja. V 
soboto, 3. feb., ob 11.00, strokovno vodstvo po razstavi. 
ŠMARTNO OB PAKI 

Petek, 3. februarja, ob 18. mi, osnovna Sala Šmartno ob Paki SLOVENSKI 
I OKTET, koncert, vstopnina 100 din. 
ŠOŠTANJ 

Petek, 3. februarja, ob 20. ari dom kaltare Šoštanj SLOVENSKI OKTET, 
| koncert, vstopnina 100 din. 
' TITOVO VELENJE 

Sobota, 4. februarja, ob 10. mi, dom kattare Titovo Veleaje lutkovna igrica NA 
SVIDENJE PRIHODNJE LETO in igrica VOLK IN 7 KOZLIČKOV otroška 
matineja, vstopnina 10 din. 

Sobota, 4. februarja, ob 1930, dom kulture Titovo Velenje Miloš Miketp. 
MORALNO POLITIČNE KVALIFIKACIJE TOV. GUBCA ali sestanek z ne-
prijetnim dnevnim redom. Slovensko ljudsko gledališče Celje. Režija Franci 
Križaj. Igrajo Dare Ulaga, Zvone Agrež, Jana Smidova, Ljerka Belakova. Zvez-
dana Mlakarjeva, Nada Božičeva, Mija Mencejeva. Bruno Baranovič, Borut 
Alujevič, Peter Boštjančič, Bogomir Veras, Drago Kastelic, Janez Bermež, Miro 
Podjed, Jože "Pristov in Branko~Mik)avc. 

Vstopnina 150 din. 
PESJE 

Sobota, 4. februarja, ob 18. ari, telovadnica osnovne šole P raje PROSLAVA 
v počastitev slovenskega kulturnega praznika 
TITOVO VELENJE 

Nedelja, 5. februarja, ob 1«. mi, d— Utare Titovo Velenje filmska projekcija 
SNOOPIE SE VRAČA DOMOV, ameriška risanka 
ZAVODNJE 

Nedelja, 5. februarja, ob 11. uri, Prosvetni dom v Zavodajah PROSLAVA ob 
slovenskem kulturnem prazniku 
KONOVO 

Nedelja, 5. februarja, ob 15. ari, dem DPO na Koaovem Srečanje pevskih 
rov v počastitev slovenskega kulturnega praznika (Skale, P zborov v počastitev slovenskega kulturnega praznika (Skale, Ravne-Gaberke, 

Lokovica, Šmartno ob Paki, Zavodnje in Konovo) 
TITOVO VELENJE 

dorieO 
PROSLAVA" V POČASTITEV SLOVENSKEGA KULTURNEGA PRAZNI-
KA s podelitvijo Napotnikovih priznanj. 

V programu sodelujejo: Pionirska gledališka skupina iz Šmartnega ob Paki, 
Mladinski pihalni orkester Glasbene šok iz Titovega Velenja, Nina Mavec, izrazni 
ples, Glasbena šola Titovo Velenje. 

Ponedeljek, 6. februarja, ob 2*. ari, dam Utrne Titovo Velo* projekcija 
filma CUBA, ameriški akcijski film 
LOKOVICA 

Četrtek, 9. februarja, ob 18. mi, dom DPO Lokorica PROSLAVA v počastitev 
slovenskega kulturnega praznika 
TITOVO VELENJE 

Četrtek, 9. februarja, ob 28. ari, dom Utrne Titovo Velenje projekcija filma 
VROČE POSTELJE, italijanska komedija 

Petek, 10. febraaria, ob 19. ari, knjižnica Titovo Velenje, petkov Utaral vato 
Tone PARTLJIČ: Kako sem hotel pnjeti sonce, predstavitev knjige in avtorja 

Petek, 10. febraaria, ob 1930, dom kuhare Titovo VeMe Ren« de Obaldia: 
VETER V VEJAH SASAFRASA, komedija, repriza. Amatersko gledališče Titovo 
Velenje. Režija: Franci Končan. 

Vstopnina 100 din. 
Sobot«, 11. februarja, ob 10. mi, dom kaltare Titovo Veleaje, otroška amtiaeja 

GRADIČ, glasbena pravljica in MEDVEDEK PU. lutke, vslonnina 10 Hm 
Sobota, 11. februarja, ob 19 JO, dom kaltare Titovo Velenje JANI KOVAČIČ. 

koncert 
RAVNb 

Sobota, 11. februarja, ob 17. ari, dom DPO v Ravnah PROSLAVA v počastitev 
slovenskega kulturnega praznika 
ŠENTILJ 

Sobota, 11. februarja, ob 18. mi, v Gasilskem doma v Šentilja, PROSLAVA v 
počastitev slovenskega kulturnega praznika 
TITOVO VELENJE 

Ponedeljek, 13. februarja, ob 12. in M. mi, dom Utare Tivovo Veleaje Migel 
WiUiams: RAZREDNI SOVRAŽNIK, Slovensko mladinsko 
na, sklepna predstava za dijake Centra srednjih šol Titovo Velenje. 

Ponedeljek, 13. febraarja, ob 20. ari, dom Utrne Titovo VeMfe projclaja 
filma SOMRAK, angleško-jugoslovanska drama. 

Sreda, 15. februarja, ob 19J0, dom Utrne Titovo Veleaje Jovan KOLUN-
DŽUA. violina, Riccardo CARAMELLA, klavir (Itabja), violinski recital. Spored: 
G. Tartini. L. van Beethoven, J, Brahms. Vstonnina 100 din. 

Četrtek, 16. februarja, ob 20. ari, dom kaltare Titovo Velenje projekcija filma 
BEN HUR, ameriški zgodovinski spektakel. 

Petek, 17. februarja, ob 1930, dom Utrne Titovo Veleaje Tomaž PENGOV. 
kitara, koncert. Vstopnina 120 din. 

Sobota, 18. februarja, ob 10. ari. dom Utrne Titovo Velele PSIČEK 
ŠPIČEK, lutke in VOLK IN 7 KOZLIČKI - . . 
lOdin. 

Sobota, 18. februarja, ob 19. ari, kadilnica doma Utare Titovo Veieaje KINO 
16, projekcija filma avtoija Daniela Schmida 

Nedelja, 19. februarja, obit. ari, do« kaltare Titovo Veleaje otroška matineja, 
| projekcija filma LASSIEVE ČAROVNIJE, ameriški film. 

Ponedeljek, 20. febraatja, ob 20. ari, dam kaltare Titovo Veie^e projekcija 
! filma ŽELEZNI ČLOVEK, poljska drama. 

Četrtek, 23. febraaria, ob 20. ari, dom Utrne Titovo Velenje projekcija filma 
! SUPfcRSONIČNI ČLOVEK, ameriški avanturistični film. 

Petek, 24. februarja, ob 1930, dom kaltare Titovo Veleaje RUDARSKI 
1'OKTET, koncert, dirigent Ciril Glavnik, vstopnina 100 din. 
| ŠOŠTANJ 

Sobota, 25. febraaria, ob 18. ari, tetovatoiea oauvne Šole B. Itlit liHaal 
[ Blaž Araič: MOJA PESEM NI LE MOJA PF-SEM. kantata. Proslava v počastitev 
40. obletnice Pohoda XIV. divizije in Kajuhove smrti. Sodelujejo: Agata Šumnik, 
sopran, Jože Oštir, tenor. Zmago Frankovič, bariton. Drago Seme, recilalor. 
Mešani zbor Gorenje, Mešani zbor Svoboda, Dekliški zbor m Rudarska godba. 

I Dirigent: Ivan Marin, 
i TITOVO VELENJE 

tOV, igrica, otroška matineja, vstopnina 

dam Utrne Titovo Velele PSIČEK Sobota, 25. febraaria, ob 10. ari, 
n H ANK.INA IGLA, lutke, otroška matineja, vstopnina 10 din. 

Titovo Vdarie Karel Č 
rfUCA IGRALA GLEDA-

LIŠČE, I utkovno gledali«« Lj ubljana, za predšolske otroke in osnovno šolo, nižja 
stopnja, po posebnem razporedu. 

| ŠPIČEK, lutke in 
Sreda, 29. febraaria, ob 12. ia 14. ml, tat ka 

[ - Matjaž Loboda: KAKO STA SE KUŽEK IN MUCA IGI 

KINO • KINO • KINO • KIN0 • KINO • KINO 
REDNI KINO VELENJE 
Četrtek, 2. 2. ob 18. in 20. uri 
EDINI MOŠKI NA SVETU — ameriški, komedija. V. gL vi.: Leigh Lawson 
Petek, 3. 2. ob 10^18. in 20. uri 
UGRABITELJA IZGUBLJENEGA ZAKLADA — italijanski. V gL U Bud 
Spencer 
Sobota, 4. 2. ob 16., 18. in 20. uri 
UGRABITELJA IZGUBLJENEGA ZAKLADA — italijanski. V. gL vi- Terence 
Hill 
Nedelja, 5. 2. ob 16. uri 
OTROŠKA MATINEJA — SNOOPIE SE VRAČA DOMOV — ameriški, ri-
sanka. 
Nedelja, 5. 2. ob 18. in 20. uri 
UGRABITELJA IZGUBLJENEGA ZAKLADA — italijanski, avanturistični 
Ponedeljek, 6. 2. ob 18. in 20. uri 
PRINC MAŠČEVALEC - ameriški, akcijski spektakL V gl. vi.: Lee Horsley 
Torek, 7. 2. ob 18. in 20. uri 
CUBA — ameriški, akcijski. V gl. vL: Sean Connery 
Sreda in četrtek, 8., 9. 2. ob 18. m 20. uri 
PING IN PONG - hongkonški. akcijski. V gl. vL: Wang Ye Lung 
FILMSKO GLEDALIŠČE 
Ponedeljek, 6. 2. ob 20. uri 
CUBA — ameriški, akcijski. V gl. vl_- Sean Connerv 
Režija: Richard Lester 
KINO DOM KULTURE VELENJE 
Četrtek, 2. 2. ob 20. uri 
PRINC JrfAŠČEVALEC — ameriški, akcijski spektakl. V gl. vi.: Lee Horslev 
Nedelja, I,'2. ob 10. uri 
OTROŠKA MATINEJA — SNOOPIE SE VRAČA DOMOV 
sanka. 

ameriški, ri-
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ŠPORT IN REKREACIJA • ŠPORT IN REKREA 

Streljanje 
Najboljfi slovenski strelci so se 

pomerili v Slovenskih Konjicah na 
tretjem republiškem preglednem 
strelskem tekmovanju. V medna-
rodnem programu so Velenjčani 
dosegli dobre rezultate. Pri mladin-
kah je slavila Denis Bola s 374 kro-
gi, druga je bila s 361 krogi Močil-
nikova Orlačnikova pa je bila s 
359 na strdjanimi krogi tretja. Pri 
Članih je v streljanju s pištolo prav 
tako zmagal Velcnjčan Trstenjak, 
ki je nastrdjal 562 krogov, na tretje 
mesto pa se je uvrstil Trinkaus s 
559 krogi. Legner je s 491 nastrdja-
nimi krogi zasedel tretje mesto med 
mladinci. Vsi ti velenjski strelci so 
Slani slovenske reprezentance, ki je 
nastopila na turnirju republik v Za-
grebu. Na tem tekmovanju je Trin-
kaus v streljanju s pištolo osvojil 
četrto mesto, Orlačnikova pa je 
bila pri mladinkah s 362 krogi četr-
ta. 

X X X 

V drugem kolu republiške 
strelske lige — nacionalni program 
— bilo je v Hrastniku so velenjski 
strelci z domačini izgubili z rezulta-
tom 1464:1444 krogov. Za 
velenjsko ekipo so streljali: Zučko 
370, Hinko Bola 362, Hiršel 360, 
Detlbah 352 krogov. 

X X X 

Na občinskem prvenstvu za 
„Zlato puščico", bilo je pred krat-
kim v Titovem Velenju, je 
nastopilo 21 strelcev. Zlato puščico 
za leto 1984 je osvojil mladinec 
Janez Hiršel s 549 krogi, drugi je 
bil Franjo Zučko, Id je nastreljal 
prav toliko, tretji pa je bil s 546 
nastrdjanimi krogi Jože Detlbah. 
Normo za področno zlato puščico 
je izpolnilo 16 strdcev. 

F. ZUCKO 

Smučanje 

Za pokal Coca Cole in 
Miranov memorial 

Prizadevni delava smučarskega 
kluba iz Titovega Velenja so prete-
klo neddjo pripravili na Golteh 
tekmovanje za pokal Coca Cole, 
prvič pa tudi za Miranov memorial. 
Na startu so se zbrali vsi člani ju-
goslovanskih mladih selekdj iz 23 
slovenskih in dveh hrvaških 
klubov. Nastop mladih upov ju-
goslovanskega smučanja si je 
ogledalo preko 1600 gledalcev. 

Pri pionirkah so favoritinje 
opravičile naslov najboljših, saj je 
vodilna Katjuša Pušnik, SK Orna, 
na Golteh znova Zmagala. Svoje 
tekmice je „ugnala" kar za 2,5 
sekunde. Med 56 tekmovalkami sta 

nastopili tudi dve domačinki. 
Mojca Pusovnik se je uvrstila na 
odlično 11. mesto, Zormanova pa 
je v prvem teku po dobrem 
vmesnem času naredila napako in 
morala v sneg. 

Pri pionirjih je bil ,,boj" mnogo 
hujši. Zmagal je Samo Borovnišek, 
SK Eta Cerkno, ki je prejel tudi 
Miranov pokal, Velenjčan Roman 
Ravnjak pa je z visoko štartno šte-
vilko 79 zasedel 21. mesto. Od 
vdenjskih smučarjev sta nastopila 
še Matej Mejovšek, ki je bil ob 
koncu 25., Rajko Skrubej pa se je 
uvrstil na 39. mesto. 

Sankanje 

Tekmovanje v Plešivcu 
Krajevna skupnost Plešivec je 

znana še zlasti po vsakoletnem 
kmečkem prazniku, ki ga organizi-
rajo v mesecu avgustu. Tokrat pa 
so za poživitev, rekreadjo in 
turistično privlačnost pred dnevi 
organizirali tudi prvo sankaško tek-
movanje, katerega se je udeležilo 
kar 45 tekmovalcev iz okoliških 
krajev. Prišlo pa je tudi vdiko 
število gledalcev, ki so spodbujali 
svoje tekmovalce. 

Proga je bila dolga 2 km in 
dobro pripravljena, tekmovanje pa 
je potekalo v treh skupinah. Start 
je bil pri domačiji Stanka Rihterja, 
dlj pa pri Ivanu Rihterju, kjer so 
vsem tekmovalcem nudili toplo 
okrepčilo. Pri pionirjih so bOi prvi 
trije Tinka Rihter, Plešivec, Simon 
Balant, Podgorje, in Romana Hra-

šan, Smiklavž. Pri ženskah so bile 
prve tri Metka Kotnik, Plešivec, 
Marija Rihter, Plešivec in Anica 
Andreje, Šoštanj. Pri moških pa 
Vinko Kotnik, Plešivec, Marjan 
Kotnik, Plešivec in Janko Balant, 
Podgorje. Podditev nagrad in 
priznanj, ki jih je prispevalo 
Turistično društvo Titovo Velenje, 
je bila pri Ivanu Kotniku v 
Plešivcu. 

Prizadevnim krajanom v tej 
hriboviti vasici gre vsekakor 
priznanje za tako uspešno izvedeno 
tekmovanje, ki je poživilo zimsko 
mrtvilo, saj so prišli na svoj račun 
tako tekmovalci kakor tudi gle-
dala, ki so dokaj živo vspodbujali 
vse nastopajoče. 

V. K. 

V SLIKI IN BESEDI • V SLIKI IN BESEDI 

Kdo se koga boji, aH kdo koga pazi? Morda pa štirinožec išče 
izdelavo svoje vrstnice. Iz snega seveda. (Dejstvo je, da se je 
- i n bežal tat i-avtor poMetka). 

bal 

gorenje« 
Gorenje TGO, n. sol. o., 
Trtovo Velenje 

Začasni kolegijski poslovodni organ 

OGLASA: 

prosta dela in naloge v neposredni proizvodnji 

— sestavljalec 
— točkalec 
— posluževalec poliuretana 
— polirec kalupov 
— brusilec polizdelkov 
— žgalec keramike 
— Žagar 
— upravljalec naprav 

Za vsa navedena dela in naloge je določeno poskusno delo 
po pravilniku o delovnih razmerjih. 

Poleg splošnih z zakonom določenih pogojev, kandidatom ni 
treba izpolnjevati kakšnih posebnih pogojev; so lahko NK 
delavci razen za razporeditev na dela in naloge upravljalec 
naprav, kjer se zahteva KV delavec elektro ali kovinarske 
stroke. 

Kandidati poiljejo pisne prijave v roku 8 dni po 
objavi oglasa na naslov: GORENJE TGO TITOVO VELE-
NJE, Kadrovski sektor. Celjska 5/a, 63320 Titovo Vele-
nje. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v 30 dneh po poteku roka 
za prijavo. 

gorenjegs 
Gorenje TGO, n. sol. o., 
Titovo Velenje 

Začasni kolegijski poslovodni organ 

OGLAŠA 

prosta dela in naloge 

VODENJE SLUŽBE ZA STANOVANJSKO GOSPODAR-
STVO 

r _ 
Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje pogoje: 

1. visokošolska ali višješolska izobrazba gradbene, organiza-
cijske, pravne ali strojne smeri. 

2. najmanj 5 let delovnih izkušenj 
3. poskusno delo v trajanju 65 delovnih dni 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izobraz-
bi in delovnih izkušnjah v roku 30 dni po objavi oglasa 
na naslov: GORENJE TGO Titovo Velenje, Kadrovski 
sektor, Celjska 5/a, 63320 Titovo Velenje. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v roku 45 dni po poteku 
roka za prijavo. 

Vegrad, n. sol. o. Trtovo Velenje 
Gradbeno industrijsko podjetje 
63320 TITOVO VELENJE, Prešernova 9a 

Na osnovi sklepov komisij za delovna razmerja, tozd Gradnja 
Velenje in delovne skupnosti skupnih služb, objavljamo pro-
sta dela in naloge: 

1. VODENJE SEKTORJA DRUŽBENI STANDARD 
2. VODENJE INVESTICIJ IN IZDELAVA INVESTICIJ-

SKIH ELABORATOV 
3. REFERENT ZA INOVACIJE 
4. VODENJE ODDELKA KONTROLE KAKOVOSTI 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev za zasedbo 
objavljenih del in nalog zahtevamo: 
pod 1.: 
— višješolsko izobrazbo gostinske, ekonomske ali tehnične 

smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj, oziroma z delom pridobljene de-

lovne zmožnosti 

pod 2.: 
— visokošolsko izobrazbo tehnične ali ekonomske smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj oziroma z delom pridobljene delov-

ne zmožnosti 

pod 3.: 
— višješolsko izobrazbo orgnizacijske, tehnične ali ekonom-

ske smeri, 
— 3 leta delovnih izkušenj pri organiziranju inventivne dejav-

nosti 

pod 4.: 
— visokošolsko izobrazbo tehnične smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— izpit iz ZGO 

Pisne prijave z dokazili pošljite v kadrovsko službo v 15 dneh 
od objave oglasa. 

•Z izbranim kandidatom bomo sklenili delovno razmerje za ne-
določen čas z obveznim poizkusnim delom. 
Vse prijavljene kandidate bomo pisno obvestili v 30 dneh po 
opravljeni izbiri. 

KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 
TOK KOPLAS 

OBJAVLJA 

prosta dela in naloge za nedoločen čas 

VODENJE PROIZVODNE ENOTE IN TEHNOLOŠKA 
DELA PRI P. E. KOVINARSTVO 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev izpolnjevati še 
naslednje: 
— da imajo višješolsko izobrazbo kovinarske ali strojne smeri 
— najmanj 3 leta delovnih izkušenj pri tehnoloških delih 
— smisel za vodenje in organizacijo 
— vozniško dovoljenje B kategorije 

Po določilih pravilnika o delovnih razmerjih temeljne organiza-
cije je za to vrsto del določeno poskusno delo 60 dni. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev za opravljanje teh del najkasneje v roku 8 dni od 
dneva objave na naslov: 

DO ,,ERA" TITOVO VELENJE - KOMISIJA ZA DELOVNA 
RAZMERJA TOK KOPLAS, Titovo Velenje. Kersnikova 1. 

Kandidati bodo o izbiri pisno obveščeni v roku 15 dni od 
zaključenega roka za prijave. 

i ; 

DO ,,ERA" TITOVO VELENJE 
TOK KOPLAS 

Na podlagi 75. in 76. člena Statuta TOK KOPLAS svet obrt-
nikov in delavcev 

RAZPISUJE 

dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 

DIREKTOR TOK KOPLAS 

Za opravljanje teh del in nalog je lahko imenovan delavec, ki 
izpolnjuje naslednje pogoje: 

1. da je državljan SFRJ in izpolnjuje splošne pogoje določene 
z zakonom, samoupravnimi sporazumi in družbenimi dogo-
vori 

2. da ima visoko ali višjo izobrazbo ekonomske, politološke 
ali tehnične smeri 

3. da ima najmanj 3 oziroma 5 let delovnih izkušenj pri delih 
s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 

4. da ima ustrezne moralnopolitične kvalitete, ki se izražajo 
v odnosu do samoupravne družbene ureditve ter sposob-
nosti za razvijanje samoupravnih odnosov, v razvitem čutu 
odgovornosti do dela, do delovnih ljudi in v osebni pošte-
nosti. 

Na razpisna dela in naloge bo delavec imenovan za 4 leta. 

Kandidati poiljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjeva-
nju pogojev v roku 8 dni od objave razpisa na naslov: 
DO „ERA" TITOVO VELENJE, Kersnikova 1 z oznako 
„ZA RAZPISNO KOMISIJO TOK KOPLAS". 

Kandidati bodo o izbiri obveščeni najkasneje v roku 30 dni 
po preteku roka za prijave na razpis. 

\Kirnost 
o.sub.o., delovna organizacija za fizično in tehnično ^ ^ ^ ^ 

varovanje premoženja, Ijubljana, koprska ul. 46 

DO VARNOST LJUBLJANA 

TOZD VAROVANJE PREMOŽENJA CELJE 

OBJAVLJA 

prosta dela in naloge varnostnikov za delovne naloge v 
Titovem Velenju, Smartnem ob Pakl in v Pod logu pri 
Žalcu. 

Pogoji: 

dokončana osnovna šola, primerne moralnopolitične kvalitete, 
preizkus znanja in posebni pogoji iz pravilnika o splošnih 
pogojih poslovanja za OZD, ki varujejo družbeno premoženje. 

Vloge pošljite na naslov: VARNOST, TOZD Varovanje pre-
moženja Celje, Miklošičeva 1. 

Rok za prijavo je 15 dni po objavi. 

Stara vas 

Nagradno 
sankanje 

V soboto, 28. januaija, se le na griču 
pod gradom Tum zbralo mlado in 
staro iz Stare vasi, da bi se pomerilo v 
sankanju. Mladinci so se res izkazali, 
saj so tekmovanje vzorno izvedli. 

-V skupini do 10 let je bila nepre-
magljiva Nina Hribernik. Žarko Mi-
helič, Mitja Krajnc in Mitja Pirečnik so 
bili zmagovalci v skupini od 10 do 20 
let. Najhujši je bil boj za naslov prvaka 
v kategonji od 20 do 30 let. Zmagal je 
Miran Mošnik, le malenkost je za njim 
zaostajal Matjaž Zupane, Vetji pa je bil 
Miran Silovšek. Pomerile so se tudi 

ženske. Zasluzeno je slavila Travda 
Zupane, drugo mesto je osvojila Pepca 
Čekon, tretje pa Marija Krajnc. Zma-
go med moškimi si je prisankal Peter 
Krajnc, drugi v tej kategoriji pa je bil 
Albert Zupane. 

K veselemu razpoloženju je pripo-
mogel tudi čai, ki so ga kuhale mla-
dinke in seveda nagrade, ki čakale 
zmagovalce. 

Čestitke najboljšim in na svidenje na 
drugem sankaškem tekmovanju kra-
janov Stare vasi. 

Damijana GrKar 
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KOLEDAR 
ČETRTEK, 2. februarja 

—MARIJA 
PETEK, 3. febraaija — BLAŽ 
SOBOTA, 4. februaija — 

ANDREJ 
NEDELJA 5. februarja — 

AGATA 
PONEDELJEK, 6. februarja 

- D O R A 
TOREK, 7. februaija — EGI-

D U 
SREDA, 8. februaija — JA-

NEZ 

M ALi OGLAS! 
PRODAM KASETOFON z 

zvočnikom in smučarsko opremo. 
Telefon 852-203. 

KUPIM DOBRO OHRANJENO 
kotno sedežno garnituro in nizek 
sobni regal. Telefon 852-847. 

PRODAM BARVNI TV in avto 
kasetofon. Mihič, Kardeljev trg 1, 
VII. nadstropje, Titovo Velenje. 

MLADA DRUŽINA IŠČE STA-
NOVANJE v Titovem Velenju ali 
bližnji okolici. Naslov v uredni-
štvu. 

MLAD ZAKONSKI PAR IŠČE 
STANOVANJE, v Titovem Vele-
nju, ŠoStanju ali bližnji okolici. 
Alojz Hrgota, p. p. 9 Šoštanj. 

P R O D A M ŠTIRIVRSTNO 
PROSTOTONSKO HARMONI-
KO B-ES-AS-DES Melodija Men-
geš. Naslov v uredniištvu. 

PRODAM NOVE GOBELINE, 
z okvirjem ali birez. Cena po 
dogovoru. Tone Sttih, Kersnikova 
13, Titovo Velenje. 
PRODAM TRAIČNO ZAGO 

(pant žago). Naslov v uredništvu. 
MLADA DRUŽIINA IŠČE STA-

NOVANJE ali sobio s souporabo 
kuhinje in kopalnic«. Plačilo v na-
prej. Naslov v uredmištvu. 
KUPIM STAREJŠk) HIŠO z go-
spodarskim posloipjem ali brez 
njega, z najmanj 1(000 kv. m zem-
lje okrog hiše, ozilroma primerno 
za obratovanje obrttne delavnice, v 
bližnji okolici Titovvega Velenja ali 
Mozirja. Pisne poimudbe z opisom 
in ceno dostavite rna naslov: Jure 
Sevčnikar Lokovicca 28, Šoštanj, 
Telefon 881-074. Seem resen intere-
sent. 

SMUČI KNEISSL 2z vezmi znamke 
Salamon 555, dolžima 200 prodam. 
Telefon 881-032. 
BIFE „CIGLAR" Vrtačnik Mar-
jan, Tekavčeva 11, Šoštanj se 
priporoča. Odprto vsak dan, ne-
prekinjeno od 6. do 122. ure. 
PRODAM OSEBNU AVTO 126 P 
letnik 1981, 12.000 km za 18 SM. 
Naslov v uredništvu.. 
PRODAM MALO) RABLJENO 
raztegljivo veliko miizo in pet sto-
lov. Cena 12.000 idin. Naslov v 
uredništvu. 

PRODAM SPALNICO tel. 851-
993 in jogi vložke. 
UGODNO PRODAM POLARNO 
LISICO IN NEMŠKI AVTO 
STOLČEK. Šaleška 16, stanovanje 
42 popoldan. 
PRODAM DVA PRAŠIČA TEŽ-
KA PO 100 kg. Franc Medved, 
Ravne 95 ŠOŠTANJ. 
UGODNO PRODAM OSEBNI 
AVTO ZASTAVA 101, letnik 
1977. Pavel Kremer, Dušana 
Kvedra 9, Titovo Velenje. 
V NAJEM ODDAM LOKAL cca 
70 kv. m v Titovem Velenju. In-
formacije 852-326 popoldan. 

DEŽURSTVA 
DEŽURNI ZDRAVNIKI V 
ZDRAVSTVENEM DOMU VE-
LENJE: 

ČETRTEK, 2. februarja dnevni 
dr. Lešnikova, nočni dr. Zičkar 

PETEK, 3. februarja, dnevni dr. 
Hrastnikova, nočni dr. Marolt 

SOBOTA, 4. februarja, glavni 
dr. Zupančič, notranji dr. Pusto-
vrh 

NEDELJA, 5. februarja, glavni 
dr. Zupančič, notranji dr. Pusto-
vrh 

PONEDELJEK, 6. februarja, 
dnevni dr. Zičkar, nočni dr. Gro-
šelj 

DEŽURNI ZDRAVNIK V 
ZDRAVSTVENEM DOMU ŠO-
ŠTANJ: 

Od 2. februarja do 5. februarja 
dr. Menih 

DEŽURNI ZOBOZDRAVNIK V 
ZDRAVSTVENEM DOMU 
VELENJE: 
4. in 5. februarja dr. Viktorija 
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DEŽURNI VETERINARJI — 
VETERINARSKA POSTAJA ŠO-
ŠTANJ: 

Od 3. februarja do 10. februarja 
Franc Blatnik dipl. veterinar Pre-
šernova 22 e, Titovo Velenje, tele-
fon 852-253. 

GIBANJE P. 
POROKE: 

K.ALIGARO LIDIJA, roj. 
1959. Prešernov trg 12 Šoštanj, 
prodajalka in PUŠNIK LUD-
VIK. roj. 1947. Maribor. Moše 
Pijade 46. šofer 

SELIM IRIŠKIČ. roj. 1958, 
rudar iz Baričev in ANA "TUBIČ, 
roj. 1961, kuharska pomočnica iz 
Titovega Velenja. 

JANEZ JELEN. roj. 1954, ru-
dar iz Silove in BLAŽKA OCE-
PEK. roj. 1963. prodajalka iz Ar-
nač 

MILAN ROZMAN, roj. 1956. 
rudar iz Titovega Velenja in 
JOŽICA JAKOPEC, roj. 1966, 
delavka iz Titovega Velenja. 

SMRTI: 

JOŽEF AMAN, Ciril, Celje, 
upokojenec, star 84 let, 

IVAN OŠTIR. upokojenec, 
Skalska 32. Titovo Velenje, star 70 
let. 

MATILDA GOMBAČ, gos-

Pred dnevi so na pokopališču v 
Podkraju pokopali borca Zidan-
škove brigade, družbenopolitične-
ga delavca in dolgoletnega direk-
torja restavracije Pod gradom, 
Ivana Golčarja iz Titovega Vele-
nja. 

Rodil se je 21. decembra 1922. 
leta v Završah pri Doliču. V stari 
Jugoslaviji se je izučil za peka, 
med okupacijo pa je bil do odhoda 
v partizane, v začetku leta 1944, 
zaposlen na železnici. V hudih 
bojih na Pohorju je bil težko ra-
njen v roko in postal invalid. Za 
svojo borbenost je bil odlikovan z 
medaljo za hrabrost, kasneje pa je 
prejel Red zaslug za narod. Po 
osvoboditvi je najprej vodil obrat 
družbene prehrane Tovarne usnja 
Šoštanj, po opravljeni trgovski 
kvalifikaciji pa je postal tržni 
inšpektor na okrajnem ljudskem 
odboru, po njegovi ukinitvi pa na 
mestnem ljudskem odboru Šo-

štanj. Ves čas službovanja je bil 
marljiv aktivist in družbenopoliti-
čni delavec. Vpisal se je tudi v 
upravno šolo in po preselitvi v 
Titovo Velenje postal direktor 
restavracije Pod gradom. V času 
skoraj 15-letnega delovanja je bil 
izredno prizadeven. Pri svojih 
sodelavcih je bil priljubljen, Jcar se 
je odražalo tudi v dobrih delovnih 
uspehih podjetja, ki ga je vodil 
skoraj do svoje smrti. Posledice 
vojnega trpljenja, neumorno delo 
in naprezanje je oslabilo njegovo 
srce, ki je odpovedalo v trenutku, 
ko bi lahko začel živeti mirneje. 

Ob slovesu so se mu zahvalili za 
njegovo delovanje, požrtvovalnost 
in trud, ki ga je vložil v napredek 
gostinstva v Titovem Velenju V 
zadnje slovo so mu zapeli pevci 
društva upokojencev iz Titovega 
Velenja, žalostinke pa je zaigrala 
rudarska godba. 

V. Kojc 

Z A H V A L A 

O b izgubi žene, mame, stare mame, sestre in tete 

Marije 
Ostrovršnik 

roj. Mlinar iz Titovega Velenja 

Iskrena hvala tovarišu Podlesniku za poslovilne besede, Zvezi borcev, pevcem, du-

hovniku in vsem. ki so bili z nami v težkim trenutkih in j i darovali cvetje ob slovesu 

VSI NJENI 

ZAHVALA 

Ob mnogo prerani in boleči izgubi dragega moža, očeta in dedka 

Franca Kovšeta 
UPOKOJENEGA RUDARSKEGA NADZORNIKA 

se iskreno zalhvaljujemo zdravnikom in bolniškemu osebju bolnišnice v Celju in onkološkega 
inštituta v Ljuibljani za vso skrb in požrtvovalnost pri zdravljenju, delavcem RLV, Rudarski godbi 

in govornikom za poslovilne besede. 

Posebna hvalJa vsem sorodnikom, sodelavcem, sosedom in prijateljem za vso pomoč v težkih 
trenutkih ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 

IŽena Vida, sin Ivo z družino, hčerka Vesna, brat in sestre z družinami. 

podinja. Ulica prekomorske bri-
gade 7. 64 let. 

BARBARA CUGMAJSTER. 
druž. upokojenka, Vodenovo 22, 
stara 71 let, 

ANTON SILOVŠEK, star 69 
let. upokojenec. Škale 11 l/a. 

GOSTIŠČE »FRAKELJ« 

MIRO PUKŠIČ 
Kardeljev trg 11 
TITOVO VELENJE 

VABI 

VSE OBČANE na ogled likovne 
rastave oljnih slik člana društva 
šaleških likovnikov ARPADA ŠA-
LAMONA, ki bo od 28. januarja do 
11. februarja 1984 v prostorih 
gostišča »FRAKELJ«. 

DISKO BAR RDEČA 
VRTNICA 

— POČITNIŠKI PROGRAM: 
ob petkih sobotah in nedel-
jah disko 

— matineje 
— petek 3. februarja 
— disko maraton: gost večera , 

HAMIT DOGANI, evropski} 
prvak v disko plesih in vi-f 
ce šampion sveta. 

— nedelja 5. februarja 
— matineja in v večernem! 

programu gost večera DUO | 
SONJA IN 

— HELENA 

Djogani Hamit — Djovani, pr-
vak Evrope in drugi na svetu 
v disco plesu 

ZAHVALA 

ob nenadni, nenadomestljivi izgubi naše ljubljene žene, mame, stare mame, 

sestre in tete 

Pepce Krušnik 
rojene Koren 1919 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, ki ste v teh težkih trenutkih 
sočustvovali z nami, ji darovali cvetje in jo tako številno pospremili na njeni zadnji poti. 

Posebej se zahvaljujemo G D Bevče, KS Bevče, ORK, pevcem, govornikom in duhovniku za 
opravljen obred. 

Žalujoči vsi njeni 

Ko prerano za vedno si zapuščal nas 
bila je mrzla zima, a v srcih naših 
še bolj bridka bolečina 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi dobrega moža, očeta, tasta in opapa 

'Maijana Beltrama 
iz Raven 200 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem, ki ste z nami 
sočustvovali in nudili pomoč v teh najtežjih dneh, izrazili sožalje, darovali cvetje in vence ter ga 

v tako lepem številu pospremili na njegov prerani poslednji dom. 
Se posebno se zahvaljujemo družinam Skornšek, Vačovnik, Stropnik, Jančič, Potočnik in Jevšnik 
za vsestransko pomoč. Zahvala tudi ,ZB Ravne, ZVVI in ZB Šoštanj, govornikom Zvonku 

Skornšku, Milošu Volku ter duhovniku za opravljen obred. Še enkrat vsem prisrčna hvala. 

ŽALUJOČI: žena Anica, hčerka Silva z možem Ivanom, vnuka Daija in Jani ter ostalo sorodstvo. 

V SPOMIN 

V soboto. 4. februarja 1984, se izteka peto leto, odkar je neozdravljiva 
bolezen prekinila utrip srca našemu najdražjemu in nepozabnemu 

možu, očetu, dedku, bratu, stricu, svaku in tastu 

Jožetu Slapniku 
Tiho in skromno, kot si živel, si odšel tja, kjer ni trpljenja, ne bolečin, le mir, večni mir. 

Ostal nam je le boleč spomin nate. ki ne bo nikoli zamrl, kot tudi ne ljubezen in delo tvojih skrbnih 
in pridnih rok. 

Vsem, ki se ga spominjate — prisrčna hvala! 

VSI NJEGOVI 

V S P O M I N 

31. januarja je minilo drugo leto, ko je mnogo prerano nehalo biti 
dobro srce našega dragega moža, očeta in starega očeta 

Franca 
Lampreta 

Vsi. ki smo te imeli radi. vedno bolj občutimo praznino in težo ločitve. Vsem, ki 
obiskujete njegov grob. mu prižigate sveče in prinašate cvetje, iskrena hvala! 

VSI NJEGOVI 



ANKETA • ANKETA 

Čas počitnic 
je najlepši 

Počitnice so tu, pravzaprav 
bodo vsak hip že tudi minile. 
Proste dni je naša mladež seveda 
s pridom izkoristila, pa tudi zima 
je bila tokrat dokaj usmiljena. 
Vsem otrokom je namenila pra-
vo mero snežnih padavin, kar je 
še posebej razveselilo vnete ljubi-
telje snežnih poljan, smučanja, 
sankanja, uživanja na soncu. 
Mnogi so počitniške dni izkoristi-
li za koriščenje organiziranih 
oblik, za katere so v različnih 
krajih seveda različno poskrbeli. 
Ostali predah pred nadaljeva-
njem pouka preživljajo doma, v 
skladu s svojimi željami, potreba-
mi in seveda možnostmi. Povpra-
šali smo jih nekaj in dobili 
naslednje odgovore: 

MARTINA 
ŠPENDE: 
»Edina organi-
zirana možnost 
je smučarski te-
čaj, ki so ga 
pripravili na 
mozirski os-
novni šoli. Vpi-
sala se nisem, 

ker nisem vedela, če bo dovolj 
snega. Tako prosti čas preživljam 
doma, malo smučam in se san-
kam, a tudi sicer družbe ne 
manjka. Z očetom in bratom 
bom odšla malo na Golte, sicer 
pa tudi doma ne manjka dela in 
mi ni dolgčas. Zadnje dni bom 
morda celo nekoliko pogledala 
v zvezke ih knjige.« 

STANKA 
PIKL: »Počit-
nice bom preži-
vela doma. V 
smučarski tečaj 
v Moziiju se 
nisem spisala, 
saj je tudi sicer 
dovolj možno-
sti za smučanje 

in sankanje, ki jih z družbo 
pridno izkoriščamo. Morda bom 
skočila tudi na Golte, ne glede na 
vse, pa mi ni dolgčas. Družba se 
vedno najde in pridno izkorišča-
mo. Morda bom skočila tudi na 
Golte, ne glede na vse, pa mi ni 
dolgčas. Dfožba se vedno najde 
in prijetna sprostitev tudi. Prijet-
no je med počitnicami in bodo 
kar prekmalu minile. Če se 
učim? Ne, Saj so vendar počitni-
ce.« 

BARBARA 
HUDEJ: »Prvi 
teden počitnic 
sem obiskovala 
tečaj smučanja, 
ki sta ga orga-
nizirala ZTKO 
in smučarski 
klub Velenje. 
Bilo je zelo za-

nimivo, čeprav nam vreme ni 
bilo najbolj naklonjeno, pa tudi 
na Golteh, kjer smo najprej 
nameravali smučati, je bila pre-
velika gneča, tako da smo zadnje 
dni vadili na smučišču v Šaleku. 
Drugi teden počitnic bom preži-
vela pri stari mami na Pohorju. 
Tam se bom smučala, seveda pa 
bom morala malo pogledati tudi 
šolske knjige.« 

FRANJO 
STEBERNAK: 
»Prvi teden po-
čitnic sem pre-
živel kar doma 
v Titovem Ve-
lenju. Gledal 
sem televizijo, 
program je bil 
raznovrsten in 

zanimiv, veliko časa pa sem 
preživel tudi v naši pionirski 
sobi, kjer smo pripravili številne 
dejavnosti, titko da nam res ni 
bilo dolgčas. V naslednjih dneh 
bom obiskal staro mamo v Zre-
čah. Upam, da bo še dovolj 
snega, saj bi rad smučal.« 

_ DAVID 
m ' ŠPEGEL: »Le-

tos bom imel le 
teden dni pra-
vih počitnic. 
Prvi teden sem 
namreč preži-
vel v šoli v 
laravi na Pa-
škem Kozjaku. 

Bilo je zares lepo, tako da mi ni 
žal, da sem moral za to darovati 
pol zimskih počitnic. Ker smo 
bili v šoli v naravi v času počitnic 
pouka nismo imeli. Tako je bilo 
veliKO prostega časa, ki smo ga s 
sošolci in tovariši res lepo preži-
vljali. Počitnice, ki so mi še 
preostale pa bom preživel pri 
stari mami v Doliču.« 

KS Staro Velenje 

»Praznujemo s ponosom in spoštovanjem u 

Poleg številnih krajanov so se slovesnosti udeležili tudi gostje 

Nadvse prisrčno je bilo prete-
klo soboto v dvorani Gasilskega 
doma v Titovem Velenju. Krajani 
Starega Velenja so praznovali 
prvi krajevni praznik v spomin na 
dogodek pred 40. leti, ko so na 
današnji Partizanski cesti Nemci 
ustrelili petnajst sodelavcev in 
organizatoijev narodnoosvobodil-
nega gibanja. Dvorana gasilskega 
doma je bila komaj dovolj velika, 
da je lahko sprejela vse, ki so se 
želeli udeležiti proslave. Popestri-
li so jo: Šaleški oktet, učenci OŠ 
Antona Aškerca in učenci Glas-
bene šole. 

V brošuro, ki so jo ob tej 
priložnosti izdali, je dr. Matjaž 
Kmecl zapisal: »Spominjajmo se 
torej in praznujmo s ponosom in 
spoštovanjem! Staro Velenje je 
ob velikem, sončnem, modernem 
mestu, ki je zraslo ob njem, sicer 
videti zdaj malce utrujeno s 
podeželskimi, trškimi hišami, ki 
zvečine ne znajo prav dobro 
skriti svoje gostilniške in podob-
ne preteklosti; stisnjeno pod hrib, 
v rob vsega, se zdi pomalem 
mračno in vlažno; toda nevidno 
jedro vsega novega, bistveno 
izročilo in naročilo se je do 
današnje velenjske podobe in 
stvarnosti nabiralo in oblikovalo 
prav tukaj! Praznik tega starega 
jedra je zato praznik vsega Vele-
nja!« 

Najzaslužnejši krajani so prejeli priznanja 

Toda tudi podoba Starega 
Velenja se spreminja. Krajani so 
lahko opravičeno ponosni na vse, 
kar so naredili za svoj kraj v 
zadnjih desetih letih. In tega ni 
malo: uredili so kanalizacijo na 
Ljubljanski in Žarovi cesti, uredi-
li prostore krajevne skupnosti, 
parkirni prostor na mestu nekda-
nje Ježovnikove gostilne, asfalti-
rali cestne odcepe na Partizanski, 
Ljubljanski in Žarovi cesti, obno-
vili železni most čez Pako, uredili 
razsvetljavo in še bi lahko našte-
vali. Tudi toplifikacijo bodo vsak 

Šoštanj 

105. gasilski zbor 
V SOBOTO, 21. JANUARJA, 

JE BIL V ŠOŠTANJU ŽE 105. 
OBČNI ZBOR TAMKAJŠNJIH 
GASILCEV. POLEG PRED-
STAVNIKOV OBČINSKE GA-
SILSKE ZVEZE, SOSEDNJIH 
DRUŠTEV, KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI, DRUGIH 
ORGANIZACIJ KRAJA, TEŠ 
IN DOMAČINOV SE JE ZBO-
RA UDELEŽILA TUDI DELE-
GACIJA POBRATENEGA 
DRUŠTVA IZ ČAZME. 

Iz poročila predsednika Ivina 
Stvarnika je bila razvidna vse-
stranska dejavnost in požrtvoval-
nost gasilcev na raznih področjih 
družbenega življenja. Članstvo se 
zaradi tega, da bi bilo v stalni 
pripravljenosti, sestaja vsak četr-
tek. Lani je bilo deset požarov, v 
Termoelektrarnah pa so izvedli v 
tednu požarne varnosti vajo, v 
kateri je sodelovalo še sedem so-
sednih gasilskih društev. Na obeh 
šolah so pripravili strokovna pre-
davanja in opravili več kot sto 
požarnovarnostnih pregledov na 
številnih javnih in privatnih zg-
radbah ter ugotovili pomanjklji-
vosti, pri katerih bo moral 
ukrepati občinski inšpektor za 
požarno varnost. Sodelovali so 
tudi v raznih solidarnostnih akci-
jah in čiščenju reke Pake. Z 
udarniškim delom so pomagali 
sosednjemu društvu v Paški vasi. 
Med najpomembnejše akcije pa 
sodi dovažanje pitne vode v Lo-
kavico in druga hribovita naselja 
ob Janskih sušnih mesecih. 

Člani so sodelovali na občin-
skem tekmovanju in osvojili 2. 
mesto. Tudi na občinskem tek-
movanju civilne zaščite so z dve-
ma desetinama dosegli 2. mesto. 
Udeležili so se tekmovanja v 
Oplotnici. Stranicah in Šmartnem 
ob Paki. Pohvaliti je treba delo z 
najmlajšimi. Pod mentorskim 
vodstvom Alojza Dobnika in 
Branka Uranjeka' je desetina 
pionirk na republiškem tekmo-
vanju zasedla 1. mesto, pionirji pa 
so prejeli srebrno plaketo, kar je 

tudi izjemen uspeh. Članska de-
setina pod vodstvom Danila Če-
bula in Petra Dreva pa je na re-
publiškem tekmovanju v Gornji 
Radgoni zasedla 6. mesto. Dese-
tina pionirk je za osvojeno 1. 
mesto dobila za nagrado 10-
dnevno letovanje na Debelem 
rtiču. Žal pa se zaradi tega, ker je 
bilo prijavljenih preveč ekip ni 
mogla udeležiti republiškega 
tekmovanja mladinska ekipa, če-
prav je na občinskem tekmovanju 
zasedla 1. mesto., 

Pioniiji so bili tudi 10 dni v so-
sednji Avstriji v Spitallu, kamor 
jih je povabil tamkajšnji župan. 
To je veliko priznanje za mlade 
gasilce mentorja Tineta Turka in 
Alojza Dobnika. 

Ob koncu zbora je predstavnik 
občinske gasilske zveze Avgust 
Oblak podelil priznanja. Prejeli so 
jih: Vili Bolha ml., Srečko Bolha, 
Mirko Zaje, Alojz in Anton 
Ocvirk ter Ivan Jegovnik. Gasil-
sko priznanje 1. stopnje so prejeli 
Ivan Stvarnik, Franc Gorčan in 
Franc Srebotnik. Priznanje 2. 
stopnje sta prejela Jože Škrbot in 
Ivan Jegovnik. Domače društvo 
je s praktičnimi darili nagradilo 
vse zmagovite pionirje in mla-
dinske ekipe ter veterane Miloša 
Volka, Martina Turka, Franca 
Srebotnika in Rudija Imperla. 
Predstavnik pobratenega društva 
iz Čazme pa je društvu ob 105. 
jubileju izročil lepo spominsko 
darilo. 

V letu 1984 jih čaka velikodela. 
Še posebno veliko zaradi priprav 
na 10. gasilski kongres. Čeprav je 
gasilski dom. za katerega skrbi 
Franc Gorčan, v dokaj dobrem 
stanju, bo letos potrebno obnoviti 
streho. Tudi letos bodo sodelovali 
s sosednjimi društvi, pobrateno 
Čazmo in Spitallom, KS, SZDL in 
civilno zaščito ter se s tekmovanji 
z vso odgovornostjo pripravljali 
na 10. gasilski kongres. 

Društvo bo v naslednjem 
mandatu vodil Ivan Ojsteršek 
poveljnik bo Alojz Dobnik, tajnik 
pa Anton Levar. 

V. Kojc 

čas končali. Vse to jim je uspelo z 
veliko truda in ogromno udarni-
škega dela. 

Na proslavi so najzaslužnejšim 
krajanom podelili priznanja. Pre-
jeli so jih: Stanko Hiidales, 
Friderik Čamlek, Miro Hudover-
nik, Jožica Pavlič, Vinko Požek, 
Franc Vovšek, Alojz Štih, Rozika 
Kugonič. Franci Turnšek, Eipil 
Koželj, Ivan Petek, Rudi Hudo-
vernik, Ivan Druks, Marija Ple-
šec, Jakob Meh, Ivan Lahovnik, 
Hanzi Jevšenak, Franc Jevšnik, 
Cveto Rihter, Majda Zbičajnik, 
Tone Javornik, Božidar Bajcer, 
Anton Novak, Andrej Trampuž 
ter pokrovitelji praznovanja pr-
vega krajevnega praznika: Rud-
nik lignita Velenje, sozd Gore-
nje, Danilo Pocajt, Rudi Bizjak 
in Gasilsko društvo Titovo Vele-
nje. 

Delegacija krajevne skupnosti 
je pred spomenik talcev v Starem 
Velenju položila venec, vsi pri-
sotni pa so z minuto molka 
počastili spomin na padle talce. 

Družinski 
veleslalom 
Morda še ne veste, kako bi 
preživeli nedeljo, 5. februarja. 
Tisti, ki smučate, vas Zveza 
telesnokulturnih organizacij 
občine Velenje vabi na smu-
čišče Šalek, kjer se bo ob 10. 
uri začel družinski veleslalom. 

Preživite skupaj z otroci 
zadnji dan polletnih počitnic in 
se preizkusite v smučanju. 

Občinski sindikalni svet 
Delavske 
športne igre 

Komisija za šport in rekreacijo 
in delavske športne igre pri 
občinskem' sindikalnem svetu 
Velenje bo organizirala v nedeljo. 
12. februarja, ob 10. uri v Topol-
šici občinsko tekmovanje v smu-
čarskih tekih. 

V nedeljo 26. februarja pa bo na 
Golteh občinsko tekmovanje v 
veleslalomu. Ekipe za tekmova-
nje oblikujejo sindikalne 
organizacije v delovnih 
organizacijah, ki bodo pripravile 
tudi prijave za to tekmovanje. Na 
tekmovanje vabijo tudi delavce 
zaposlene pri zasebnih obrtnikih. 
Ti se lahko prijavijo naobčinskem 
sindikalnem svetu Velenic De-
lavce zaposlene pri zasebnih obr-
tnikih tudi obveščajo, da lahko 
kupijo smučarske karfe za smu-
čanje na Golteh s posebnim po-
pustom na občinskem svetu Zveze 
sindikatov Velenje. Dodatne in-
formacije je mogoče dobiti po te-
lefonu 850-154. 

Smučarke so se skrbno pripravljale na zanimivo tekmo 

Golte 

Prvi mednarodni 
slalom uspel 

Smučarski klub Velenje je prevzel 
organizacijo mednarodnega tekmo-
vanja za evropski ženski pokal. Na 
Golteh so prizadevni smučarski de-
lavci pripravili odlično slalomsko 
progo in organizirali vse potrebno za 
izvedbo tako zahtevnega tekmovanja, 
kot je slovenska turneja za evropski 
pokal. Organizatorji so ob pomoči 
velenjskega združenega dela brezhib-
no izpeljali tekmo na odlično pripra-
vljeni progi. Pa tudi za organizacijo je 
bilo slišati veliko pohvalnih besed. 

V ponedeljek je na Golteh preiz-
kusilo svoje znanje 75 smučark iz Av-
strije, Argentine, ZDA, Kanade, 
Švedske. Italije. Švice, ZRN, Francije, 
ČSSR, Poljske, Madžarske, Bolgarije, 
Romunije in Jugoslavije. Zal so morale 
svojo udeležbo odpovedati najboljše 
jugoslovanske smučarke zaradi pre-
loženega tekmovanja v Franciji. Proga 
Medvednjak je homologirana, štart je 
bil na višini 1573 m, cilj pa na 1416 m. 
Prvo progo je z 52 vratci postavil Švicar 
P. Francey, drugo progo pa z 68 vratci 
Francoz F. Tourdan. Tehnični delegat 
F1S. S Moegele iz Avstrije je že pred 
tekmovanjem povedal zbranim tek-
movalkam nasprejemuv hotelu Vesna 
v Topolšici, da se obeta lepa tekma. In 
tako je tudi bilo. Velenjski mladi 
smučarji Zormanova, Ravnjakov, 
Mejovškov in Silovškov so bili pred-
tekmovalci, nato pa so se podale v boj 
za dragocene F1Š tn̂ ke nrve tekmo-

>alke. Žal, že za prvi dve ni bilo 
uvrstitve in od 75 tekmovalk je prvo 
progo uspešno presmučalo 38 tekmo-
valk. Najboljša je bila Američanka 
Furtado s časom 50,01, si dilaje Ita-
lijanka Bonfmi z 28 stotinkami se-
kunde zaostanka, nato Avstrijki Ruef 
in Wachter, pa Švedinja Glasser-
Bjerner. Na 13. mesto se je uvrstila 
najboljša Jugoslovanka Bokalova, na 
16. Koprolova, kot zadnja pa je na-
stopila Velenjčanka Saša Silovšek in 
po dobri in napadalni vožnji morala 
nesrečno s proge. Res škoda za mlado 
reprezentantko, ki ji je bil to prvfboj za 
fis točke. 

Drugi lek je minil v znaku presene-
čenj. pa tudi odstopi so se ponavljali, 
vendar manj kot v prvem teku. Zma-
govalka iz prvega teka se je morala 
zadovoljiti z drugim mestom, na prvo 
pa se je uvrstila s četrtega mesta Av-
strijka Wachterjeva. Naše so vozile 
požrtvovalno, vendarse je za Bokalovo 
slalom končal nekaj vratic pred ciljem, 
v strmem delu, kjer je tudi sicer bilo 
največ odstopov. Koprolova se je na 
koncu uvrstila za 13. mesto. Dežma-
nova pa na 15. 

Tekmovanje so, kot smo že napisali, 
vsi pohvalili. Tako tudi tehnični dele-
gat S. Moegele, ki je po slavnostni 
podelitvi priznanj in nagrad izrazil 
pred vsemi obiskovalci iskreno zado-
voljstvo. 

Občinska skupnost socialnega varstva 

0 dolgoročni socialni politiki 
V ponedeljek, 6. februarja, se 

bodo v sejni sobi doma za varstvo 
odraslih sešli na S. redni seji de-
legati zbora skupščine občinske 
skupnosti socialnega varstva Ve-
lenje. 

Na njej bodo med drugim 
obravnavali temelje in okvire 
dolgoročne socialne politike v 

občini Velenje, poročilo o devet-
mesečni uresničitvi finančnega 
načrta te skupnosti za leto 1983 in 
predlog spremenjenega finan-
čnega načrta OSSV Velenje za 
tekoče leto. Poleg predlogov in 
vprašanj delegatov imajo na 
dnevnem redu še obravnavo de-
lovnega in finančnega načrta te 
skupnosti za letos. 

Šoštanj 
Letna konferenca 
Rdečega križa 

V ponedeljek, 30. januarja, je bi-
la ob 17. uri v dvorani doma 
krajevne skupnosti Šoštanj letna 
konferenca osnovne organizacije 
rdečega križa. Za svečan uvod v 
konferenco je mešani pevski zbor 
društva upokojencev Šoštanj pod 
vodstvom Alojza Satlerja zapel ne-
kaj pesmi. Poročilo o delu društva 
te humane organizacije je podala 
predsednica Elica Nagode, 
finančno poročilo pa Justa Uran-
£i£. Hkrati je bilo tudi predavanje 
o boleznih srca in ožilja. V. K. 

Izžrebani nagrajenci 
novoletne križanke 

Izmed 112 prispelih rešitev je žreb 
izbral naslednje srečne nagrajence: 

1. nagrada: darilni bon Nama v 
vrednosti 500.00 din PETER ZU-
PANC, Gornji Dolič 62382. MISLI-
NJA. 

2. nagrada: darilni bon Nama v 
vrednosti 400.00 din SLAVKO PO-
LH.1NIK Tovarniška 2. Šoštanj. 

3. nagrada: darilni bon Nama v 
vrednosti 300.00 din IVAN KOVAČ, 
Lokovica 92, Šoštanj. 

4. nagrada: darilni bon Nama v 
vrednosti 2Q£LQ0dLn DRAGO MILO-
SAVIJEVIČ, Šercerjeva 20, 111OVO 
VELENJE. 

5. do 10. nagrada: darilni bon Nama 
v vrednosti 100,00 din ZLATKA 
BRDNIK, Lenartova 6, MEŽICA, 
SILVA ŠUMER, Koroška 8, ŠOŠ-
TANJ. LOJZKA FRIŠKOVFC. 
Tomšičeva 8, TITOVO VELENJE, 
FRANC HUDOMAL, Ravne 181. 
ŠOŠTANJ. IVANKA STEMOL, Do-
berteša vas 16, ŠEMPETER. IVANKA 
LESJAK, Jenkova 19. TITOVO VE-
LENJE. 

KS SantiH 
Uspel tekaški tečaj 

Komisija za šport in rekreacijo v 
krajevni skupnosti Šentilj je organizi-
rala v sodelovanju z ZTKO Velenje in 
društvom prijateljev mladine te kra-
jevne skupnosti tekaški tečaj za otroke 
od 2. do 8. razreda osnovne šole. Tečaj a 
seje udeležilo 15 učencev, prišli pa so 
tudi mladinci in starejši. 

Organizirano so pričeli delati v 
Šentilju s skupino tekačev že leta 1978. 
Tako se je krog tekačev v Šentilju 
kmalu povzpel na 40. 

Letošnji tečaj je vodil Rajko Gre-
gorc, ki je bil nad tečajniki zelo na-
vdušen. Skoda je, da nimamo večje 
podpore, saj naša krajevna skupnost 
nima sredstev, da bi se lahko ude-
leževali tekmovanj v smučarskih tekih, 
ki so organizirana v številnih krajih na 
Slovenskem. 

Upamo, da bo postal tekaški tečaj 
tradicionalna oblika dela v naši kra-
jevni skupnosti. S treningi nadaljujejo 
tudi ta teden. s. K. 

Srečne nagrajence je 25. januaija v 
Nami izžrebala Jožica Plankelj 
Čestitamo! 


